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رئیس سازمان انرژی اتمی: 
فناوری هسته ای را به زندگی 

مردم بردیم
محمد اســلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی 
در حاشــیه افتتاح کلینیــک تخصصی درمان 
زخم های دیابتی بیمارستان شهید مفتح اظهار 
داشت: خدا را شاکریم که در راستای وعده که 

داده بودیم و تأکید مقام معظم رهبری...

 فرمانده کل سپاه:
 عاملان جنایت راسک به زودی 
طعم تلخ انتقام را خواهند چشید

در پی به شــهادت رسیدن جمعی از نیروهای 
فداکار و دلیر انتظامی، سردار سرلشکر حسین 
ســلامی، فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی، پیامی خطاب به ســردار احمدرضا 

رادان، فرمانده کل انتظامی جمهوری...

رئیس مجلس:
 صندلی ها مواضع ما را در 

حرف زدن عوض نکند
 محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در مراسمی به مناسبت روز پژوهش 
در مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی 
گفت: مجدداً بودجه به مجلس تقدیم شود و 

در صحن اعلام وصول می کنیم...
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روش های منسوخ
 

هنوز ســه ماه از ســال تحصیلی نگذشته  
است اما باز هم فیلم تنبیه فیزیکی دانش آموز در کلاس 
درس؛ در مقابل تمام همکلاسی خود؛ توسط معلم جوان!
به گفته کارشناسان تنبیه و تحقیر دانش آموزان، نه تنها 
باعث کاهش اعتماد به نفس، شرمساری و هراس دائمی 
آن ها می شود، بلکه ممکن است عامل افت تحصیلی و یا 

ترک تحصیل دانش آموزان باشد. 
آن هــا تأکید دارنــد تنبیه و تحقیر، آثــار زیانبار قطعی 
بر امنیت روانی دانش آمــوزان دارد. موضوع تنبیه بدنی 
دانش آموزان مسئله جدیدی نیست. چه در گذشته که به 
عنوان یک رکن اصلی آموزشی به ویژه در مکتب خانه ها 
محســوب می شــد و اقداماتــی مانند به فلک بســتن 
دانش آموزان نمونه بارز آن بود و چه امروزه که به اشکال 

مختلف مانند تنبیه و تحقیر مشاهده می شود. 
به تازگی نیز پخش فیلمی در یکی از مدارس روســتایی 
کچی استان فارس واکنش های را به دنبال داشت. هر چند 
تنبیه و تشــویق دو روشی است که برای رعایت مقررات 
و انضباط در مدارس اســتفاده شده، اما باید دانست که 
هم تنبیه و هم تشــویق اصولــی دارد که خارج از آن نه 
تنها هیچ فایده ای ندارد بلکه حتی زیانبار هم خواهد بود. 
بسیاری از روانشناسان و کارشناسان حوزه تعلیم و تربیت 
بر آن هســتند که بسیاری از رفتارهای تنبیهی می تواند 
تأثیــر منفی بر روح و روان و در نتیجه عملکرد تحصیلی 
دانش آموزان داشــته باشــد. اما چرا همچنان تنبیه در 
مدارس منسوخ نشده اســت؟ شاید یکی از دلایل تنبیه 
 و تحقیر دانش آموزان در مدارس فقدان آگاهی مسئولان 

مدرسه و والدین است. 
متولیان آموزش در مدرسه هنوز آگاهی لازم از روش های 
درست تربیتی ندارند و در دنیای پیچیده امروز، همواره 

از روش های سنتی و قدیمی استفاده می کنند.
 در نتیجه تحقیــر و تنبیهی که قرار بود دانش آموزان را 
در مسیر رشد و تلاش بیشــتر قرار بدهد، نتیجه عکس 
می دهــد و آنها را در یک ســیکل معیــوب یعنی افت 
تحصیلی بیشــتر قرار می دهد. براســتی هنوز روش های 
درســتی از نوع برخــورد بــا شــطینت و بی انظباطی 
 دانش آمــوزان در مــدارس بــه معلم ها آمــوزش داده

نشده است.

تســنیم- ناصر کنعانــی، ســخنگوی وزارت امور 
خارجــه کشــورمان در خصــوص جنایــات رژیم 
صهیونیســتی و ممانعــت از انتقال پیکر شــهیدان 
فلسطینی به بیرون از محوطه بیمارستان در صفحه 
شخصی خود در برنامه ایکس نوشت: چهره واقعی و 
خوی ضدبشری رژیم صهیونیســتی در جنگ علیه 

غــزه بیش از هر زمان دیگری نمایان شــده اســت.
وی تصریح کرد: پس از کشــتار صدها فلســطینی 
و اقدام صهیونیســت ها در ممانعــت از انتقال پیکر 
آنها به بیرون، محوطه بیمارســتان »شــفا« در غزه 
به گور جمعی تبدیل شده اســت.کنعانی همچنین 
نوشــت: همچنیــن تصاویــر منتشرشــده پس از 

عقب نشینی ارتش رژیم صهیونیستی از »بیمارستان 
کمال عدوان«، نشــان می دهد که برخی بیماران و 
مجروحان در محوطه بیمارســتان توســط بلدوزرها 
 زنده به گور شده اند. ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشــورمان تأکید کرد: تحقیقات بین المللی در این 

زمینه یک ضرورت است.

ایسنا- بابک نگاهــداری، رئیس مرکز پژوهش های 
مجلس شــورای اســلامی گفت: مرکــز پژوهش ها 
بــا همــکاری دســتگاه های نظارتــی 2۰2 گلوگاه 
مفسدالفســاد را احصا کــرده و 3۷ مورد آن تحویل 
و ریشه یابی شــده و در اختیار دستگاه های نظارتی 
قــرار گرفتــه اســت.وی تصریــح کــرد: دبیرخانه 
مبارزه با فقر، فســاد و تبعیــض در مرکز پژوهش ها 
راه اندازی شــده اســت که با همکاری دستگاه های 
نظارتی 2۰2 گلوگاه فســاد شناسایی و راهکارهایی 

برای فقر و فســاد ارائه شــده اســت. در فــاز اول 
 موارد احصا شــده در اختیار دســتگاه های نظارتی 
قرار گرفته اســت.رئیس مرکز پژوهش های مجلس 
شورای اســلامی در تشــریح اقدامات تحولی مرکز 
پژوهش ها اظهار کــرد: گزارش های مرکز پژوهش ها 
رشــد کمی و کیفی داشته اســت ما تلاش کردیم 
براســاس توصیه رئیس مجلس شــورای اســلامی 
از کارگزار پیرو به کارفرمای پیشــرو تبدیل شــویم. 
در همیــن راســتا یک ســال قبل از تدویــن برنامه 

هفتم توســعه، پیش نویس برنامه هفتم توسعه تهیه 
شد ســتاد بودجه هم تشکیل و منشــور حکمرانی 
مردمی تدوین شــد.نگاهداری با اشــاره به رویکرد 
مردمی ســازی گفت: مرکز نــوآوری و خانه خلاق و 
همچنین اندیشــکده حکمرانی راه اندازی شــد که 
این ظرفیتی برای مشــارکت مردم اســت. زیســت  
 بومــی در قالب نــوآوری و خانه خــلاق حول مرکز

 پژوهش هــا شــکل گرفت و تعداد قابــل توجهی از 
اساتید کمک کردند.

سخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: 

نمایان شدن خوی ضدبشری رژیم صهیونیستی در جنگ غزه

رئیس مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی خبر داد: 

شناسایی ۲۰۲ گلوگاه فساد 

 سوز تورم در
آخرین شب پاییز

 شب یلدا ایرانی یا همان شب چله از آن مناسبت هایی 
است که بدون تنقلات آجیل ، شیرینی و میوه نمی توان 
گذراند. اما شب یلدا تحت تأثیر افزایش قیمت ها، خرید 
و میزان مصرف مردم را هم تحت تأثیر قرار داده است. 
هر یک کیلو انار ســال گذشته 2۰ هزار تومان و اکنون 
به بیش از 35 هزار تومان رسیده است. هندانه هر کیلو 
15هزار تومان بوده اســت اکنــون به کیلویی 3۰ هزار 

تومان رسیده است. شــیرینی خشک از کیلویی 11۰ 
هــزار تومان به 1۷۰ هزار تومان بــه بالا افزایش پیداه 
کرده اســت. آجیل یلدا از کیلویی 3۰۰ هزار تومان به 
هر کیلو بیش از 4۰۰ هزار تومان رسیده است. صحبت 
از مرغ و برنج هم که دیگر ســوز تورم بلدایی اســت. 
خرید های شــب یلدا تقریباً رونق گرفته و آن هایی که 

می بایست سفره یلدایی بچینند، حتماً تا...
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ایســنا- محمد مخبر، معاون اول رئیس جمهور با 
یادآوری اینکه بخش مهمی از بار سنگین اداره کشور 
بر دوش اســتانداران اســت، از زحمات و تلاش های 
صــورت گرفته در اســتان ها قدردانی و اســتانداران 
سراســر کشــور را مأمور کرد تمرکــز اصلی خود را 
بر طرح هــا و پروژه هایی معطوف کننــد که در رفع 
مشکلات مردم و پاسخ به مطالبات و نیازهای جامعه 

بیشترین اثرگذاری را دارد.
معاون اول رئیس جمهور با اشــاره بــه اینکه هریک 
از اســتان ها از مزیت هــای خــاص و منحصربفردی 
برخوردار هســتند، تصریــح کرد: اســتانداران باید 
مزیت هــا و موضوعاتی را در اولویت قرار دهند که در 
 رشد تولید، مهار تورم، پیشبرد ماموریت های دولت و 

رفع مشکلات مردم بیشترین نقش و تأثیر را دارد.
وی از اســتانداران خواســت ضمن پیگیری مجدانه 
سیاست ها و برنامه های دولت برای رشد تولید و مهار 
تورم، هر یک بر اساس نقشــه راه جامع استان خود 
برای رشــد تولید و مهار تورم حرکت کرده و گزارش 

عملکرد آن را به دولت ارائه دهند.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه با اشاره به پروژه های 
نیمه تمام و مطالبه مردم برای ســرعت بخشیدن به 
تکمیل این پروژه ها افزود: مردم چشــم انتظار افتتاح 
این پروژه ها هســتند کــه لازم اســت طرح های با 

پیشــرفت فیزیکی بالاتر که بــا اقدامات کوتاه مدت 
قابل افتتاح هســتند شناسایی شده و در اولویت قرار 
گیرند تا بــا بهره برداری از آنها شــاهد رضایتمندی 
مردم باشیم. مخبر همچنین بر استمرار برنامه احیاء 
واحدهــای تولیدی تعطیل و نیمه فعال تأکید کرد و 
گفت: احیاء واحدهای تولیدی و بنگاه های اقتصادی 
از اولویت های جدی دولت اســت و علاوه بر آن باید 
با گره گشــایی و کمک بــه واحدهای تولیدی فعال، 

ظرفیت تولید و میزان اشتغال آنها را افزایش دهیم.
مخبر از رونق تولید به عنوان یکی از راهکارهای اصلی 
مقابله با گرانی و تورم نام برد و استانداران را به ارتباط 
نزدیک با نخبگان و دانشگاه ها برای بالا بردن ظرفیت 

تولیــد فراخواند و افزود: اســتانداران باید از ظرفیت 
دانشــگاه ها و شــرکت های دانش بنیان برای رونق 
بخش تولید و افزایش بهره وری حداکثر اســتفاده را 

انجام دهند.
معــاون اول رئیس جمهــور همچنیــن بــر لــزوم 
مردمی ســازی اقتصاد و جلب مشارکت مردم برای 
سرمایه گذاری در طرح های تولیدی تأکید و خاطرنشان 
کرد: روش ها و مکانیزم های تأمین مالی متعددی برای 
سرمایه گذاری وجود دارد که استانداران با همفکری 
دانشگاه ها می توانند در بکارگیری و اجرای روش های 

جدید تأمین مالی نقش موثری ایفا کنند.
 مخبــر بر ضــرورت هماهنگی هرچه بیشــتر میان 
اســتانداران و دولت تأکید کرد و گفت: لازم اســت 
کارگروهی با تأکید بر موضوعات رشــد تولید و مهار 
تورم در حوزه معاونت اول تشکیل شود تا استانداران 
بتوانند مسائل و مشــکلات خود را با فوریت و بدون 
معطلی در این کارگروه مطرح و به دولت منتقل کنند. 
معاون اول رییس جمهور در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشــاره به جنایات رژیم صهیونیستی در غزه 
گفت: این فجایع و جنایات در طول تاریخ کم سابقه 
اســت و متاســفانه مجامع بین المللی و کسانی که 
می تواننــد برای جلوگیری از این اتفاقات کاری انجام 

دهند هیچ اهتمامی ندارند.

معاون اول رئیس جمهور در نشست با استانداران:

احیاء واحدهای تولیدی تعطیل و نیمه فعال از اولویت های جدی 
دولت است
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 نتیجه عملکرد موازی دانشگاه و بازار کار؛

 42 درصد بیکاران 
تحصیلات دانشگاهی دارند



فارس- هادی طحان نظیــف، عضو حقوق دان 
و ســخنگوی شــورای نگهبان همزمان با روز 
پژوهش میهمــان نشســت دوره ای دبیران و 
اعضای اتحادیه انجمن های اسلامی دانشجویان 

مستقل سراسر کشور بود.
وی اظهار داشــت: امســال ســال پر کار و پر 
مشــغله ای برای شــورای نگهبان است. اکنون 
مشغول بررســی برنامه هفتم توسعه هستیم. 
مصوبــات دیگــری همچون لایحــه »عفاف و 

حجاب« هم در مرحله بررسی قرار دارد.
ســخنگوی شــورای نگهبان خاطرنشان کرد: 
در روز ۱۱ اســفند ســال جاری نیز انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی و 
ششــمین دوره مجلس خبرگان رهبری برگزار 
می شود که هر دو انتخابات مهم هستند. در این 
رابطه از ابتدای ســال و حتی از سال گذشته، 

جلساتی با دســتگاه های مختلف برگزار کرده 
و آسیب شناســی هایی صورت گرفته امیدواریم 

انتخابات پیش رو به نحو مطلوبی برگزار شود.
 شــورای نگهبان مرجع نهایی بررســی 

صلاحیت هاست
طحان نظیف با بیــان اینکه اکنون انتخابات در 
ایستگاه بررســی صلاحیت ها قرار دارد، یادآور 
شد: قانون سه مرحله برای بررسی صلاحیت ها 
پیش بینی کرده که مرحله نخســت بررســی 
صلاحیت ها در هیئت های اجرایی اســت. این 
هیئت ها ارتباطی به شــورای نگهبــان ندارند . 
اعضــای آن ۱۱ نفر از شــخصیت های حقوقی 
و معتمــدان محلــی هســتند و هیئت ها در 
انتخابیه تشــکیل  فرمانداری هــا و حوزه های 
می شــود . وی افــزود: مرحلــه دوم بررســی 
صلاحیت ها در هیئت های نظارت استانی انجام 
می گیــرد. اعضای این هیئت ها توســط هیئت 

مرکزی نظارت بر انتخابات تعیین می شوند.
ســخنگوی شــورای نگهبان تأکیــد کرد: هر 
داوطلبی که نسبت به نتایج هیئت های اجرایی 

شکایت داشت به هیئت های نظارت اعلام کرد 
و هــر داوطلبی هم به نتایج هیئت های نظارت 
شکایت داشته باشــد به شورای نگهبان رجوع 
خواهد کرد. بنابراین شورای نگهبان نظر نهایی 

را در خصوص صلاحیت ها اعلام خواهد کرد.
 همه راه ها به تفسیر اصول قانون اساسی ختم 

نمی شود
طحان نظیف درباره تفســیر اصــل ۲۷ قانون 
اساســی هم که مورد سوال یکی از دانشجویان 
بود، اظهار داشــت: تفسیر اصول قانون اساسی 
نیازمند درخواست اســت که در این خصوص 
مقرراتی وجود دارد و باید اشخاصی در مقررات 
آمده این درخواســت را ارائه کننــد. از ابتدای 
انقلاب تاکنون درخواســتی قانونی در خصوص 

اصل ۲۷ به شورای نگهبان ارسال نشده است.
این اســتاد دانشگاه این نکته را هم متذکر شد: 
آن جایی که لازم باشد باید تفسیر اصول قانون 
اساســی انجام بگیرد کما اینکه تاکنون بیش از 
صد تفسیر توسط شورای نگهبان درباره اصول 
مختلف ارائه شده است، اما همه راه ها به تفسیر 

ختم نمی شود. وی عنوان کرد: اکنون هم دولت 
لایحه ای در مورد برگزاری تجمعات به مجلس 
ارائه کرده و هم مجلس طرحی در این خصوص 
در دستور کار دارد. به نظر می رسد هر کدام از 
این ها تبدیل به قانون شوند، می توانند موضوع 

تجمعات را سامان ببخشند.
  شورای نگهبان پای بند به قانون است

ســؤال یکی دیگر از دانشجویان درباره مصوبات 
بود و اینکه آیا شــورای نگهبان درباره مصوبات 
مصلحت سنجی و کار کارشناسی انجام می دهد 
کــه طحان نظیف گفــت: کار شــورای نگهبان 
مصلحت سنجی نیســت. بررسی مصوبات طبق 
موازین شــرع و اصــول قانون اساســی انجام 
می گیرد. ما در شورای نگهبان پای بند به قانون 
هستیم. مصلحت سنجی توسط مجمع تشخیص 
مصلحت نظام صــورت می گیرد و در صلاحیت 
آن نهاد است. وی خاطرنشان کرد: در مورد کار 
کارشناسی هم باید گفت که اگر منظور این است 
که بررسی مصوبات طبق صلاحیت ها و وظایف 
شورای نگهبان چگونه انجام می گیرد باید گفت 

که تمامی مصوبات در پژوهشکده شورای نگهبان 
و مجمع مشورتی فقهی شورای نگهبان که بازوان 
مشورتی شــورای نگهبان هستند مورد بررسی 
کامل قرار خواهد گرفت و با کارشناسان مختلف 

گفت وگو می شود تا جوانب روشن شود. 
  داوطلبان وعده هــای خارج از اختیارات 

قانونی ندهند
سخنگوی شــورای نگهبان در پاسخ به سوالی 
درباره وعده های انتخاباتی نیز به ماده 8۲ قانون 
انتخابات اشاره کرد و گفت: طبق تبصره ۲ این 
ماده از قانون، دادن وعده های خارج از اختیارات 
قانونی نمایندگی توســط نامزدها جرم است و 
مرتکبان به مجازات درجه شــش موضوع ماده 
۱9 قانون مجازات اســلامی به استثنای حبس 
و محرومیت از داوطلبی در دو دوره نمایندگی 

مجلس محکوم می شوند.
وی در همین رابطه خاطرنشــان کرد: اگر یک 
نامــزد انتخاباتی وعده هایی می دهــد که از آن 
جایگاه برنمی آید، باید نسبت به شناخت و آگاهی 

وی از جایگاه نمایندگی مجلس تردید کرد.

تسنیم- محمد اسلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی 
در حاشیه افتتاح کلینیک تخصصی درمان زخم های 
دیابتی بیمارســتان شهید مفتح اظهار داشت: خدا را 
شــاکریم که در راستای وعده که داده بودیم و تأکید 
مقــام معظم رهبری فناوری هســته ای را به زندگی 

مردم بردیم. 
وی افــزود: با تحقیقات نتیجه گرا و رویکرد ســازمان 
فناوری های حاصل از تحقیقات بــه مردم عزیز ارائه 
شد. رئیس سازمان انرژی اتمی در ادامه، گفت: یکی 
از موضوعات و نیازهای مردم مبحث درمان زخم و به 

ویژه در بیماران دیابتی بود، زیرا که گسترش آن زیاد 
است و تا قطع عضو نیز می رسد. اسلامی تصریح کرد: 
کارآمدی پلاسمای ســرد، دریای بیکرانی از تأثیرات 
را در حوزه های ســلامت، کشــاورزی، محیط زیست 
و غیــره می تواند اثربخش بــوده و در موارد گوناگون 

اصلاح و بهبود رویه ها مورد استفاده قرار گیرد. 
وی تأکید کرد: آمادگی داریم که به سرعت در اقصی 
نقاط کشور و به ویژه مناطقی که بیشتر این وضعیت 
شایع است، این اولویت را انجام داده و در برنامه ها قرار 
دارد که این گســترش را انجام دهیم. رئیس سازمان 

انرژی اتمی ابراز داشــت: فعالیت آزمایشــی در قم و 
البرز نیز انجام شده و تاکنون به نتایج قابل قبولی در 
کنترل زخم دریافت کردیم و پیشــروی زخم کنترل 
شده است. وی ادامه داد: نکته مهم برای ما این است 
که مردم بدانند فناوری هســته ای شــکافنده الگوی 
فناوری اســت، اما دنیای پیشرفته سال ها دشمنی و 
مزاحمت ایجاد کرده تا ما بدین فناوری دســت پیدا 
نکنیم، اما با تلاش همکارانمان به صورت گسترده به 
این علم دسترسی پیدا کردم و گزارش آن را به مردم 

خواهیم داد.
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باحضوررئیسجمهورانجامشد؛
رونمایی از رصدخانه اقتصاد ایران

ایسنا- سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور که در قالب فرآیند نظارت ستادی 
بر وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی به وزارت امور اقتصادی و دارایی رفته بود، 
از رصدخانه اقتصاد ایران شامل سامانه داشــبورد جامع اطلاعاتی اقتصاد ایران 
و ســامانه متمرکز اطلاعات بنگاه ها و شــرکت های دولتــی و نهادهای عمومی 
غیردولتی رونمایی کرد. یکپارچگی در داده ها و اطلاعات اقتصادی کشور، امکان 
رصــد دقیق و به روز این اطلاعات، ایجاد شــفافیت در عملکــرد وزارتخانه های 
اقتصادی و کلیه شــرکت های تحت کنترل دولت و همچنین امکان رصد روزانه 
آخرین وضعیت ســازمان های تابع وزارت اقتصاد از جمله ویژگی ها و کاربردهای 

این سامانه ها است.

سخنگویهیئترئیسهمجلس:
اصلاحیه لایحه بودجه 140۳ تقدیم مجلس شد

ایسنا- سید نظام الدین موسوی، ســخنگوی هیئت رئیسه مجلس گفت: دولت 
لایحــه اصلاحیه بودجــه ۱۴۰۳ را تقدیم مجلس کرد؛ براین اســاس جلســه 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه تشکیل می شود. وی ادامه داد: امروز کمیسیون 
تلفیق درباره کلیات لایحه بودجه رأی گیری کرده و گزارش آن را به هیئت رئیسه 
ارائه می کند. مجلس نیز در جلســه روز چهارشــنبه به بررسی لایحه اصلاحی 
بودجه می پردازد. سخنگوی هیئت رئیسه مجلس در پایان گفت: در صورتی که 
نمایندگان مجلس با کلیات لایحــه اصلاحیه بودجه موافقت کنند، لایحه برای 

بررسی جزئیات به کمیسیون تلفیق ارجاع می شود.

فرماندهنیرویزمینیارتشاعلامکرد:
پاسخ سریع به تهدیدات

 با استقرار یگان های موشکی و پهپادی در مرزها

ایرنا- امیر سرتیپ کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش درباره استقرار 
یگان های موشــکی، پهپادی و توپخانه ای ارتش در مرزهای شمال شرق کشور 
اظهار داشت: نیروی زمینی آمایشی را با تمرکز بر نقاطی که خلاء نیرو دارد، در 
نظر گرفته اســت. وی با بیان اینکه نیروی زمینی مسئولیت حفاظت از استقلال 
و تمامیــت ارضی نظام مقدس جمهوری اســلامی را برعهده دارد، تصریح کرد: 
پیش از این آمایش سرزمینی که بتواند به این مسئله به طور قطع و یقین جامه 
عمل بپوشــاند، نبوده است؛ لذا آمایش سرزمینی جدیدی با نگاه به جاهایی که 
خلاء داشته طراحی و اجرا می کنیم. فرمانده نیروی زمینی ارتش افزود: از لحاظ 
موشکی، پهپادی و نیروهای مانوری، این آمایش در مرزها اتفاق می افتد، بنابراین 
یک آمایش ســرزمینی قاطع و پاســخگو به تهدیدات را با این کار اجرا خواهیم 
کرد. وی تأکید کرد: استقرار یگان های موشکی، پهپادی و نیروهای مانوری برای 

پاسخ به موقع، سریع و بهنگام در مقابل تهدیدات است.

فرماندهکلسپاه:
 عاملان جنایت راسک به زودی طعم تلخ انتقام را 

خواهند چشید

تسنیم- در پی به شــهادت رسیدن جمعی از نیروهای فداکار و دلیر انتظامی، 
سردار سرلشــکر حسین سلامی، فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب اسلامی، 
پیامی خطاب به سردار احمدرضا رادان، فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی 
ایران صادر کرد. متن پیام به این شرح است: شهادت مظلومانه و پرافتخار جمعی 
از رزمندگان رشــید و جان بر کف فرماندهی انتظامی راسک در استان سیستان 
و بلوچستان در جنایت ناجوانمردانه و تروریستی گروهک منفور و جنایت پیشه 
جیش الظلم  تحت مدیریت و پشــتیبانی سرویس های جاسوسی بیگانه در ایام 

شهادت حضرت فاطمه زهرا )س( را تبریک و تسلیت عرض می نمایم.
بی تردید این جنایت بزرگ و اقدام ســبوعانه، انتقام نظام ســلطه و صهیونیسم 
از بیداری، بصیرت و هوشــمندی ملت عظیم الشــأن ایران به ویژه مردم غیور و 
غیرتمند سیســتان و بلوچستان که همواره بی اعتنایی خود نسبت به نقشه ها و 
توطئه های شــوم و تفرقه انگیز آنان را به نمایش گذارده اند، بوده و در معادله ای 
معکوس منجر به تعمیق وحدت، یکپارچگی و همدلی نیروهای مسلح و مردمان 
آن خطه در صیانت از امنیت و آرامش منطقه و مقابله با عوامل سلب آرامش از 

مردم خواهد شد.
دشــمنان کینه توز  امنیت ایران و ایرانی بدانند حافظان امنیت و مدافعان نظم 
و آرامش جامعه اســلامی به زودی با تحمیل  ضربات مهلک و ویرانگر طعم تلخ 

انتقام این جنایت را به عاملان و مسببان آن خواهند چشانید.

رئیسمجلس:

 صندلی ها مواضع ما را در حرف زدن عوض نکند
رئیس مجلس  قالیباف،  ایســنا- محمدباقر 
شورای اســلامی در مراسمی به مناسبت روز 
پژوهش در مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی گفت: مجدداً بودجه به مجلس تقدیم 
شــود و در صحن اعــلام وصــول می کنیم. 
کمیســیون تلفیق نیز جلســات خود را برای 
بررسی مجدد کلیات تشکیل می دهد و امروز 

هم جلسه دارد.
وی ادامه داد: براین اســاس مجلس شــورای 
اسلامی روز چهارشــنبه مجدداً کلیات لایحه 

بودجه را در صحن بررسی خواهد کرد.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه با بیان 
این که همــواره به دنبال جوان گرایی اســت، 
گفــت: جوان گرایی را به عنوان دین انقلاب به 
خودم همواره دنبــال می کنم چون وقتی ۱8 
ساله  بودم پا به عرصه مدیریتی گذاشتم و این 
فرصتی بود که انقــلاب به من داد هیچ وقت 
آن را فراموش نمی کنم و برای همین همواره 

تلاش کردم از جوان ها استفاده کنم.
وی ادامــه داد: مــا آن طور که باید و شــاید 
از تــوان جوانان و زنان اســتفاده نکردیم. در 
حوزه مســائل اجتماعی هــم آن طور که باید 
ندرخشیدیم؛ حال اینکه اساس انقلاب اسلامی 

برخواسته از بطن مردم است.
  در مواردی در حوزه مســائل اجتماعی 

لکنت زبان داشتیم
قالیباف همچنین اظهــار کرد: در جاهایی در 
حوزه مســائل اجتماعی لکنت زبان داشــتیم 
و در مــواردی لکنت را بــرای جوانان و زنان 
فراهم نکردیم. ۳۰ ســال اســت که می گویم 
اگر می خواهیم بگوییم که ما ایران دوســت و 
وطن دوست واقعی هســتیم و به دنبال ایران 
قوی بوده و دلداده به امام و رهبری و مردم و 
حزب اللهی هستیم قطعاً باید کارآمدی دین در 

اداره جامعه را پیگیری کنیم که نتوانستیم در 
اینجا کارنامه قابل قبولی ارائه کنیم.

وی همچنیــن بیان کــرد: در حوزه مدیریتی 
همــواره تاکیدم بر این اســت کــه هر وقت 
احساس ناامیدی و خستگی داشتیم افتخارات 
خود را در مقیــاس جهانی، منطقه ای، ملی و 
محلی دیــده که در تمامی ســطوح کارهای 
افتخارآمیــزی کردیــم، اگر هم غــرور ما را 
فراگرفــت به این نگاه کنیــم که چقدر کار بر 
روی زمین مانده و فرصت ها را از دست دادیم؛ 
این رویکرد باعث توازن، تعادل و انصاف ما در 

مدیریت می شود.
  صندلی ها مواضع ما را در حرف زدن عوض 

نکند
رئیس مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
اقدامــات و عملکرد مرکــز پژوهش ها گفت: 
هرچقدر زمان گذشــت و من نوع کار مرکز را 
دیدم، اعتمادم بیشتر شد البته که یک لایه از 
مرکز تغییر کرد و در دولت حضور پیدا کردم 

همان زمــان به آنها گفتم کــه حرف هایی را 
که در مرکز می زدید به هــر دلیلی در دولت 
تغییر ندهید و اگر هم تغییر دادید دلیلی برای 
وجدان خود داشته باشــید، نه این که محیط 
باعث تغییر موضع و نظر شــما شــود؛ نباید 
صندلی هــا مواضع مــا را در حرف زدن تغییر 
دهد. این دســت موضع گیری ها زیاد اســت 
بخشــی از آســیب هایی که باعث حل مسائل 

نمی شود ریشه در این اتفاقات دارد.
قالیباف ادامه داد: ما از ظرفیت مرکز پژوهش ها 
در زمان بررســی برنامه هفتم توسعه بودجه و 
حتی دســتورات روز مجلس شورای اسلامی 
اســتفاده می کنیم، چون بــه کار آنها ایمان 
داریم و این مســئولیت شما را بیشتر می کند. 
رئیس مجلس با اشــاره بــه مخالفت مجلس 
شورای اسلامی با کلیات لایحه بودجه تصریح 
کرد: شنبه جلسه ای در سطح رئیس جمهور و 
معاون اول درباره بودجه داشــتیم که در آنجا 
آقای پرهیزکاری از مرکــز پژوهش ها حضور 
پیدا کرد و به اظهارنظر درباره بودجه پرداخت.

قالیباف اضافه کرد: این ها روش هایی است که 
می تواند حکمرانی را درســت کرده و مسیر را 
پیش ببریم. پس نباید اجازه دهیم سیاســت 
و سیاســت زدگی بر مسائل علمی و تخصصی 
ســایه بیندازد. مجلس شورای اسلامی در دو 
وجه تصمیم سیاســی و تشخیص علمی است 
تصمیم سیاســی بــا نمایندگان و تشــخیص 
علمی با مرکز پژوهش ها اســت که ترکیب آن 
دو مجلس شورای اسلامی را در ریل خود قرار 
می دهد و اینجاســت که مجلس در رأس امور 

قرار می گیرد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی با اشاره به 
لایحه برنامه هفتم توســعه اظهار کرد: برنامه 
هفتم توسعه متفاوت تر از شش برنامه گذشته 
اســت، ما در ماده ۱۱8 برنامه هفتم توســعه 
راهبــری ماهانــه، فصلی و ســالانه برنامه را 
تدوین کردیم تا برنامه هفتم مبتنی بر رویکرد 

راهبری کنترل شود.
  بودجه منطبق با سیاست های برنامه هفتم 

نبود
وی بیان کــرد: یکی از علت هایــی که باعث 
رد شــدن کلیات لایحه بودجه سال آینده در 
صحن شــد، این بود که بودجه ســال ۱۴۰۳ 
به عنــوان اولین بودجه برنامه هفتم توســعه 
جهت گیری منطبق با سیاســت های برنامه را 
نداشــت این موضوع را به دولــت هم گفتیم 
بحــث ما مربوط به اعتبار و ردیف بودجه نبود 
بلکه تأکید ما بر جهت گیری بودجه بر مبنای 

برنامه هفتم است.
رئیس مجلس شورای اسلامی توضیح داد: در 
بودجه تکلیف دیــون دولت به پیمانکاران آن 
هم بالغ بر ۱۰۰ همت مشخص نشده بود حال 
این که در برنامه هفتم توسعه جهت گیری آن 
تعیین شــد، همچنین رابطه بین روابط مالی 

نفت و دولــت و دیون دولت و شــرکت های 
دولتی بــه بانک ها شــفاف نبود؛ خــدا ما را 
نیامرزد و نبخشــد که اگر در این موارد رفتار 
سیاسی داشتیم و کار سیاسی کردیم. حرف ما 
این است که باید در جهت برنامه هفتم توسعه 
حرکت شود، این تکلیف شرعی است و محکم 

هم درباره آن می ایستیم.
  ما به دغدغه مندی نیاز داریم تا موضوعات 

حل شود
قالیباف با اشــاره به مــاده ۱۱8 برنامه هفتم 
توســعه تصریح کــرد: راهبــری برنامه هفتم 
توسعه مبتنی بر ماده ۱۱8 با مسئولیت معاون 
اول و دبیری سازمان برنامه بودجه است که دو 
نفر نماینده مجلس شــورای اسلامی به عنوان 
ناظر حضور دارند. مســیر راهبری مشــخص 
بــوده که مرکز پژوهش هــا در این روند نقش 

بی نظیری داشته است.
وی خطــاب به مرکز پژوهش هــا اظهار کرد: 
اولویت های مجلــس دوازدهم و  باید حتمــاً 
پیش نویس قوانین لازم برای مجلس دوازدهم 
تعیین شــود؛ این از موضوعات زیرســاختی 
و اساســی مرکز پژوهش ها اســت کــه نباید 
لحظه ای درنگ شود و باید دغدغه مند باشیم. 
ما بــه دغدغه مندی نیاز داریــم تا موضوعات 
حل شــود؛ من بسیار ناراحت می شوم و حتی 
در مرز ســکته می روم که وقتی در جلســاتی 
حضــور پیدا می کنم که پیــش از این در ۳۰ 
سال گذشته مسئولیت آن کار با من بوده ولی 
همچنان ادبیات و متن حرف ها همان چیزی 
است که ۳۰ سال قبل مطرح شده است، یعنی 
چند نســل تغییر کــرده و همچنان حرف ها 
همان اســت و به همین دلیل هم مشــکلات 
حل نمی شود؛ البته که یا ما روش حل مسئله 

را بلد نیستیم یا نمی خواهیم. 

سخنگویشوراینگهبان:

دادن وعده های خارج از اختیارات قانونی جرم است

رئیسسازمانانرژیاتمی:

فناوری هسته ای را به زندگی مردم بردیم تاریخچاپ:1402/9/28
پیــروآگهیمناقصــهعمومیشــماره
1145-1402چاپشدهدرمورخ1402/09/18روزنامهعصر
مردمومورخ1402/09/19روزنامهشــیرازنوینباموضوع
عملیاتحفظونگهداریفضایسبزمحدودهAشهرداری
منطقهدهباشماره2002096688000898درسامانهتدارکات
الکترونیکیدولت)ستاد(بدینوسیلهبهاطلاعکلیهمتقاضیان

میرساندآگهیمناقصهبهشرحزیراصلاحگردید:
بند4آگهیمناقصه:ارائهحداقلرتبه5کشاورزیازسازمان

برنامــهوبودجهیاارائهگواهــیصلاحیتمعتبرمرتبطبا
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بند6آگهیمناقصه:حذفگردید
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میباشد.
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اصلاحیه آگهی مناقصه عمومی  1402-1197

نوبتاول:1402/09/27روزنما
نوبتدوم:1402/09/28سبحان

معاونتحملونقلوترافیکشهرداریشیرازدرنظردارداجارهپارکینگهایتحتنظارتخودراجهتبهرهبرداریازطریقمزایدهحضوری)حراج(و
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مدیرکل کتابخانه های عمومی فارس خبر داد:
شیراز میزبان رویداد کسب وکار در کتابخانه های عمومی

مدیــرکل  فیــروزی،  محمدحســین 
کتابخانه هــای عمومــی فــارس گفت: با 
توجه بــه برگزاری »همایــش بین المللی 
کتابخانه هــای عمومی و کســب وکارهای 
کوچــک« به همــت نهــاد کتابخانه های 
رویــداد  یازدهمیــن  کشــور،  عمومــی 
کســب وکار در کتابخانه هــای عمومی به 
میزبانــی اداره کل کتابخانه هــای عمومی 
اســتان فارس امروز، ۲۸ آذرماه از ساعت 
۸:۳۰ تا ۱۲ در کتابخانه عمومی رئیســی 

اردکانی شهر شیراز برگزار می شود.
وی افزود: سیدباقر میرعبداللهی، معاون برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات 
نهاد کتابخانه های عمومی کشور؛ محمد فرخ زاده، معاون گردشگری و امور زائرین 
استاندار فارس و سعید خدایاری، مسئول اجرایی بنیاد برکت استان فارس در این 
رویداد به ســخنرانی خواهند پرداخت. همچینین این رویداد با حضور جمعی از 

کتابداران و فعالان مشاغل و کسب وکار برگزار خواهد شد.
فیروزی تاکید کرد: علاقه مندان برای شــرکت مجــازی در این رویداد می توانند 
بــه نشــانی skyroom.online/ch/farspl/farspl مراجعه کنند.  همچنین این 
 )iranpl(و آپارات نهاد )iranpl.ir( نشســت به صورت زنده از پایگاه اطلاع رسانی
پخش خواهد شد.به گفته مدیرکل کتابخانه های عمومی استان فارس در حاشیه 
این رویداد، نمایشــگاهی از آثار و هنرهای فعالان کســب وکار کوچک و خانگی 

برگزار خواهد شد.

رئیس مرکز همکاری های بین المللی دانشگاه شیراز بیان کرد:
امضای ۱۰ تفاهم نامه با دانشگاه های جهان طی ۲ سال

ابوالفضــل جوکار، رئیس مرکز همکاری های علمی بین المللی دانشــگاه شــیراز 
گفت: دانشــگاه شیراز طی ۲ ســال اخیر ۱۰ تفاهم نامه همکاری با دانشگاه های 
آســیایی و اروپایی منعقد کرده اســت.جوکار فزود: از این شــمار پنج تفاهم نامه 
با دانشــگاه های عراق و پنج تفاهم نامه با دانشــگاه هایی از کشــورهای رومانی، 
مجارستان، چین، روسیه و پاکستان امضا شده است. وی توضیح داد: در این قالب 
این تفاهم نامه های بین المللی دانشگاه شیراز و دانشگاه های خارجی در پنج حوزه  
آموزشی، پژوهشــی، فناوری، فرهنگی-اجتماعی و بین المللی همکاری می کنند.
جوکار یادآور شــد: دانشــگاه شــیراز در زمان حاضر ۳۳ تفاهم نامه بین المللی با 
دانشــگاه های خارجی دارد.رئیس مرکز همکاری های علمی بین المللی دانشــگاه 
شیراز ادامه داد: پنج مجوز برای تدریس اساتید همکار خارجی در دانشگاه شیراز 

صادر شده تا در دانشکده های مختلف این دانشگاه به تدریس بپردازند.
افزایش ۱۰۰ درصدی دانشجویان خارجی دانشگاه شیراز

جوکار گفت: در زمان حاضر حدود ۴۰۰ دانشــجوی خارجی در دانشــگاه شیراز 
تحصیل می کنند. وی اضافه کرد: شــمار دانشــجویان خارجی دانشــگاه شیراز 
نسبت به ۲ ســال گذشــته بیش از ۱۰۰ درصد افزایش یافته است.رئیس مرکز 
همکاری های علمی بین المللی دانشگاه شیراز عنوان کرد: بیشتر این دانشجویان 
در دوره های بلند مدت تحصیلات تکمیلی - کارشناسی ارشد و دکتری- مشغول 

به تحصیل هستند.

شهردار منطقه دو:
سرعت در اجرای پروژه ها به معنای نادیده گرفتن

 اصول کیفی نیست
محمد مقدس زاده، شــهردار منطقه ۲ در بازدیــد از پروژه های عمرانی فعال در 
ســطح منطقه اظهار داشت: پروژه ها بر اســاس نیازهای شهروندان و بررسی های 
کارشناســان تعریف و به مرحلــه اجرا در می آیند.وی افزود: ســرعت در اجرای 
پروژه ها به معنای قربانی شــدن ضابطه های فنی و نادیــده گرفتن اصول کیفی 
نیســت؛ بلکه طرح های عمرانی با رعایت تمامی ضوابــط اجرایی به بهره برداری 
می رســند.او با قدردانی از حمایت های شهردار کلان شــهر شیراز و حمایت های 
شورای اسلامی شهر خاطرنشــان کرد: با همکاری یاوران شورا در تلاش هستیم 
تا خدمت رســانی مطلوبی را به شــهروندان منطقه ۲ ارائه دهیم و از ظرفیت های 

مردمی به منظور شناسایی نیازهای محلات استفاده می کنیم.

به همت خیرین مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز در شیراز 
برگزار گردید؛ 

جلسه انجمن الکلی های گمنام

 جلســه انجمن الکلسیم ها یا همان الکلی های گمنام و گروه های وابسته آلانان و 
آلاتین با حضور پنجاه نفر آقا و خانم از شــهر رشت ، شهرستان گناوه و داراب به 
میزبانی انجمن الکلی های گمنام شیراز و حضور عبدالمحمد طاهری، نایب رئیس 
مجمع خیرین شهرســاز و فرهنگ ســاز شیراز در خانه ســلامت، امید و زندگی 

خیابان کارگر )گلکوب( برگزار گردید.
در این نشســت دو نفر آقا و یــک نفر خانم از الکلی های گمنام که ســال ها در 
اصطلاح این انجمن پاک شــده اند پیرامون تجربیات خود قبل از مصرف که دچار 
چه خسارت هایی شــده اند و بعد از مصرف که بهبود برایشان حاصل شده سخن 

گفتند و در این راستا جهت استمرار پاکی سخنانشان را به اشتراک گذاشتند.
در این نشســت طاهری، نایب رئیس مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز 
ضمــن قدردانی از انجمــن الکلی های گمنام و دیگر انجمن هــای مربوطه اعم از 
کسانی که گروه های NA ،AA ،OA ،SA را تشکیل و راه اندازی کرده اند، گفت: 
کسانی که در چنین محفلی شرکت می کنند و در راستای بهبود خود گام مثبت 
بر می دارند در واقع انسان های باشهامت، با سخاوت و صادق هستند که دست یابی 

به این خصایص ارزشمند را سرلوحه کار خود قرار داده اند.

شیراز لرزید
روز گذشــته دو زلزله در مقیاس های ۳/۱ و ۳/۹ شــیراز را لرزاند. اولین زلزله در 
ساعت ۱۵:۳۸ روز دوشــنبه، ۲۷ آذرماه ۱۴۰۲ در شیراز به وقوع پیوست. زلزله 
مذکــور در عرض جغرافیایی ۲۹/۵۷۲ و طــول جغرافیایی ۵۲/۴۵۳ در عمق ۱۰ 
کیلومتری زمین روی داد. شــدت این زلزله در منازل مســکونی و مناطق اداری 
به خوبی احساس شــد. همچنین زلزله دیگری در ساعت ۱۵:۴۷ روز گذشته در 
مقیاس ۳/۹ ریشتر در عرض جغرافیایی ۲۹/۵۸۹ و طول جغرافیایی ۵۲/۳۹۹ در 

عمق ۱۰ کیلومتری شیراز رخ داد.
فرهاد ســعدی، مدیرکل مدیریت بحران اســتانداری فارس تأکید کرد: در حال 
بررســی وضعیت مناطق مختلف شیراز و استان فارس هستیم و به محض دست 
یافتــن به اطلاعات، آخرین اخبار را اعــلام خواهیم کرد. همچنین کلیه تیم های 
امداد و نجات هلال احمر فارس شــامل تیم های ارزیاب و واکنش سریع آنست و 

جست وجو و نجات در آوار به حالت آماده باش صددرصدی درآمدند.

کشف تریاک در عملیات مشترک پلیس
 فارس و کهگیلویه و بویراحمد 

سرهنگ سیدجواد رضوی، رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان از کشف ۲۸ 
کیلو و ۸۵۰ گرم تریاک در عملیات مشــترک پلیس فارس و استان کهگیلویه و 

بویراحمد خبر داد.
ســرهنگ رضوی بیان کرد: مأموران پلیس مبارزه با مواد مخدر اســتان فارس با 
انجام یک ســری اقدامات اطلاعاتي و تخصصي توسط پلیس استان کهگیلویه و 
بویراحمد، از انتقال یک محموله تریاک در محور مواصلاتی سروســتان به سمت 

شیراز باخبر و موضوع را به صورت ویژه در دستور کار خود قرار دادند.
وی افزود: مأمــوران بلافاصله به محور مورد نظر اعزام و حین کنترل خودروهاي 
عبوري، ســواری پژو آردی مورد نظر را شناسایي و پس از طي مسافتي تعقیب و 
گریز آن را متوقف کردند. رضوی با بیان اینکه مأموران موفق شدند در بازرسي از 
آن خودرو، ۲۸ کیلو و ۸۵۰ گرم تریاک که به طرز ماهرانه اي در پشت سپر عقب 
جاسازي شــده بود کشف کنند، تصریح کرد: در این خصوص یک نفر دستگیر و 

براي سیر مراحل قانوني تحویل مراجع قضایي شد.

 ،

 ،

عدم مهارت و هم خوانی نداشــتن رشته های 
دانشــگاهی با نیاز بازار کار و اشــباع شــدن 
برخی از مشــاغل در بازار از جمله عللی است 
که می تواند در میزان بیکاری فارغ التحصیلان 
دانشگاهی اثر گذار باشد. به اعتقاد کارشناسان 
یکی از علل بیکاری در جامعه فقدان مهارت 
مورد نیاز بازار کار از ســوی فارغ التحصیلان 
و جوینــدگان کار اســت. به زعــم آنها ارائه 
آموزش های مهارتی متناســب با نیاز بازار و 
رشته دانشگاهی فارغ التحصیلان نقش مؤثری 
در ایجاد فرصت های شــغلی برای آنها دارد. 
بی ترید همســو کردن آموزش های نظری و 
عملی این امکان را بــرای فرد آموزش دیده 
فراهم می کند تا علاوه بر شناســایی نیازهای 
انجام فعالیت های  بازار، امکان بیشتری برای 
اقتصادی و جذب در بازار کار داشــته باشند. 
درحال حاضر آموزش نیروی انســانی نوعی 
سرمایه گذاری و عامل کلیدی در توسعه جوامع 
به شمار می رود که در صورت سیاست گذاری 
 و برنامه ریــزی صحیح، مزایای بســیاری به 
 لحــاظ اقتصــادی و اجتماعــی بــه دنبال 

خواهد داشت. 
توجه به دوره های کارآموزی و مهارت آموزی 
علاوه بــر ایجــاد زمینــه اشــتغال و خلق 

فرصت های شــغلی به حل مشــکل بیکاری 
کمــک کرده و موجب افزایــش بهره وری در 
مجموعه هــا و بنگاه های اقتصادی می شــود. 
مدیرکل دفتر سیاستگذاری و توسعه اشتغال 
وزارت تعــاون،کار و رفــاه اجتماعی، ســهم 
فارغ التحصیــلان از مجمــوع جمعیت بیکار 
کشــور را حدود ۴۲ درصد ذکر کرد و گفت: 
طــرح کارورزی و یارانه دســتمزد از جمله 
طرح های حمایتی اســت که دولت به منظور 
حمایــت از اشــتغال فارغ التحصیلان به اجرا 
درآورده است. طاها رمضانی با اشاره به طرح 
آمارگیــری نیروی کار و گــزارش مرکز آمار 
ایران از وضعیت نرخ بیکاری و نرخ مشارکت 
اقتصادی اظهار کرد: در ســال ۱۴۰۲ نسبت 
به ۱۴۰۱ افزایش نرخ مشــارکت همزمان با 
کاهش نــرخ بیکاری به میــزان ۰/۷ تا ۰/۹ 
درصد را شــاهد بودیم که نشــان دهنده این 
است که وضعیت بازار کار برای ورود نیروهای 
کار بهبود نسبی پیدا کرده است، هرچند که 
هنوز به زمان قبل از کرونا نرسیده ایم؛ اما نرخ 
تابستان  به  نســبت  فارغ التحصیلان  بیکاری 
 ۱۴۰۱ کاهــش داشــته و بیــن ۱۲ تــا ۱۳ 
درصد است.  وی افزود: البته در حوزه بیکاری 
فارغ التحصیلان باید کمی دقیق تر به مســئله 
بپردازیم. ســهم فارغ التحصیــلان از مجموع 
جمعیت بیکار کشــور حدود ۴۲ درصد است 

یعنــی از ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار نفر جمعیت 
بیکار کشــور ۹۰۵ نفر بــه فارغ التحصیلان 
اختصاص دارد و این طور نیست که بیشترین 
نــرخ بیکاری در بین فارغ التحصیلان باشــد. 
مدیــر کل دفتر سیاســت گذاری و توســعه 
اشــتغال وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
که در هشــتمین ویژه برنامه هم نورد سخن 
می گفت، ادامــه داد: در مورد نــرخ بیکاری 
فــارغ التحصیــلان از ۱۳/۲ درصــد به ۱۲ 
درصد نسبت به تابستان سال گذشته رسیده 

اســت. اگر زنان و مردان فارغ التحصیل را به 
تفکیک مورد بررســی قرار دهیم نرخ بیکاری 
فارغ التحصیلان مــرد ۸/۱ درصد بوده یعنی 
نزدیک به نرخ بیکاری عمومی است؛ اما نرخ 
بیکاری بانوان فارغ التحصیل بالای ۲۰ درصد 
اســت، بنابراین موشــکافی ایــن آمارها این 
رهنمود را نشــان می دهد که فضای بیکاری 
فارغ التحصیلان کشــور آن طــور که انعکاس 
پیــدا می کند بــا عمق آمارهــای این حوزه 

هم خوان نباشد.

 رمضانــی تصریح کــرد: درحــال حاضر در 
عموم تولیدات کشــور کمبود نیــرو داریم و 
اســتان هایی هســتند که مرتباً درخواســت 
نیروی کار می دهند. علی رغم آنکه کشورمان 
امکانــات و فرصت های شــغلی بســیار دارد 
ولی تا مســئله اشــتغال فارغ التحصیلان را 
حل نکنیم مثل این اســت که کل مســئله 
اشــتغال حل نشــده باقی مانده اســت و بر 
این اســاس اســت کــه می گوییم اشــتغال 
 فارغ التحصیــلان به ویترین اشــتغال تبدیل 
شــده اســت.  بــه گفتــه مدیــرکل دفتر 
سیاســت گذاری و توسعه اشتغال وزارت کار، 
طرح هایی مثــل کارورزی فارغ التحصیلان و 
بحث یارانه دستمزد که در ۱۵ استان محروم 
اجرا شــده از جمله این طرح هاست. در طرح 
کارورزی فرد یــک دوره ۳ ماهه با حقوق را 
می بیند و کارفرمایی کــه او را جذب کند تا 
۲ سال می تواند معافیت بیمه ای داشته باشد 
یا اینکــه بیمه را پرداخــت می کند و دولت 
برای او مبلــغ بیمه را واریز می کند. در طرح 
یارانه دســتمزد هم افرادی که فوق دیپلم به 
بالا هســتند، اگر توسط کارفرما جذب شوند 
یک ســوم دســتمزد آنها را دولــت پرداخت 
می کند. ایــن طرح ها جزء طرح های حمایتی 
بوده کــه دولت بــرای حمایت از اشــتغال 

فارغ التحصیلان دنبال کرده است.

شــب یلــدا ایرانی یا همان شــب چله از 
آن مناســبت هایی است که بدون تنقلات 
آجیل ، شــیرینی و میوه نمی توان گذراند. 
اما شب یلدا تحت تأثیر افزایش قیمت ها، 
خرید و میــزان مصرف مردم را هم تحت 
تأثیر قرار داده اســت. هر یــک کیلو انار 
ســال گذشــته ۲۰ هزار تومان و اکنون 
به بیش از ۳۵ هزار تومان رســیده است. 
هندانه هر کیلو ۱۵هزار تومان بوده است 

اکنون بــه کیلویی ۳۰ هزار تومان رســیده 
است. شیرینی خشــک از کیلویی ۱۱۰ هزار 
تومان بــه ۱۷۰ هزار تومان بــه بالا افزایش 
پیداه کرده است. آجیل یلدا از کیلویی ۳۰۰ 
هــزار تومان به هر کیلو بیــش از ۴۰۰ هزار 
تومان رسیده است. صحبت از مرغ و برنج هم 
که دیگر ســوز تورم بلدایی است. خرید های 
شــب یلدا تقریباً رونــق گرفته و آن هایی که 
می بایست ســفره یلدایی بچینند، حتماً تا به 
حــال فکری برای خرید های خــود کرده اند؛ 
هر چند که امســال به دلیل گرانی بسیاری 
از کالاها، خانوار های ایرانی کم توان تر از قبل 
به خرید های این ســنت دیرینه ایرانیان وارد 
خواهند شــد؛ اما به هر حال بازار راه خود را 
می رود و با قیمت هایی متفاوت که بســته به 

کیفیت کالا هایی دارد که در سبد خرید مردم 
قرار می گیرند، به استقبال جیب آن ها خواهد 
رفت. بررســی های میدانی از بازار حکایت از 
آن دارد که یک خانوار چهار تا شش نفره اگر 
بخواهد یک ســفره یلدایی را چیدمان کند، 
حداقل باید بین یک تا یک و نیم میلیون تومان 
هزینه کند. امــا اینکه در این بــازار چگونه 
می توان خرید کرد و گران فروشــی را ندید، 
خود ســؤالی است که مردم این روزها بعد از 
رصد قیمت ها با خود تکرار می کنند. مدیر کل 
دفتــر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
فــارس از اجرای طرح نظارت بر بازار شــب 
یلدا از ۲۰ آذر ماه خبــر داد و گفت: فعالیت 
بازرســان اداره کل صمــت از روز دوشــنبه 
تشدید می شــود. مرتضی شــریفی گفت: با 
توجه به دســتورالعمل ابلاغــی، اتاق اصناف 

موظف به تشدید بازرسی ها در آستانه 
شــب یلدا گردید. وی ضمن تأکید بر 
نظارت بر کل صنوف به خصوص صنوف 
مختص این ایام مثل میوه فروشــی ها، 
آجیل، شیرینی، خشکبار و غیره گفت: 
نظارت ویــژه از لحاظ گران فروشــی، 
مسایل بهداشــتی و عرضه کالاهای با 

کیفیت صورت می گیرد.
مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
اســتانداری فارس با اشــاره به این که 
دو نمایشــگاه عرضه مســتقیم اقلام و 
کالاهای مورد نیاز در سطح شیراز پیش بینی 
شــده اســت، افزود: نماشــگاه اول در محل 
نمایشــگاه های بین المللی واقع در شــهرک 
گلســتان و نمایشــگاه دوم در گذر هنر واقع 
درو حافظیه شــیراز مســتقر شده است و در 
اصناف  اتاق های  و  اتحادیه ها  شهرســتان ها، 
برنامه ریزی کرده و این نمایشگاه ها در سطح 
اســتان برپا اســت. لازم به ذکر است واحد 
بازرســی اداره کل صمت به شــکل ویژه در 
کل اســتان بر عملکرد صنــوف و اتحادیه ها 
نظارت دارند؛ لذا مردم در صورت مشــاهده 
تخلف صنفی می توانند به سامانه ۱۲۴ اعلام 
شــکایت کنند و اگر مردم از نحوه بازرسی ها 
گلایه داشــتند، اعتراض خود را در ســامانه 

مردم رسی به نشانی UU۱.ir ثبت کنند.

 هادی شه دوست شــیرازی، معاون حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری شــیراز  از راه اندازی خطوط 
شبانه ناوگان اتوبوسرانی شیراز خبر داد و گفت: 
برنامه ریزی هــای لازم در خصوص راه اندازی ۴ 
خط شــبانه اتوبوس برای رفاه حال شهروندان 
انجــام شــده و از اوایل دی مــاه ارائه خدمات 
حمل ونقل مســافر از پایانه نمازی به ۴ مســیر 
شهرک گلستان - بلوار مدرس - بلوار عدالت و 
بلوار نیستان )سعدی( از ساعت۲۱:۳۰ تا ساعت 

۱ بامداد انجام می شود. 
امســال گام بزرگی در نوســازی ناوگان 

تاکسیرانی شیراز برداشته شد
 معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری افزود: 
در ســال جاری تعداد ۳۳۰ دســتگاه تاکســی 
شهری نوســازی شده و به یاری خداوند تا دهه 
فجر تعداد ۱۰۰۰ دســتگاه تاکســی نوســازی 
شده توسط شــهرداری وارد چرخه حمل ونقل 
و خدمات رســانی بــه شــهروندان می شــوند. 
شه دوست شــیرازی از حمایت همه جانبه شورا 
و مدیریت شهری در خصوص کمک بلاعوض و 
تأمین تسهیلات بانکی با بهره پایین در نوسازی 
تاکسی های مذکور سخن گفت و ابراز امیدواری 
کرد که با ادامه حمایت شورا و مدیریت شهری 
به تدریج شــاهد نوســازی و تبدیل به احسن 

ناوگان تاکسیرانی شیراز باشیم.
 وی در خصوص نوســازی ناوگان اتوبوســرانی 
گفــت : ۵۲ دســتگاه اتوبوس در ســال جاری 
نوســازی و جایگزین اتوبوس های فرســوده در 
ناوگان شــد. شه دوست شیرازی افزود : نوسازی 
تعداد ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس دیگر نیز در دست 
اقدام است و امیدواریم توسعه و نوسازی ناوگان 
حمل ونقل مســافر با سرعت بیشتری نسبت به 
ســنوات گذشته اجرایی شــود. وی درخصوص 
مینی بوس هــای فرســوده گفت: ۴۰ دســتگاه 
ون خریداری شــده ، جایگزین مینی بوس های 
فرسوده در خطوط مختلف می شود و تعداد ۷۵ 
دســتگاه میدل باس نیز تا پایان سال جایگزین 

خواهد شد.
گسترش ارائه خدمات به توان خواهان و معلولین
 او ضمن ابــراز خرســندی در خصوص خرید 
۵ دســتگاه ون ویژه توان خواهــان و معلولین 
اضافــه کرد: در آذرماه تعداد ۵ دســتگاه ون به 
سازمان مدیریت حمل ونقل مسافر تحویل شده 
و تــا دو ماه آینده تجهیز و مناسب ســازی لازم 
انجام می شــود و این خودروها به محض تجهیز 
، بــه ناوگان ویژه توان خواهان و معلولین افزوده 
می شــود، وی همچنین از پیش بینی خرید ۵ 

دستگاه ون جدید در سال آتی خبر داد.

سوز تورم در آخرین شب پاییز 
 مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس خبر داد:

 تشدید بازرسی ها از بازار در آستانه شب یلدا 

در نتیجه عملکرد موازی دانشگاه و بازار کار ؛

4۲ درصد بیکاران تحصیلات دانشگاهی دارند

محمدحســن اسدی، شهردار کلان شهر شیراز با حضور در 
موکب عزاداری ایام فاطمیه که در شهرک سعدی به مدت 
۱۰ شب برپا شــده، ضمن تسلیت سالروز شهادت صدیقه 
کبری )س(، بیان کرد: در اکثر محلات شیرار به مدت سه 
تا چهار شــب، موکب پذیرایی از عــزاداران فاطمی فراهم 
شــده است. وی با اشــاره به فعالیت موکب سعدی که به 

مدت ۱۰ شــب برای ارائه خدمات به عزاداران برپا شــد، 
گفــت: صفا و صمیمیت بین مردم در این موکب به وضوح 

قابل مشاهده است و این مهم را کمتر جایی دیده ایم. 
 مجالس ائمه اطهار)ع( شفابخش همه مشکلات است

شــهردار شــیراز با تصریح بر اینکه مجالس ائمه اطهار)ع( 
به ویژه حضــرت فاطمه زهرا )س( پربرکت و شــفابخش 
همه مشکلات اســت، ابراز امیدواری کرد: خداوند در این 
شب های پر فیض و برکت، مسائل و مشکلات مردم کشور و 
همه آزادی خواهان سراسر دنیا را ختم به  خیر کند. اسدی 
در بخش دیگری از ســخنان خود با بیــان اینکه در همه 

نقاط کلان شهر شیراز شاهد فعالیت ها و طرح های عمرانی 
هستیم، افزود: در شهرک سعدی نیز طی یک دهه گذشته 
 اتفاقاتی رقم خورده و طرح هایی اجرا شده که بسیار مؤثر بود.
فاز نخست تونل سعدی در دهه فجر به بهره برداری می رسد

وی خاطرنشان کرد: فاز نخست تونل سعدی در دهه فجر 
به بهره برداری می رســد. شهردار شیراز تصریح کرد: تلاش 
مدیریت شــهری برای اتصال خط ۲ مترو به کلبه سعدی 
جدی است و در این راستا از دو ماه گذشته تجهیز کارگاه 
انجام شده است. اسدی ادامه داد: خط ۳ مترو نیز از تقاطع 
بصیرت تا شــهرک گلســتان به طــول ۱۰ کیلومتر در ۸ 

 ایستگاه به صورت شبانه روز در حال پیشرفت فیزیکی است.
وی اضافه کرد: برای سهولت در دسترسی به حرم حضرت 
احمد بن موسی)ع( نیز خط ۴ مترو از بلوار رازی به سمت 
میدان دفاع مقدس، بلوار سیبویه، چهار راه شاهزاده قاسم، 
دروازه کازرون، چهــارراه گمــرک، خیابان نــادر و نهایتاً 
اتصال به میدان احســان و خط یک پیش بینی شده است. 
بنا به اظهار شهردار شــیراز؛ در دهه فجر انقلاب اسلامی، 
۲۰ هزار میلیارد تومان پروژه شــهری در این کلان شــهر 
به بهره برداری و کلنــگ عملیات اجرایی ۳۰ هزار میلیارد 

تومان پروژه هم به زمین زده می شود.

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

شهردار شیراز:

در همه نقاط شیراز شاهد فعالیت ها و طرح های عمرانی هستیم

شهردار منطقه 9:

اقدامات یک ماهه واحد 137 شهرداری
مدیرکل دفتر هماهنگی امور سرمایه گذاری استانداری فارس:

  از سرمایه گذاری چین مبتنی بر انتقال تکنولوژی
 قاطع حمایت می کنیم

س : طاهره حیاتی
عک

عبدالصالح رســتم زاده، شــهردار منطقه ۹ گفت: 
در یک ماهی که گذشــت شــاهد تلاش همکاران 
در واحد ۱۳۷ جهت رســیدگی به درخواست های 
مردمــی بودیم .  وی افزود: ایجــاد مرکز هدایت و 
کنترل ســامان دهی فوریت های خدمات شــهری 
۱۳۷، شناخت مسایل و مشــکلات مردم ، مداخله 
بهنگام شــهرداری ها و در آخر برقرای و ایجاد پل 
ارتباط مســتقیم بین شــهرداری و شــهروندان و 
افزایش رضایمتندی آنان اســت. بر همین اساس 
تعداد موارد درخواستی در سامانه ۱۳۷ ارسالی به 
این شــهرداری ۳۲۲ مورد بوده اســت که ۲۷۴ مورد آن انجام شده و تعداد ۳۲ مورد از درخواست های 
مردمــی در کارتابل همکاران جهت پیگیری و همچنین ۱6 مورد نیز در دســتور کار قرار دارد و زمان بر 
خواهد بود.  ایشــان یادآور شــد شــهرداری منطقه ۹ در تلاش اســت تا با بهره گیری از فضای مجازی 
و امکانات پرتال شــهرداری اقدامات مؤثری در ثبت و پیگیری پیام شــهروندان، شفاف ســازی قوانین و 
مصوبات، ارتباط مؤثر، سریع و دو سویه با شهروندان داشته و همچنین سهم مناسبی از کاهش مراجعه 

مستقیم شهروندان و افزایش آسایش و رفاه شهروندان داشته باشیم.
 آماده سازی کانال جهت اجرای لوله گذاری آب های سطحی

رســتم زاده همچنین از آماده ســازی کانال جهت اجرای لوله گذاری آب های سطحی در انتهای خیابان 
عصر ایران تا رودخانه چنار راهدار خبر داد.  وی افزود : مســئله دفع آبهای ســطحی از مســائل عمده 
رفع خســارات احتمالی و ایمن سازی مناطق مســکونی از خطر وقوع سیلاب است که این شهرداری با 
توجه به ضرورت اجرای اقدامات پیشــگیرانه به منظور جلوگیری از ســرازیر شــدن آب های سطحی و 
وقوع آب گرفتگی در معابر ســطح شهر در هنگام بارندگی های شدید، با شناسایی نقاط آبگیر سطح شهر 
اقدامات پیشــگیرانه در زمینه دفع و انتقال آب های ســطحی را با جدیت اجرایی می کند. جمع آوری و 
هدایت آب های سطحی در قالب لوله گذاری و لایروبی از جمله برنامه های مهمی است که با هدف کاهش 
خطرات احتمالی ایجاد چهره بصری مناســب شــهری و جلب رضایت شهروندان در محدوده شهرداری 
منطقه در حال انجام است. واقعیت این است که سیستم مدیریت سیلاب و روان آب های شهری به تدریج 

و متناسب با توسعه شهر و نیاز به خدمات، باید توسعه پیدا کند.

مهــدی خادمی، مدیــرکل دفتــر هماهنگی امور ســرمایه گذاری 
 Hiuda استانداری فارس در دیدار هیئت کارشناسی شرکت چینی
)توسعه قطعات مدرن کشاورزی( گفت: موجب امتنان و خرسندی 
اســت که دو تمدن بــزرگ ایران و چین دوشــادوش یکدیگر قرار 
گرفته انــد و قصد دارند همکاری مشــترکی را دنبــال کنند. وی 
افزود: دو شــاخصه اساســی و کلیدی که حاکمیــت ایران و چین 
تعقیب می کنند نخســت پیگیری امور علوم دانش بنیان، دانش های 
تک و توســعه تکنولوژی و دیگری مشــارکت جوانان در حاکمیت 
و سیاســت گذاری کلان اســت که میانگین ســنی جــوان هیئت 

مذاکره کننده اقتصادی چین مؤید این موضوع است.
 فارس یک ایران کوچک است

مدیرکل دفتر هماهنگی امور ســرمایه گذاری و اشتغال استانداری 
فــارس با یــادآوری اینکه فارس از حیث منابع انســانی، طبیعی و 
عقبه تاریخی به مثابه ایران کوچک اســت، اضافه کرد: فارس یک 
تمدن غنی و دیرینه محســوب می شود و انتخاب این شرکت کاملًا 
درست و سنجیده بوده اســت. خادمی ابراز امیدواری کرد: ارزیابی 
ما از اســتمرار تعاملات دو شرکت به عنوان کارگزار حاکمیت کاملًا 
مثبت و سازنده است. او مثلت کسب و کار را مدیریت زمان، هزینه 
و کیفیت دانست و ابراز داشت: در این مشارکت، مؤلفه های مذکور 
کاملًا ملموس و دیده شــده اســت که نقطه قوت این دیپلماســی 
اقتصادی اســت؛ لذا با توجه به انطباق با اســتاندارد های جهانی و 
رونق کسب و کار جزو اولویت های سیاست گذاری جمهوری اسلامی 
ایران رشــد و توسعه اقتصادی اســت و از این طرح سرمایه گذاری 
 مبتنــی بــر انتقــال تکنولوژی بــه صــورت همه جانبــه و قاطع 

حمایت می کنیم.

مدیرکل دفتر سرمایه گذاری استانداری فارس ادامه داد: با اطمینان 
خاطر و عزم راسخ در حوزه امنیت سرمایه گذاری چه سرمایه گذاری 
از حیــث دانش فنی و چه ســرمایه گذاری مالــی و مادی حمایت 
می کنیــم و در صورت نیاز به موافقت نامه یا تفاهم نامه، زمینه های 

انعقاد آن را مهیا می سازیم.
خادمی با اشــاره به اینکه این برهه زمانی بهترین فرصت برای برای 
همکاری مشترک اقتصادی کشور ایران و چین است، گفت: مطابق 
موافقت نامه و تفاهم نامه ها، بســتر های قانونی و مالکیت معنوی دو 

شرکت را به شکل مطلوب دنبال می کنیم.
یکــی از شــرکت های دانش بنیان فعال در پــارک علم و فن آوری 
تصمیــم دارد بــه صورت مشــارکت مــادی و معنوی، بــه تولید 
جدیدترین نســل پهپاد های کشــاورزی جهت بــازار داخل و بازار 
صادرات کشــور های خارجه اقدام کند که با این اقدام ضمن انتقال 
تکنولوژی از کشور چین به داخل استان، اشتغال زایی و ارزآوری نیز 

از دیگر مزایای این پروژه خواهد بود.
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معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز خبر داد:

راه اندازی خطوط شبانه ناوگان 
اتوبوس رانی شیراز
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دیدهبانحقوقبشر:
 اسرائیل از گرسنگی به عنوان سلاح جنگی 

استفاده می کند

تسنیم- گروه دیده بان حقوق بشر در جدیدترین گزارش خود تصریح 
کرده اســرائیل از گرســنگی دادن به غیرنظامیان در نوار غزه به عنوان 
»یک روش جنگی« اســتفاده می کند و این مســئله را می توان در حد 

ارتکاب جنایت جنگی در نظر گرفت.
دیده بان حقوق بشــر افزود: ارتش اســرائیل عمداً از ارســال آب، غذا و 

سوخت به نوار غزه جلوگیری می کند.
عمر شاکر، مدیر بخش اسرائیل و فلسطین در دیده بان حقوق بشر گفت: 
»اســرائیل برای بیش از 2 ماه مردم غزه را از غــذا و آب محروم کرده 
است و این سیاســت نشان دهنده قصد اســرائیل برای گرسنگی دادن 

غیرنظامیان به عنوان یک روش جنگی است.
عمر شــاکر هم چنین در حســاب کاربــری خود در شــبکه »ایکس« 
 نوشــت که این اقدامات اســرائیل مصداق »جنایت های جنگی آشکار« 

است.
جنگنده های رژیم اســرائیل بامداد روزگذشــته، هفتاد و سومین روز از 
تجاوز به نوار غزه، شــمال، مرکز و جنوب نوار غزه را بمباران کردند که 
در این حملات در شهر خان یونس به ویژه شرق این شهر شدید بود و در 
مرکز نوار غزه، بمباران خانه ای در  اردوگاه النصیرات منجر به شــهادت 

10 نفر شد.
رژیم صهیونیســتی هم چنیــن در اقدامــی خلاف قوانیــن بین الملل 
بیمارســتان ناصر را هــدف قرار داد که گلوله توپ بــه بخش زایمان و 
کودکان بیمارســتان اصابت کرد و بر اثر این حمله یک زن فلســطینی 

به شهادت رسید.
وزارت بهداشت غزه آمار شهدای فلسطینی ها در نوار غزه بر اثر حملات 
رژیم صهیونیســتی را 18 هزار و 787نفر اعــلام کرد درحالی که تعداد 

زخمی ها به 50 هزار و 897 نفر رسیده است.

کره شمالی، واشنگتن و سئول را به حمله اتمی 
تهدید کرد

باشــگاهخبرنگاران-به گزارش خبرگزاری رســمی کره شــمالی، 
سخنگوی وزارت دفاع کره شمالی در بیانیه ای اعلام کرد: نظامیان آمریکا 
و کره جنوبی با اقدامات تحریک آمیز نظامی گســتاخانه از جمله استقرار 
تســلیحات اتمی و رزمایش های نظامی مشــترک در مقیاس بزرگ در 
طول ســال جاری، وضعیت شــبه جزیره کره را بدتــر کرده و در تلاش 

هستند تا این منطقه را به یک رویارویی اتمی بکشانند.
ایــن بیانیه می افزاید: پیونــگ یانگ رزمایش هــای نظامی بی ملاحظه 
ایالات متحــده و متحدانش را کــه تا پایان ســال جاری و به منظور به 
حداکثر رســاندن تنش ها در شــبه جزیره کره و اطراف آن انجام شده 

است را به شدت محکوم می کند.
در این بیانیه آمده اســت: وضعیت ناپایدار سیاسی و نظامی سال جاری 
در شــبه جزیــره کره با پــرواز بمب افکــن راهبــردی B 1-B نیروی 
هوایی آمریکا در ابتدای ســال )ژانویه( آغاز شــد و بــا ورود زیردریایی 
 اتمی نیروی دریایی آمریکا به بندر بوســان در انتهای ســال )دسامبر( 
به پایان رسید. این بیانیه می افزاید: دکترین نظامی ماجراجویانه آمریکا 
که اســتفاده از ابزار حمله اتمی را پیش فرض می گیرد، بحران درگیری 
اتمی در شبه جزیره کره را از یک موضوع احتمالی به یک موضوع واقعی 

تبدیل کرده است که راه گریزی از آن متصور نیست.
در بیانیه وزارت دفاع کره شمالی تأکید شده است: اگر نظامیان آمریکا و 
متحدانش تلاش کنند از زور علیه کره شمالی استفاده کنند، با یک ضد 

حمله پیشگیرانه و مرگبار مواجه خواهند شد.

درانتخاباتریاستجمهوری2024؛
»اوباما« شکست »بایدن« مقابل »ترامپ«

 را بسیار محتمل می داند

مهر-به نقــل از نیویورک پســت، یکــی از منابع نزدیک بــه باراک 
اوباما، رئیس جمهور اســبق آمریکا گفته اســت که او احساس می کند 
»دموکرات ها در انتخابات ریاســت جمهوری ســال آینده این کشــور 

شکست می خورند.«
این فرد در گفت وگو با وال استریت ژورنال به نقل از اوباما گفته است که 
رئیس جمهور اسبق آمریکا »می داند که رقابت نزدیکی در پیش است و 
احساس می کند که دموکرات ها به احتمال زیاد شکست خواهند خورد.«
به گفته این منبع که نخواســت نامش فاش شود، اوباما همچنین درباره 
گزینه جایگزینی بایــدن، یعنی دونالد ترامپ، واهمه دارد و »او را برای 

دموکراسی آمریکا به شدت خطرناک می داند.«
اظهــارات چهل وچهارمین رئیس جمهور آمریکا بازتــاب دلهره فزاینده 
اعضای حــزب دموکرات درباره بخت های پیــروزی بایدن در انتخابات 

202۴ است.
دیوید آکسِــلراد، مشــاور ارشــد سیاســی اســبق اوباما که به واسطه 
رهبری کارزار انتخاباتی ســال 2008 وی و پیــروزی او اعتباری برای 
خود دســت و پا کرد، آشــکارا درباره ضعف های بایدن هشــدار داده و 
 میزان رضایت از عملکرد وی را اخباری »بســیار و بســیار ناخوشایند« 

توصیف کرده است.
آکسلراد به تازگی در گفت وگویی اظهار داشت: رضایت از عملکرد بایدن 
پایین اســت و محبوبیت کلی اش هم همین طور؛ به طور کلی در مقایسه 
بــا ترامپ در اکثر موارد وضع خوبی ندارد. اما درباره بایدن آنچه نگرانم 
می کند، واقعیت هایی است که بعد از سبک و سنگین کردن نقاط ضعف 

و قوت توسط رأی دهندگان، با آنها روبه رو می شوید!
به نظر می رســد کــه پیش بینی های صریح آکســلراد درباره بخت های 
پیروزی بایدن، متحدان رئیس جمهور را آشــفته کــرده هرچند کارزار 
انتخابی آشکارا مدعی شده است که رقابت سال 202۴ فشرده و نزدیک 

خواهد بود.
جولی چــاوز رودریگز، مدیر کارزار انتخاباتی بایدن ماه گذشــته گفت: 
اشــتباه نکنید، 202۴ انتخاباتی بسیار نزدیک خواهد بود. و ما می دانیم 

که نمی توانیم از کنار هیچ چیز ساده بگذریم.
تلفیق نتایج نظرســنجی ها نشان می  دهد که بایدن 81 ساله، هم در کل 
کشور و هم در ایالت های اصلی)چرخشی( پایین تر از دونالد ترامپ است 
و رأی دهندگان نســبت به وضعیت جسمانی و سن و سال رئیس جمهور 

کنونی آمریکا ابراز نگرانی کرده اند.

مشاوررئیسشورایعالیسیاسییمن:

 تا زمان رفع محاصره غزه اسرائیل در محاصره دریای سرخ خواهد ماند 
باشــگاهخبرنــگاران-عبدالإلــه 
محمــد حجر، مشــاور رئیس شــورای 
عالی سیاســی یمن در سخنانی درباره 
عملیات های نیروهای مسلح این کشور 
ضد مواضع رژیم صهیونیســتی و معادله 
دریایی کــه یمنی ها ضد کشــتی های 
اســرائیلی و هر کشــتی که به ســمت 
فلســطین اشــغالی حرکت کند، ایجاد 
کرده اند گفــت، موضع یمن در حمایت 
از آرمان فلســطین یــک موضع دینی، 

سیاسی و انسانی است.
وی افــزود، مــا نمی توانیم شــاهد این 
کشــتار فجیع علیه ملت فلســطین در 
غزه باشــیم و ســکوت کنیــم و کتاب 
خدا هرگز اجازه چنین سکوتی را به ما 
نمی دهد. درحال حاضر نیروهای یمنی 
در حالــت آماده باش قرار دارند و امکان 
حرکت برای هرکشتی که از نظر تجاری 
یا اقتصادی و یا سیاســی و ... مرتبط با 

اسرائیل باشد، وجود ندارد.
محمد حجــر در گفت  وگو با وبســایت 
خبــری العهــد اظهار داشــت، موضع 
قاطع یمن در حمله به اهداف اســرائیل 
و ممانعــت از حرکت کشــتی های آن، 
یک کارت فشــار نظامی واقتصادی بود 
که آمریکا را برای برقراری آتش بس در 
غزه و توقف تجاوزات رژیم صهیونیستی 
ایــن منطقــه تحت فشــار قرار  علیه 
می دهد. بــار دیگر تأکیــد می کنیم تا 
زمانی که محاصره غزه برداشــته نشود، 
آب های دریای ســرخ، اســرائیل را در 
محاصره خود خواهند داشــت و اجازه 

نمی دهیــم هیچ حمایتــی از این رژیم 
انجام شود. مشــاور رئیس شورای عالی 
سیاسی یمن در ادامه تأکید کرد، بیانیه 
نیروهای مســلح یمن نشان می دهد که 
ممانعت از حرکت همه کشتی هایی که 
به سمت بنادر فلسطین اشغالی حرکت 
می کنند، تا زمان ورود دارو و غذا برای 
مردم ما در غزه ادامه خواهد داشت. در 
کنار این تصمیم یمن، ملت کشور ما با 
راهپیمایی های باشکوه خود در حمایت 
از ملت و آرمان فلسطین، ایمان و تدبیر 

واقعی خود را به نمایش گذاشتند.
ایــن مقام یمنــی ادامــه داد، با وجود 
پیامدهــای منطقــه ای و بین المللــیِ 
این نبــرد دریایی یمن علیه دشــمن 
صهیونیســتی، امــا یمنی هــا به هیچ 
احتمــال و تهدیدی توجه نداشــتند و 
بــه دفاع از غزه ادامه دادند. نبردِ دریای 
سرخ یکی از خطرناک ترین نبردها بوده 
و اســرائیل و آمریکا و کشورهای غربی 

به خوبی این خطــر را درک می کنند. 
امــا مجــدداً تأکید می کنیــم که هیچ 
یــک از تهدیدات، چه در دریای ســرخ 
و چــه در مکان های دیگــر علیه یمن، 
مانع ما نخواهد شــد. ما خوب می دانیم 
که نبرد دریای ســرخ چقدر خطرناک 
اســت. دریای سرخ یک کریدور دریایی 
برای یک سوم تجارت جهانی محسوب 
می شود و هرگونه عملیات نظامی در آن 
منجر به یک فاجعــه اقتصادی جهانی 

خواهد شد.
  یمن هرگز مردم فلســطین را تنها 

نمی گذارد
وی تصریــح کــرد، یمــن بر اســاس 
مســئولیت های خود، بر بــاب المندب 
نظــارت دارد و علاقه منــد بــه آزادی 
دریانــوردی بــرای همه کشــتی های 
جهان به جز کشــتی های اســرائیلی یا 
کشــتی هایی است که به اسرائیل سلاح 
یا کالاهای دیگر می دهند. بنابراین اگر 

رژیم صهیونیســتی دســت از تجاوزات 
خود به غزه بــردارد و محاصره یمن را 
رفع کرده و دارو و غذا وارد غزه شــود، 
دریای سرخ امن می ماند اما اگر حماقت 
کند، اوضاع به شکل دیگری خواهد بود 
و دریای سرخ فاصله ای خواهد بود بین 

ما و هرکسی که به ما تجاوز کند.
مشــاور رئیس شــورای عالی سیاسی 
یمن در پایان خطاب به ملت فلسطین 
گفت، ما هرگز شما را تنها نمی گذاریم 
و نبرد شــما نبرد ماست و تا زمانی که 
اشغالگران صهیونیســت از همه اراضی 
فلســطین بیرون نرونــد آرام نخواهیم 
گرفت. ما در محــور مقاومت با خداوند 
و مردم فلســطین عهــد می بندیم که 
به آرمــان قدس و همه کســانی که از 
 دین و ملــت ما دفاع می کننــد وفادار 
عبدالســلام،  محمد  مانــد.  خواهیــم 
ســخنگوی رســمی انصارا... یمن اعلام 
کــرد: تمامی اقدامات نیروهای مســلح 
یمن مرتبط با لغو محاصره غزه و توقف 

جنگ و جنایت علیه مردم آن است.
وی خطاب به طرف هایی که خواســتار 
توقــف عملیات هــای دریایی یمن ضد 
رژیم صهیونیســتی هســتند گفت: اگر 
می خواهید عملیات دریایی علیه دشمن 
صهیونیســتی را متوقف کنیم، باید به 
محاصره غزه پایــان دهید و غذا و دارو 

وارد این باریکه شود. 
عملیات های ما تنها شــامل هدف قرار 
دادن کشــتی های اســرائیلی و بنــادر 

فلسطین اشغالی است.

ایســنا-ســایت عبری واللا به نقل از مسئولان 
آمریکایــی اعلام کرد، مســئولان دولت جو بایدن 
تماس هایی را با تشــکیلات خودگردان فلسطین 
برای بررســی امکان اســتقرار نیروهــای امنیتی 
وابســته به تشــکیلات در نوار غزه »در روز بعد از 
جنــگ« در چارچوب اصلاحات گســترده در این 
تشکیلات برقرار کرده اند. این اقدام نشان می دهد 
که دولــت بایدن به ایجاد یک قدرت فلســطینی 
جدید و تقویت آن مصمم اســت تا بتواند نقشــی 
 در اداره نوار غزه در ماه های آتی داشــته باشــد. 
جــو بایدن و آنتونی بلینکــن، وزیر خارجه آمریکا 

علنا این مسئله را اعلام کرده اند.
در این گزارش آمده اســت: جیک سالیوان، مشاور 
امنیت ملی آمریکا طی نشستش با محمود عباس، 
رئیس تشــکیلات خودگردان فلســطین در رام ا... 
درباره امکان مشارکت این تشکیلات در اداره نوار 

غزه بعد از جنگ صحبت کرد.
جان کربی، سخنگوی کاخ ســفید درباره نشست 
ســالیوان و عباس گفــت: آنها دربــاره اداره غزه 
بعــد از جنــگ و راه های بازســازی تشــکیلات 
 خودگردان فلسطین و اصلاحات در این تشکیلات 

صحبت کردند.
پیشتر بنیامین نتانیاهو اعلام کرده بود که هرگز به 
تشکیلات خودگردان فلسطین اجازه اداره نوار غزه 

را نخواهد داد و بعد از جنگ، رژیم صهیونیســتی 
کنترل امنیتی آن را در دست خواهد داشت.

بر اســاس گزارش واللا دولت بایدن مایل اســت 
کــه محمود عبــاس اصلاحات گســترده ای را در 
تشکیلات خودگردان فلسطین به ویژه در پست های 
رهبری انجام داده و شــخصیت های جوان را وارد 
میدان قدرت کند که مهارت های اداری داشــته و 
از حمایت مردمی در کرانــه باختری و نوار غزه و 

اعتماد جامعه بین المللی برخوردار باشند.
در این گــزارش آمده اســت: از جمله مســائلی 
که دولت بایدن با مســئولان ارشــد تشــکیلات 
خودگردان فلســطین در هفته هــای اخیر درباره 
آن صحبت کرد ساختار تشــکیلات خودگردان و 
اســتقرار نیروهای امنیتی آن در غزه در روز بعد از 
جنگ بود. مســئولان آمریکایی به عباس پیشنهاد 
داده انــد تا نیروهــای امنیتی که قبــل از کنترل 
حمــاس بر غــزه در ســال 2007 در این منطقه 
فعالیت می کردند مجــدداً برقراری امنیت در غزه 
را بر عهده بگیرند. تعدادی از ســاکنان غزه بخشی 
از دستگاه های امنیتی فلســطین بودند و احتمالاً 
می توان از آنها به عنوان هســته یک قدرت امنیتی 

فلسطینی در آینده استفاده کرد.
در این گزارش آمده اســت: تشکیلات خودگردان 
فلســطین در روزهای اخیر تمــاس با برخی افراد 
به ویژه آنهایی که ســن مناســب را بــرای انجام 
اقدامات امنیتــی دارند، آغاز کرده اســت. دولت 
آمریــکا، ارتش اســرائیل و شــاباک معتقدند که 
نیروهــای امنیتی فلســطین در ناکام گذاشــتن 
عملیات هایی علیــه اهداف اســرائیلی و برقراری 
ثبات در کرانه باختری نقش داشته است اما کنترل 
جزئی یا کلی بر شهرهایی مثل جنین یا نابلس را 

از دست داده است.

اظهارات  نیــوز«،  »ان بی ســی  گــزارش  به  فارس- 
توهین آمیز دونالد ترامپ خطــاب به مهاجرانی که به 
ایالات متحده آمریکا می آیند با واکنش شــدید رقیب 
اصلــی دموکرات وی جو بایــدن، رئیس جمهور آمریکا 

مواجه شد.
ترامپ در جریان یک سخنرانی در میان هوادارانش در 
این رابطه خطاب به دولت بایدن عنوان کرد: آنها اجازه 
ورود مهاجران به کشــور را دادند، فکر می کنم اکنون 
تعداد واقعی آنها 15 الی 1۶ میلیون نفر باشــد. افرادی 

که نژاد کشور ما را فاسد می کنند«.
ترامپ در ادامه اظهارات توهین آمیزش گفته است: آنها 
از مؤسســات روانی و زندان های سراسر جهان می آیند. 
نه فقط در آمریکای جنوبی یا ســه چهار کشــوری که 
فکر می کنیم، بلکه در سراســر جهان این کار را انجام 
می دهند. آنها از آفریقا، آسیا و سراسر جهان وارد کشور 

ما می شوند.
ترامپ در همین رابطه در پستی که در شبکه اجتماعی 
خودش منتشــر کرد، بــار دیگر واژه »مســمومیت« 
را تکرار کرد و در جریان پســت دیگــری عنوان کرد: 

مهاجرت غیرقانونی خون ملت ما را مســموم می کند. 
آنها از زندان ها و مؤسســات روانی سراســر جهان وارد 

آمریکا می شوند.
اصطــلاح »مســمومیت خــون« اولین بار از ســوی 
»آدولف هیتلر« اســتفاده شد که در آن از مهاجرت ها 
و ترکیب نژادها انتقــاد کرد. هیتلر در این رابطه گفته 
بود: همه فرهنگ های بزرگ گذشــته تنها به این دلیل 
 از بیــن رفتند که نژادهــای اولیه بر اثر مســمومیت 

خون فاسد شدند.
ستاد انتخاباتی بایدن با انتشار بیانیه ای، از این اظهارات 
ترامپ انتقاد کرد. این ســتاد عنوان کرد: دونالد ترامپ 
الگوهای خود را با اظهارات طوطی وار از سخنان آدولف 
هیتلر، تمجید از کیم جونگ اون و نقل قول از ولادیمیر 
پوتین در زمان نامزدی برای ریاست جمهوری با وعده 
حکومت کردن به عنوان یــک دیکتاتور و البته تهدید 
دموکراســی آمریکا به نمایش گذاشت. ترامپ از طرح 
خود برای حبس کــردن میلیون ها نفر در اردوگاه های 
ابایی ندارد و به دروغ گفتن درباره زمانی که جو بایدن 
سه ســال پیش با بیش از 7 میلیون ر أی او را شکست 

داد، ادامه می دهد.
حتــی برخــی از رقبــای انتخاباتی ترامــپ در حزب 
جمهوری خــواه نیــز اظهــارات وی را در ایــن رابطه 
»منزجر کننده« خوانده اند. ســتاد انتخاباتی ترامپ به 

این اظهارات هیچ واکنشی نشان نداده است.
ایــن اولین بار نیســت کــه ترامــپ بــرای انتقاد از 
سیاســت های مرتبط با ورود مهاجران به داخل کشور 
آمریکا از اصطلاح »مسمومیت خون« استفاده می کند. 
ترامپ اوایل ســال جاری هم در جریان  مصاحبه ای از 
این اصطلاح استفاده و از سیاست های مهاجرتی دولت 

بایدن نیز انتقاد کرد.

فارس-یک منبع مطلع مصری گفت که این کشــور قصد 
ندارد وارد هیچ ائتلافی علیه نیروهای یمنی شــود؛ ائتلافی 
که آمریکا و اســرائیل تلاش دارند علیه یمنی ها در واکنش 
به ناامن شــدن دریای ســرخ برای کشــتی های به مقصد 

اسرائیل تشکیل دهند.
ایــن منبع مصری گفت که قاهــره همچنان بر موضع خود 
برای حل تنش ها و بحران هــا از طریق رایزنی با طرف های 
مختلف پای بند اســت و در خصوص امنیت دریای سرخ نیز 
تنها به نقش آفرینی در چارچوب »نیروهای مشترک 15۳« 
اکتفا می کند. ائتلافی که در سال 2021 از ۳۴ کشور با هدف 
»تأمین امنیت دریایی« و »توانمندســازی نیروهای دریایی 
در دریای ســرخ، باب المندب و خلیج عدن« تشکیل شد. به 

گفته او مصر برای رفع نگرانی خود در خصوص کانال سوئز، 
سیاست  های اصولی و مشــخصی را در دستور کار قرار داده 
است. او گفت: »ارتباطات مستمری بین مصر و ایران از یک 
ســو و بین مصر و حوثی ها از سوی دیگر برقرار است؛ مدتی 
اســت که ارتباطات از طریق کانال های امنیتی بین مصر و 
حوثی ها برقرار اســت و این کانال ها عمدتاً با هدف تضمین 
امنیت دریانوردی در دریای ســرخ به طور کلی ایجاد شــده 
تا ناوبری در کانال سوئز تحت تأثیر قرار نگیرد«. این منبع با 
تأیید اینکه »تاکنون به حرکت ناوبری در کانال سوئز آسیبی 
وارد نشــده است که باعث نگرانی مصر شود«، افزود: »قاهره 

از طرف های وابســته به محور مقاومــت پیام هایی دریافت 
کرده است که صحت اطلاعاتی که تأکید دارد حوثی ها فقط 
کشتی های در حال حرکت به سمت بندر ایلات را هدف قرار 

می دهد را تأیید می کند«.
به گفته او مســیری که مختص کانال ســوئز اســت، جزو 

اهداف نیروهای یمنی نیست.
در این راستا محمد عبدالسلام، رئیس هیئت مذاکره کننده 
دولت نجات ملی یمن به شبکه المسیره گفت: »هر اقدامی 
که نیروهای مســلح یمن انجام می دهنــد مربوط به رفع 
محاصــره و توقف تجــاوزات در غزه اســت و عملیات های 

ما فقط بــرای هدف قرار دادن کشــتی های اســرائیلی و 
کشــتی هایی که به مقصد بنادر این رژیم حرکت می کنند، 
اســت. پس تأکید می کنیم که دریای ســرخ برای تمامی 
کشــتی ها منطقه امنی اســت، به جز کشــتی هایی که به 

نحوی به دشمن اسرائیلی مرتبط هستند«.
عبدالســلام تأکید کرد: »هر کســی که خواســتار توقف 
عملیات های ماســت باید محاصره غزه را از بین برده و غذا 
و دارو وارد غزه کند«. در هفته های اخیر به موازات تشدید 
حملات رژیم اســرائیل علیه غزه، ارتــش یمن عرصه را بر 
کشتی های اسرائیلی که قصد عبور از تنگه باب المندب در 
دریای سرخ دارند را تنگ تر کرده و پیش از این هم با پهپاد 
و موشــک، اراضی اشغالی فلسطین و به طور مشخص بندر 

ایلات را هدف قرار داده است.

سایتعبری:

دولت »بایدن« به دنبال استقرار نیروهای امنیتی 
تشکیلات خودگردان در غزه است

رئیسجمهورسابقآمریکا:

 مهاجران خون کشور ما را »مسموم« می کنند

منبعمصری:

قاهره در هیچ ائتلافی علیه حوثی ها شرکت نمی کند

رسانههایعبریزبان:

سیدحسن نصرا... منتظر لحظه 
مناسب است

مهر- به نقل از المیادین، رسانه های عبری زبان با ابراز نگرانی 
نسبت به تحولات جبهه شمالی و اقدامات حزب ا... لبنان تأکید 
کردند: سید حسن نصرا... )دبیرکل حزب ا... لبنان( منتظر است 

و تحولات را رصد می کند.
این رسانه ها اضافه کردند: نصرا... منتظر است ما را غرق شده و 

شکست خورده ببیند و در لحظه مناسب وارد عمل شود.
رسانه های صهیونیستی گزارش دادند: بدون کمک آمریکایی ها 
کــه البته بلاعوض نیســت و بایــد هزینه آن پرداخت شــود 
 هرگز نخواهیم توانســت اســرای خود را بازگردانیم و به جنگ 

ادامه دهیم.
این رســانه ها تأکیــد کردند: اگر یک ائتلاف بــا آمریکایی ها و 
کشــورهای دیگر ایجاد نشــود ما به مرحله ای از عجز و ناتوانی 
خواهیم رســید که هرگــز پیش از این شــاهد نبوده ایم؛ البته 

تشکیل این ائتلاف کار دشواری است.
پیش از این رسانه های رژیم صهیونیستی اذعان کرده بودند که 
حــزب ا... لبنان همواره این رژیم را بــا انواع جدیدی از مهمات 
استفاده شده در حملات موشکی غافلگیر می کند و هیچ شب و 
روزی در شمال سرزمین های اشغالی نمی گذرد که انفجاری در 
آنجا رخ ندهد، تا جایی که زندگی در این مناطق بسیار مشکل 
شــده است. رسانه های صهیونیستی همچنین گزارش دادند که 
حزب ا... تنها به ســمت مناطق کریات شمونه و اطراف آن ده ها 

موشک شلیک کرده است.
خبرنگار مســائل خارجی سرزمین های اشــغالی در شبکه 1۳ 
تلویزیون رژیم صهیونیســتی از افزایش نارضایتی میان شهرک 
نشینان ساکن مناطق شمالی خبر داده و گفت که آنها بیش از 

دو ماه است که منازل خود را ترک کرده اند. 
این خبرنگار صهیونیســت تأکید کرد که شهرک نشینان اعلام 
کرده اند که اگــر عملیات نظامی گســترده ای برای دور کردن 
حزب ا... در مرزهای ســرزمین های اشــغالی صورت نگیرد، به 

منازل خود باز نخواهند کرد.

سیانان:
 آمریکا و اتحادیه اروپا مسئول شرایط اسفناک اوکراین 

هستند

باشــگاهخبرنگاران-شــبکه تلویزیونی ســی ان ان، موقعیت 
اوکراین در جنگ با روســیه را بحرانی توصیف کرد و پاسخ منفی 
نماینــدگان آمریکایی برای حمایت بیشــتر از کی یف را موجب 

ناامیدی متحدان اروپایی و نشانه شکست سیاست خارجی دولت بایدن دانست.
شــبکه خبری ســی ان ان با اعلام اینکه عدم تفاهم در بخش هایی از کنگره آمریکا 
درباه حمایت مالی از اوکراین برای کی یف بسیار گران تمام شد، افزود: پس از جواب 
رد آمریکا به ولودمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین چشم انداز موفقیت در خطوط 
مقدم جبهه جنگ با روس ها برای اوکراینی ها بسیار تاریک و تقریباً همه خبر ها در 

این خصوص ناگوار شده است.
سی ان ان گزارش داد: یگان های روسی با قدرتی تازه بازگشته اند. هرچند اوکراین 
پیشــروی ناچیــزی در خطوط روســیه از رودخانه دنیپرو عبور کــرده، اما تلفات 
نیرو های اوکراینی بسیار زیاد است، خطوط تدارکاتی آن ها به مشکل برخورد کرده 

و چشم انداز آن ها برای پیروزی بسیار کم است.
مقامات اوکراینی می گویند که کی یف  اکنون هر شــب با حملات موشــکی کروز 
روس ها روبه رو اســت که عمدتاً توســط پدافند هوایی مهار می شود. با این وجود 
دولت اوکراین تا زمانی می تواند امیدوار باشــد که بهار را با خطر کمی پشــت سر 
بگذارد که این حفاظت پدافندی ادامه داشــته باشــد، اما به گفتــه دولت بایدن، 
هنگامی که پول ایالات متحده تمام شــود، پدافند هوایی اوکراینی ها اولین چیزی 

خواهد بود که از کار می افتد.
در خصــوص قبول عضویت اوکراین در اتحادیه اروپا نیز باید گفت که تا زمانی که 
این کشور نتواند دوام و پایداری خود را در این جنگ به اثبات برساند، این عضویت 
قطعی نخواهد بود، این در حالی اســت که هنوز هیچ یک شروط پیوستن اوکراین 

به این اتحادیه قطعی نشده است.
در عین حال، تصمیم مجارســتان برای وتوی 55 میلیــارد دلاری بودجه اتحادیه 
اروپا بــرای حمایت از جنگ اوکراین نیز حمایت قریب به اتفاق کشــور های عضو 
این اتحادیه روبه رو شــد. انتخابات شــرایط سراســری اروپا و نوســانات پیش رو 
احتمالاً تقاضا های بیشــتری برای دیپلماســی و پاســخ به چگونگی پایان جنگ 
ایجاد خواهد کرد. این در حالی اســت که مقامات غربی هشــدار می دهند که در 
 صورت عدم ارائه کمک های بیشــتر به اوکراین، این کشور در برابر روسیه شکست 

خواهد خورد.
سفر ولودمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین به واشنگتن و درخواست های او برای 
دریافت کمک بیشــتر نیز با بن بست مواجه شد. نمایش سیاسی آمریکا در ناتوانی 
از دفاع از متحدان اروپایی ایالات متحده در پیمان آتلانتیک شمالی )ناتو( و امتناع 
از درگیرشدن بیشتر در جنگ اوکراین که بدترین جنگ زمینی اروپا از دهه 19۴0 

تا کنون است، تجربه ناخوشایندی برای اروپایی ها به همراه داشت.

حماس:
 اسرائیل ۳ گزینه بیشتر ندارد

ایسنا- اســامه حمدان از رهبران جنبش حماس تأکید کرد که 
مردم فلســطین با قــرار گرفتن در کنار مقاومــت، اصالت خود را 

نشان می دهند.
حمدان در گفت وگو با المیادین با اشــاره به اینکه خشــم مــردم در خیابان های 
اســرائیل به دلیل آزاد نشدن اسیران و کشته شدن سه نفر توسط نیروهای خودی 
برانگیخته شده، تأکید کرد: »موضع ما محکم است و آن این است که هیچ صحبتی 

از مذاکره قبل از توقف تجاوز وجود ندارد.«
وی هم چنین با تأکید بر اینکه »مقاومت ماه ها می تواند پایداری کند«، خاطرنشان 
کرد: »اشغالگران تنها سه گزینه دارند: گزینه شلیت یا گزینه سربازانی که با گلوله 

همرزمان شان کشته می شوند یا گزینه رون آراد.«
گلعاد شــلیت سرباز صهیونیست است که گردان های القسام، شاخه نظامی حماس 
در سال 200۶ موفق شد او را به اسارت درآرود. اشغالگران در طول سال ها علیرغم 
انجام بیش از یک حمله به نوار غزه نتوانســتند او را پیدا کنند تا اینکه حماس در 
سال 2011 موفق شد او را با بیش از هزار اسیر مبادله کند. اما در مورد رون آراد، 
او خلبانی اســت که پس از ســرنگونی هواپیمایش در ســال 198۶، ناپدید شد و 

اشغالگران نتوانستند اطلاعات مهمی در مورد سرنوشت او به دست آورند.
حمدان افزود: موضع حماس روشن اســت، هیچ مذاکره ای قبل از آتش بس وجود 

ندارد و همه پرونده ها قابل بحث هستند.
وی با تأکید بر اینکه »اســرائیلی ها در طول نبرد نتوانســتند به تمام اهداف خود 
دست یابند«، توضیح داد که هیچ کس نمی داند که یحیی السنوار، رهبر حماس در 
غزه چگونه نبرد را مدیریت می کند و رهبری از مدیریت آن احساس راحتی دارد.

حمدان هم چنین خاطرنشان کرد که »هماهنگی کاملی در کار بین رهبری حماس 
و رهبری گردان های القسام وجود دارد«.

حمدان با بیان اینکه اظهارات جیک ســالیوان، مشــاور امنیت ملی آمریکا »نشان 
می دهد که اختلاف اســرائیل و واشــنگتن در شکل است و نه محتوا«، تأکید کرد: 

»این دو در حالی چنین هستند که جنگ ادامه دارد.«
وی با اشاره به اینکه نتانیاهو اعلام کرده می خواهد رهبران حماس را در خارج ترور 
کنــد، گفت: »اما باید بداند که هیچ جنایتی بــدون مجازات نخواهد بود« و تأکید 
کرد که »الگوی اثربخشــی مقاومت در لبنان و عراق در حمایت از غزه هوشمندانه 

و به صورت صعودی اجرا می شود.«
وی هم چنیــن با تأکید بــر اینکه »محور مقاومت موید حرکت هماهنگ اســت«، 
گفت: این برای این نبرد و نبردهای آینده مهم اســت. حمدان خاطرنشان کرد که 

»آمریکایی ها تمایلی به گسترش نبرد آن طور که نتانیاهو دارد، ندارند«.
وی افزود: تغییر موضع بین المللی را نمی توان در جهت حمایت از مردم فلســطین 
یافت، بلکه می توان آن را برای توقف تجاوزات ایجاد کرد. حمدان در پایان سخنان 
خود به ســخنان حسین الشــیخ، دبیر کمیته اجرایی جنبش فتــح که گفته بود: 

»حماس پس از آتش بس در نوار غزه پاسخ گو خواهد بود، پاسخ داد.«
حمدان گفت: »بزرگترین گناهی که ما مرتکب شدیم، امضای قرارداد با اشغالگران 
بــود به جای اینکه برای مقاومت در برابر آن گرد هم بیایم. آیا الشــیخ منظور این 
حــرف را فهمید؟« او با تعجب گفت: »اســرائیل می خواهد مقاومت را از بین ببرد 

و حسین الشیخ می خواهد آن را بازخواست کند، او در کدام میدان قرار دارد؟«

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  تکلیف وضعیت 
برابررایشماره140260311036003143هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
ناحیه4تصرفات شیراز ملک ثبت حوزه ثبتی واحد در مستقر
مالکانهبلامعارضمتقاضیخانمشهنازگلناریفرزندمحمدبشماره
به خانه یکباب ششدانگ در سپیدان صادره 6946 شناسنامه
مساحت199.۵مترمربعپلاک۵417فرعیاز1102اصلیمفروز
ومجزیشدهازپلاک1۵7فرعیاز1102اصلیواقعدربخشسه
گردیده محرز بخت نوذر طاهره خانم رسمی مالک از خریداری
بهفاصله1۵ بهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت لذا است.
سند صدور به نسبت اشخاص که صورتی در میشود آگهی روز
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیمو
اعتراض تاریختسلیم، از ازاخذ،رسیدظرفمدتیکماه پس
بدیهیاست نمایند. تقدیم مراجعقضایی به را دادخواستخود
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/09/28
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/10/12
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5اقتصاد سال سی ام  شماره 6173 سه شنبه 1402/09/28                                     

 ایسنا- مهرداد بذرپاش، وزیر راه و شهرسازی 
گفت: برای واردات واگن های مسافری، مغایرت 
قانونی وجود دارد و درخواست ما از سران این 
بوده که مجوز واردات واگن های مسافری هم 
داده شــود که بتوانیم توســعه ناوگان ریلی 

داشته باشیم.
بذرپــاش با بیــان اینکه یکــی از هدف های 
ما توســعه ناوگان اســت، گفت: تلاش ما این 
اســت که برای توســعه ناوگان ریلی تا جای 
ممکــن از ظرفیت داخلی اســتفاده کنیم، اما 
 در صورت تکمیــل ظرفیت داخلی، از واردات 

استفاده می کنیم.  
وی ادامــه داد: البته بــرای واردات واگن های 
مســافری، مغایــرت قانونــی وجــود دارد و 
درخواســت ما از  ســران این بوده که مجوز 
واردات واگن های مســافری هم داده شود که 
بتوانیم توســعه ناوگان ریلی داشــته باشیم. 
همچنین یک تصمیم راهبــردی گرفتیم که 
بخش بــار در حوزه ریلی را به شــرکت های 

صاحب بار بسپاریم.  
وزیر راه و شهرســازی با بیــان اینکه صنعت 
حمل ونقل یکی از اصلی ترین و شاید اصلی ترین 
زیرســاخت توســعه اقتصادی در بخش های 
گوناگون کشور است، افزود: کشوری می تواند 

از توسعه اقتصادی به صورت رسا حرف بزند که 
صنعت حمل ونقل پیشرفته ای داشته باشد. از 
این رو در یک سال گذشته یکی از اصلی ترین 
پروژه های ما ایران راه بوده است؛ با این تعریف 
که ایران، یک راه برای عبور کالاهای منطقه و 
یک راه حل برای کم شدن هزینه تولید است.  
بذرپــاش ادامه داد: این نقشــه در وزارت راه 
پیــش روی ما قرار دارد و همــه پروژه ها را با 
آن می سنجیم، این کلان پروژه از سوی رئیس 
جمهور هم مورد پیگیری قرار دارد. مهم ترین 
پروژه های ریلی کشور در این جلسات پیگیری 

می شــود که می تــوان به خط آهــن چابهار 
زاهدان، شلمچه بصره، رشت-آستارا، شهرکرد 

اصفهان و... اشاره کرد.
راه آهن رشت - کاسپین دهه فجر عملیاتی 

می شود
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: امیدواریم دهه 
فجر بتوانیم پروژه رشت - کاسپین را عملیاتی 
کنیم و اتصال دریا به دریا را شــاهد باشیم. با 
این اقدام خطوط ریلی توســعه یافته و بنادر 
امیرآباد و بندر کاســپین در کنار بندر سابق 

انزلــی عملًا یک اقتصاد دریای متفاوت تری را 
خواهیم داشت.

وزیر راه و شهرســازی ادامــه داد: همچنین 
راســتای  در  قــراردادی  ترکمنســتان  بــا 
خواهرخواندگی داشــتیم، بنــدر باکو نیز یک 
نقطــه راهبردی بــرای ماســت. در کنار این 
توافقــات، عملیــات اجرایی کریــدور ارس و 
آق بنــد به جلفا را آغــاز کردیم برای اینکه به 
منطقه جلفا و خاک نخجوانی در ارمنســتان 
برســیم. ظرف یــک ماه آینده نیــز در دیدار 
رئیس جمهــوری ایــران و آذربایجان، پروژه 

آستارا آستارا را به بهره برداری می رسانیم.  
بذرپاش از تکمیل خط آهن اقلید-یزد تا پایان 
ســال خبر داد و گفت: این یکی از پروژه های 
مهم اســت کــه منابعی را بــه آن اختصاص 
داده ایم. ایــن پروژه به حــوزه جایه جایی بار 
در منطقــه یزد کمک زیــادی خواهد کرد و 
از گره های ترافیکــی کم می کند. پروژه ۱۷۰ 
کیلومتــری میانه به اردبیل هــم در ماه های 
پایانی قــرار دارد که البته به دلیل ســرما با 

کندی مواجه است.
تفاهم نامه های مشترک بین ایران و روسیه 

وی دربــاره تفاهم های مشــترک بین ایران و 
روسیه گفت: در سفری که به روسیه داشتیم، 

پروژه های در دستور کار ایران و روسیه بررسی 
شــد. ابهاماتی در برخی از بندهــای قرارداد 
توافق رشت - آستارا وجود داشت که درحضور 
رئیس جمهور روسیه مورد کار کارشناسی قرار 
گرفــت و جمع بندی شــد. محورهــای دیگر 
مشــترک  حمل ونقل  ترجیحی،  تعرفه هــای 
کشــتیرانی، توافقات حمل ونقل هوایی، مسیر 
تردد کالا از شــمال به جنوب از روســیه به 
بندرعباس بود؛ رئیس راه و ترابری روسیه نیز 
در این ســفر گفت که در یک ســال گذشته 
میزان زمان ارسال کالا از روسیه به بندرعباس 
کاهش پیدا کرده که البته کافی نیست و باید 

افزایش پیدا کند.  
به گفته وزیر راه و شهرســازی،رئیس سازمان 
هواپیمایی به تازگی توافقاتی را با کشــورهای 
دیگر امضا کردند، از جمله با کشور عربستان و 
به زودی و با آغاز عملیات حج عمره، سفرهای 

ایران و عربستان هم آغاز خواهد شد.  
بذرپاش دربــاره قطارهای سریع الســیر بیان 
کرد: راه آهن سریع السیر تهران - اصفهان ۱۰ 
درصد پیشــرفت داشــت اما به دلیل پرداخت 
نشــدن فاینانس متوقف شده بود که دوباره با 
همکاری بانک مرکزی فعال شــده و عملیات 

اجرایی آن شروع شده است.

وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

تلاش برای آزادسازی واردات واگن های مسافری
معاون رئیس جمهور:

 راهکارهای فناورانه برای کاهش حوادث جاده ای 
دنبال می شود

ایرنــا-روح ا... دهقانی، فیروزآبادی، معــاون علمی، فنــاوری و دانش بنیان 
ریاســت جمهوری گفت: امروز مهمترین، ارزان تریــن و کارآمدترین راه ها برای 
کاهــش حوادث جاده ای، راهکارهای فناورانه اســت. دهقانــی فیروزآبادی روز 
گذشــته در هفتمین نمایشگاه حمل و نقل، لجستیک و صنایع وابسته در محل 
مصلای تهــران افزود: حوادث جاده ای همواره منجر به از دســت دادن نیروی 
ارزشــمند انســانی به ویژه افراد نخبه می شود و این آســیب ها به هیچ عنوان 

جبران پذیر نیست.
وی تأکیــد کرد: برای رفع این معضل باید در قالب یک برنامه کلان ملی به آن 

پرداخته شود تا شاهد امن تر شدن جاده ها باشیم.
دهقانی فیروزآبادی خاطرنشان کرد: هشت دستگاه به طور مستقیم در مباحث 
آسیب جاده ای مسئولیت دارند و باید گفت امروز مهم ترین راهکارها، همچنین 
ارزان ترین و کارآمدترین آنها برای کاهش حوادث جاده ای، راهکارهای فناورانه 
است. وی ادامه داد: برنامه ملی کاهش آسیب های جاده ای که به اختصار »کاج« 
نامگذاری شــده، از سوی وزارت راه و شهرسازی و پلیس با سرعت و قوت مورد 

توجه است.
معــاون رئیس جمهور ابراز امیدواری کــرد: در این معاونت بتوانیم در قالب یک 
برنامه ملی از توان و تخصص حدود ۱۰ هزار شــرکت دانش بنیان استفاده کنیم 
تا در قالب یک برنامه پنج ساله، به کاهش چشمگیر آسیب های جاده ای و بهبود 

کیفیت حمل و نقل برسیم.
همزمان با هفته حمل ونقل، هفتمین نمایشگاه حمل و نقل، لجستیک و صنایع 
وابســته با شعار »حمل و نقل هوشــمند، ترانزیت و توسعه اقتصادی« از ۲۷ تا 
۲۹ آذرماه در شبســتان مصلی تهران برگزار می شود. در این نمایشگاه علاوه بر 
شــرکت های حوزه حمل و نقل در همه شقوق از جمله هوایی، دریایی، جاده ای 
و ریلی، شــرکت های دانش بنیان و اســتارتاپ ها و دانشگاه ها و مراکز آموزشی 

حضور خواهند داشت.

 هدف گذاری تجارت ۳/۵ میلیارد دلاری با عمان 
در سال آینده

 مهر- عبــاس علی آبادی، وزیر صمت با اشــاره به پیگیــری برقراری تجارت 
ترجیحــی بین ایران و عمان گفت: هدف گذاری ما برای تجارت با عمان در گام 
اول ۳/۵ میلیارد در ســال اســت. وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: از اهداف 
وزارت صمت تسهیل تجارت برای بازرگانان است و یکی از این راهکارها کاهش 
تعرفه های تجاری است. تعرفه های تجارت ترجیحی کمی از تجارت آزاد بالاتر و 

محدودتر هستند اما اثربخشی مناسبی بر میزان تجارت دارند.
علی آبادی افزود: با توجه به عضویت عمان در شورای همکاری خلیج فارس ما 
می توانیم تفاهم نامه تجارت ترجیحی داشــته باشیم و فهرستی از کالاها شامل 
نرخ های پایین تر باشــد. این مسئله می تواند منفعت بازرگانان را افزایش داده و 

در نهایت منجر به افزایش میزان تجارت دو کشور شود.
وی گفت: هدف تجارت با عمان برای قدم اول ۳/۵ میلیارد دلار در ســال است، 
اما بررســی ها نشان می دهد به ســادگی می توانیم این رقم را به ۵ میلیارد دلار 
برســانیم. برآوردهای ما نشــان می دهد برای سال آینده این رقم دست یافتنی 
خواهد بود. از بازرگانان و تجار کشــور می خواهیم از ظرفیت کشــورهایی مثل 
عمان، با توجه به روابط خوب دیپلماتیک، اســتفاده کنند تا به توسعه تجارت و 

در نهایت بهبود وضعیت اشتغال و معیشت مردم منجر شود.

 قیمت نفت در سال ۲۰۲۴ به ۱۰۰ دلار در هر 
بشکه نمی رسد

تســنیم- به نقل از اویل پرایس، تحلیلگران عقیده دارند افزایش تولید نفت 
کشــورهای غیر عضو ائتلاف اوپک پلاس و بالا رفتن ذخایر کشورهای عضو این 
ائتلاف همچنان قیمت نفت را در سال آینده میلادی تحت فشار قرار می دهد.

قیمت نفت در ۲۰۲4 به خاطر افزایش بیش از حد انتظار تولید و صادرات نفت 
آمریکا و همچنین پیش بینی کاهش تقاضا، احتمالاً به ۱۰۰ دلار در هر بشــکه 
نخواهد رســید، مگر اینکه شــدت گرفتن تنش های ژئوپولیتیکی باعث کاهش 

قابل توجه عرضه شود.
ائتــلاف اوپک پلاس تــلاش می کند با توافق برای کاهش تولید در ســه ماهه 
اول ســال آینده میلادی، کنترل عرضه جهانی نفت را در اختیار داشــته باشد، 
اما این گروه با افزایش تولید نفت آمریکا و همچنین بالا رفتن عرضه از ســوی 
تولیدکننــدگان غیر اوپک از جمله برزیل، گویان،کانادا و نروژ مواجه اســت. از 
برزیل دعوت شــده از ژانویه ۲۰۲4 عضو اوپک پلاس شود، اما این کشور اعلام 

کرده در طرح کاهش تولید این ائتلاف مشارکت نخواهد کرد.
اوپک پلاس تلاش می کند به قیمت از دســت دادن ســهم خود در بازار، مانع 
کاهش قیمت نفت شــود. اما مخصوصاً اگر نتوانــد کاهش تولید خود را بعد از 

مارس ۲۰۲4 تمدید کند، موفق به بالا بردن قیمت نفت نخواهد شد.
کاهش تولید این ائتلاف باعث افزایش ظرفیت مازاد آن شده است. تخمین زده 

می شود اوپک ۵/۵ میلیون بشکه در روز ظرفیت مازاد داشته باشد.
طبق تخمین های مؤسســه تحقیقات کالای ING، قیمــت نفت خام برنت در 
اوایل ســال آینده میــلادی بین 8۲ تا 8۵ دلار در هر بشــکه خواهد بود و در 
نیمه دوم ســال که بازار با کمبود مواجه می شــود، به متوسط ۹۱ دلار در هر 

بشکه می رسد.
آژانس بین المللی انرژی در گزارش ماهانه خود اعلام کردکه عرضه نفت آمریکا 
در ســال جاری میلادی ۱/4 میلیون بشکه در روز افزایش می یابد، یعنی معادل 

دو سوم ۲/۲4 میلیون بشکه در روز رشد تولید ائتلاف اوپک پلاس.
در همین حین، تولید اوپک پلاس 4۰۰ هزار بشــکه در روز کاهش می یابد که 
ســهم آن را از بازار نفت تا ۵۱ درصد پایین می آورد، یعنی پایین ترین سطح از 

زمان پیدایش این ائتلاف در ۲۰۱6.
افزایش تولید نفت آمریکا مشکل بزرگی برای اوپک پلاس است. به نظر می رسد 
تنها راه حل این باشــد که عربســتان بازار را با نفت خام پر کند تا قیمت آن به 

پایین تر از سطح سودآوری آمریکا برسد.
اگر کاهش تولید اوپک پلاس بعد از مارس ۲۰۲4 تمدید نشود، قیمت نفت بین 

۳۰ تا ۵۰ درصد سقوط می کند.

حمل و نقل

تجارت خودرو

کشاورزی

فارس- بورس اوراق بهادار در پایان معاملات روز گذشته با 
افزایش ۳۵ هزار و 8۳۱ واحد به رقم ۲ میلیون و ۲۰۷ هزار 

و 6۵۵ واحد رسید.
همچنین شاخص هموزن با افزایش 8 هزار و 4۵۹ واحد به 

رقم ۷64 هزار و 6۲۰ واحد رسید. 
ارزش بــازار در بورس تهران به بیــش از ۷ میلیون و 66۷ 

میلیارد تومان رسید. 
معامله گران روز گذشته بیش از ۳6۰4 میلیارد سهام و اوراق 
مالــی در قالب ۵۲4 هزار فقره معامله و به ارزش ۲۱ هزار و 

4۵8 میلیارد تومان داد و ستد کردند. 
همه شاخص های بورس روز گذشته سبز شدند، به گونه ای 
که شاخص کل و شاخص قیمت با معیار وزنی ارزشی ۱/6۵ 
درصد رشــد کردند این دو شــاخص با معیار هموزن ۱/۱۲ 
درصد رشد کرد شــاخص آزدش شناور ۱/6۵  درصد رشد 
کرد شــاخص بازار اول بورس ۲ درصد رشد کرد و شاخص 

دوم ۱/۲۲ درصد رشد کرد.
نمادهای فولاد مبارکه، ملی مس، پتروشــیمی خلیج فارس، 
هلدینگ نفت و گاز و پتروشیمی تأمین، بانک ملت، شستا و 
گروه مپنا بیشترین اثر افزایشی در شاخص بورس را از خود 

به جای گذاشتنند.
در فرابورس ایران هم شاخص کل روز گذشته با ۲46 واحد 

افزایش به رقم ۲6 هزار و 64۰ واحد رسید.
ارزش بــازار اول و دوم فرابورس بــه بیش از یک میلیون و 

46۵ هزار میلیارد تومان رسید.
ارزش بازار پایــه فرابورس ۳۹۹ هزار میلیارد تومان شــد. 
معامله گران روز گذشــته در فرابورس بیش از 8/4 میلیارد 
سهام و اوراق مالی در قالب ۲66هزار فقره معامله و به ارزش 

۲۵۱ هزار میلیارد تومان داد و ستد کردند.
البته لازم به یادآوری است مطابق روال دوشنبه ها عملیات 
بازار باز در شــبکه بانکی بــرای خرید و فروش اوراق بدهی 
دولت انجام شد که طی آن ۲/۷ میلیارد ورقه در قالب ۳84 
نوبت و به ارزش ۲4۵ هزار میلیارد تومان داد و ستد کردند 

که ارقام آن در معاملات فرابورس نمایش داده می شود.
شــاخص کل و شــاخص قیمــت فرابورس نســبت به روز 
گذشــته ۹4 صدم درصد افزایش یافتند این دو شاخص با 
معیار هموزن ۱۰۱۱ درصد رشــد کردند. شاخص بازار اول 
فرابورس 4۲/۱ درصد رشــد کرد، ولی شــاخص بازار دوم 

فرابورس به میزان ۷۵ صدم درصد رشد کرد.
روز گذشــته نمادهای مالی ســپهرصادرات، آریا ساسول، 
پتروشــیمی زاگرس، ایران خودرو دیزل، بانک گردشگری و 
بانک سامان بیشــترین اثر افزایشی در شاخص فرابورس را 
داشــتند و نماد انتخاب الکترونیک بیشترین اثر کاهشی در 

شاخص فرابورس را از خود به جای گذاشته است.
با توجه بــه اینکه دولت قصد دارد از منابع بخش خصوصی 
و عمومــی اهرم کند و پروژه های نیمه تمام را تکمیل کند، 
یکی از راه های تأمین نقدینگی بازار سرمایه است که از این 
طریق می توان منابع جدیدی را برای اتمام پروژه های نیمه 

تمام جمع آوری کرد.
یکی از مأموریت های بازار ســرمایه تأمین مالی است که به 
روش های انتشار انواع اوراق و ابزارهای بازار سرمایه افزایش 
شناوری سهام و عرضه اولیه و چشم پوشی از حق تقدم ها به 

شمار می  رود.

ایرنا- طبق آخرین گزارش مرکــز پژوهش های مجلس 
تولید و فروش خودرو و قطعات آن در هشــت ماه امسال 
نسبت به مدت مشابه ســال قبل به ترتیب کاهش یک و 
۱۱/۲ درصدی را نشــان می دهد، این در حالی اســت که 
دولت ســیزدهم تأکید بر افزایش تولید و عرضه در جهت 

ثبات بخشی به بازار دارد.
طبق گزارش جدید منتشر شده توسط مرکز پژوهش های 
مجلس، تولید خودرو و قطعات در آبان ماه امسال نسبت 
به مهر ماه امسال،رشــد ۵/۳ درصدی داشــته، اما نسبت 
به آبان ماه ســال ۱4۰۱ کاهش ۲8.۳ درصدی را تجربه 

کرده است.
همچنین در هشــت ماه امســال تولید خودرو و قطعات 
کاهش یک درصدی نســبت به مدت مشابه سال ۱4۰۱ 

داشته است.
در زمینه شــاخص فروش نیز در آبان ماه امســال فروش 
خودرو نســبت به مهرماه امسال رشــد ۲4/۲ درصدی را 

به ثبت رساند.
همچنین شــاخص فــروش خودرو و قطعــات در آبانماه 
امسال نســبت به آبان ماه در سال گذشته کاهش ۲۲/4 
درصدی داشته و از ابتدای امسال تا پایان آبان نیز فروش 
خودروی صفر کیلومتر کاهش ۱۱/۲ درصدی را نسبت به 

سال قبل رقم زده است.
 کاهش شــاخص تولیــد و فروش صنعــت و معدن 

در ۸ ماه امسال
در حــوزه صنعت نیز بر اســاس گــزارش مرکز پژوهش 
مجلس، تولید در آبان ماه امسال نسبت به مهرماه امسال 
کاهش 4/4 درصدی و تولید در آبانماه امســال نسبت به 
آبان سال گذشته کاهش هشت درصدی را نشان می دهد.
مجموع تولید در بخش صنعت امســال نســبت به مدت 

 مشــابه ســال گذشــته رشــد ۱.۷ درصــدی را به ثبت 
رسانده است.

شاخص فروش در بخش صنعت در آبان ماه امسال نسبت 
به مهرماه امسال رشد ۲ درصدی اما نسبت به مدت مشابه 
آبان ماه سال قبل روند کاهشی ۷/۷ درصدی و در هشت 
ماه امسال نسبت به مدت مشابه سال ۱4۰۱ کاهش ۰/4 

درصدی را ثبت کرده است.
طبق گزارش جدید منتشر شده توسط مرکز پژوهش های 
مجلس، در بخش معدن تولید در آبان ماه ۱4۰۲ نســبت 

به ماه قبل کاهش 6/۷ درصدی را تجربه کرده است.
در آبان ماه تولید در حوزه معدن امســال نسبت به مدت 
مشــابه آبان ماه ســال ۱4۰۱ کاهش ۲ درصدی و نسب 
به مدت مشــابه سال گذشته رشــد ۵/۱ درصدی را رقم 

زده است.
شاخص فروش در بخش معدن، در آبان ماه امسال نسبت 
به مهرماه امسال رشــد ۱/۵ درصدی، در آبان ماه ۱4۰۲ 
نســبت به آبان ماه سال گذشته کاهش ۱۷/8 درصدی را 

به ثبت رسانده است.
شاخص تجمیعی فروش از ابتدای امسال تا پایان آبان ماه 
نســبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 4/۵ درصدی را 

نشان می دهد.

باشگاه خبرنگاران- سهراب سهرابی، مجری طرح گندم 
وزارت جهــاد گفت: وزیــر جهاد به عنوان رئیس شــورای 
قیمت گذاری درصدد هماهنگی با بخش های اقتصادی برای 

اعلام نرخ تصویبی شوراست.
مجری طرح گندم وزارت جهاد کشاورزی درباره علل تأخیر 
در اعــلام نرخ خرید تضمینی گندم گفت: براســاس قانون 
تصویبی مجلس، شورای قیمت گذاری وظیفه بررسی و ابلاغ 
قیمت خرید تضمینی را برعهده دارد که برای ســال زراعی 
جدید هم جلســات شــورا مبنی بر هزینه تمام شده تولید 

برگزار شده است.
به گفته او، ابلاغ قیمت خرید تضمینی گندم برعهده رئیس 
شوراســت که در این راستا وزیر جهاد به عنوان رئیس شورا 

درصــدد هماهنگی لازم با بخش هــای اقتصادی برای ابلاغ 
نرخ تصویبی شوراست.

سهرابی درباره اینکه با توجه به مهلت یک هفته ای مجلس 
به وزیر جهاد احتمال اعــلام نرخ در این مدت وجود دارد، 
گفــت: اکنون زمانی برای اعلام نرخ نمی توان اعلام کرد، اما 

وزیر در صدد هماهنگی برای اعلام نرخ است.
مجری طرح گندم درباره آخرین وضعیت کشــت گندم در 
ســال زراعی جدید گفــت: بنابر برنامه ریــزی وزارت جهاد 
در ســال زراعی جدید سطح زیرکشــت گندم آبی باید به 
 یک میلیون و ۹۰۰ هزار هکتار و ســطح زیرکشــت گندم 
دیم 4 میلیون هکتار برســد که تاکنون یک میلیون و 866 
هزار هکتار کشــت گندم آبی و ۳ میلیون و 86۰ هزارهکتار 

گندم دیم محقق شده است.
او بــا بیان اینکه تاکنون مجموع ســطح زیرکشــت گندم 
آبی و دیم به ۵ میلیون و ۷۵۳ هزار هکتار رســیده اســت، 
افــزود: با توجه به آنکه کشــت گندم تا پایــان آذر و اوایل 
دی ادامه دارد، پیش بینی می شــود که در مدت باقی مانده 
ســطح زیرکشت به این رقم برسد. برنامه تولید ۱4 میلیون 
 تــن گندم در اراضــی آبی و دیم برای ســال زراعی جدید 

پیش بینی شــده اســت که در صورت تحقق به خودکفایی 
کامل در تأمین گندم خبازی و صنف و صنعت می رسیم.

مجــری طرح گندم وزارت جهاد با اشــاره بــه راهکارهای 
دســتیابی به خودکفایی گندم افزود: مجموعه اقدامات اعم 
از تهیه و تدارک کود اوره، فســفات و پتاس، تأمین و توزیع 
4۵۰ هزارتن بذر اصلاح شده گندم آبی و دیم، تهیه ماشین 
آلات کاشــت، داشت و برداشــت و هماهنگی های لازم در 
خصوص کشــت قراردادی از جمله راهکارهای رســیدن به 
خودکفایی اســت. او با بیان اینکه کشــت قراردادی گندم 
ادامه دارد، گفت: سال گذشته در سطح یک میلیون و ۵۵۰ 
هزار هکتار کشــت قراردادی انجام شــد و برآوردها حاکی 
از آن اســت که امسال سطح زیرکشــت گندم قراردادی با 

افزایش حدود ۲ برابری به ۳ میلیون هکتار برسد.
این مقام مسئول توسعه کشــت دیم را از دیگر راهکارهای 
خودکفایی گندم برشــمرد و گفت: در چهارمین سال طرح 
توسعه کشــت در دیمزارها که با همکاری ستاد فرمان امام 
و وزارت جهاد در ۲4 اســتان در حال انجام اســت، سطح 
زیرکشــت گندم، جو، کلزا، حبوبــات و نباتات علوفه ای به 
۵/۲ میلیون هکتار رســیده است. با توجه به آنکه 4 میلیون 

هکتار کشت گندم در اراضی دیم وابسته به شرایط اقلیمی 
اســت، از این رو در صورت شرایط مساعد بارش خودکفایی 

محقق می شود.
مجری طرح گندم با اشاره به دیگر حمایت ها از کشاورزانی 
که کشــت قراردادی انجام می دهند، گفت: کشاورزانی که 
کشــت قراردادی گندم انجام می دهند، نیازی به پرداخت 
حــق بیمه بصورت نقد ندارند و هزینــه حق بیمه در زمان 
تحویل محصول از حســاب کشاورز کسر می شود، همچنین 
به ازای هرتن گندم تحویلی به مراکز خرید ۱۵۰ هزارتومان 

کرایه حمل پرداخت می شود.
ســهرابی با بیان اینکه کشت دیم وابسته به شرایط اقلیمی 
است، افزود: بنابر آخرین گزارش سازمان هواشناسی مجموع 
بارش ها از ابتدای سال زراعی ۳۹/۹ میلی متر بود که نسبت 
به دوره بلندمدت ۳۷/۵ درصد کاهش داشــته است. براین 
اساس از ۳۱ استان تنها بارش های ۲ استان بیش از  نرمال 
بوده اســت.  اگر شرایط بارش در زمســتان و بهار مساعد 
باشــد، خودکفایی در تأمین گندم مورد نیاز صنف و صنعت 
و خبازی محقق می شــود چراکه تمامی اقدامات فنی برای 
تأمین گندم مورد نیاز در داخل و خودکفایی انجام می شود.

باشــگاه خبرنگاران- افشین صدردادرس، 
مدیرعامل اتحادیه دام ســبک گفت: واردات 
نهاده بایــد با همین روند پیــش رود چراکه 
کاهش ثبت ســفارش منجر به نوسان قیمت 
می شــود. افشین صدردادرس گفت: گرچه در 
مقطعی قیمت جو به 8 هزارتومان رسیده بود، 
 اما مجدد با روند افزایشی به ۹ هزار و ۲۰۰ تا

۹ هزار و ۳۰۰ تومان رسیده است.
او از افزایش واردات نهاده های دامی خبر داد و 
گفت: واردات نهاده ها با همین روند باید پیش 
رود چراکــه با کاهش ثبت ســفارش و عرضه 

نهاده، قیمت افزایش می یابد.
صــدردادرس با بیــان اینکه عرضــه محدود 
گوشت وارداتی به تنهایی راهکار تنظیم بازار 
نیست، افزود: اگر افزایش قیمت گوشت ناشی 
از سوداگری و سودجویی عوامل تولیدکننده و 
توزیع کننده بود با عرضه گوشت وارداتی بازار 
تنظیم می شد، اما این افزایش قیمت ناشی از 
هزینه های بالای تولید است که در کوتاه مدت 

برای افزایــش قدرت خرید مصرف کنندگان و 
در میــان مــدت و بلند مدت بــرای کاهش 

هزینه ها و افزایش بهره وری تولید فکر کرد.
مدیرعامــل اتحادیه دام ســبک با اشــاره به 
راهکار کاهش قیمت گوشــت در بازار گفت: 
بنابر آمار به حــدود 6۰ میلیون نفر جمعیت 
کشــور یارانه داده می شــود که ایــن یارانه 
می تواند برای بالا بردن توان اقتصادی خانوار 
برای خرید گوشــت، مورد استفاده قرار گیرد. 
براین اســاس اگر گوشت داخل وارد کالابرگ 

شود منجر به رونق تولید خواهد شد.

او ادامه داد: در تابستان ۱4۰۲ به رغم افزایش 
واردات گوشت، قیمت تمام شده تولید داخل 
افزایــش و کشــتار در کشــتارگاه ها کاهش 
یافــت که این امر نشــان می دهد که واردات 
تأثیر چندانی در بازار داخل نداشــته اســت 
چراکه هنوز قیمت گوشــت در سطح شهرها 
نسبت به مراکز کنترل شــده در تهران برای 

مصرف کنندگان بالاست.
صدردادرس قیمت کنونی هرکیلو دام زنده را 
۱۹۰ تــا ۲۱۰ هزارتومان اعــلام کرد و گفت: 
هم اکنون علوفه بــرای تغذیه دام زایش های 
پاییز کم اســت و از طرفــی زایش های پاییز 
نمی تواند بر افزایش جمعیــت گله های مولد 

اثر گذار باشد.
مدیرعامل اتحادیه دام ســبک گفت: با توجه 
به شرایط نامساعد بازار و کاهش قدرت خرید 
خانوار، دولت باید سیاســت هایی در ارتباط با 
افزایش بهره وری تولید و ارتقای قدرت خرید 

مصرف کننده اتخاذ کند.

مهر- محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد کشــاورزی با اشاره 
به اینکه هیچ انســدادی در صادرات محصولات کشاورزی 
وجود نــدارد، گفت: کشــاورزان و تولیدکنندگان باید در 

بازارهای بین المللی نقش آفرین باشند.
 وزیر جهاد کشاورزی در نشست شورای معاونین و مدیران 
گفــت: نظارت و حساب کشــی در همــه زمینه ها وظیفه 
مســئولان اســت و اگر تخلفی صورت گرفت، به سرعت 

پیگیری شود.
وی در همین حال افزود: با رانت، فساد و انحصار به شدت 
برخورد می شود و در صورت اثبات، مسئول در هر سطحی 
باشد عزل می شود، این خط قرمز است و در ستاد و استان 

جاری خواهد بود.
مردمی  دولت  در  رجوع  ارباب  با  ناشایســت  برخورد 

جایگاهی ندارد
وزیر جهاد کشــاورزی بــر مبارزه با فســاد، تکریم ارباب 
رجوع، تقویت صندوق بیمه کشــاورزی و اولویت واردات 
از کشــورهای پیرامون، تأکید کــرد و از پایان محدودیت 
در ســرمایه گذاری خبر داد و گفــت: تکریم ارباب رجوع 

از خطــوط قرمــز دولــت اســت و برخورد نامناســب با 
مراجعه کننــدگان در دولت مردمی جایگاهی ندارد. بخش 
زیادی از مشــکلات و مراجعات کشاورزان، بهره برداران و 
مردمی که از روســتا و شهرســتان به تهران می آیند، در 

همان محل قابل حل است.
محدودیت سرمایه گذاری برچیده می شود

نیکبخــت در بخش دیگری از ســخنان خــود به الزامات 
ســرمایه گذاری در زیربخش هــای کشــاورزی پرداخت و 
گفت: هیچ محدودیتی برای سرمایه گذاری نخواهیم داشت 
بنابراین ســتاد دستورالعمل اصلاحی را تهیه و ابلاغ کند، 
این دســتورالعمل ها به گونه ای طراحی شــود که رؤسای 
ســازمان ها بتوانند موافقت اصولی، پروانــه بهره برداری و 

تأسیس را در خود استان صادر کنند.
وی همچنیــن افــزود: از این پس ارجاع ســرمایه گذار به 
تهران، جای ســؤال دارد، علاوه بر این پروانه بهره برداری 
واحدهای کوچک ســنتی به ســهولت صادر شود و برای 
رونق تولید در روســتاها، محدودیت ها برداشــته شده و 

پروانه ها تمدید شود.

بیمه گزاری خارج از صندوق بیمه کشاورزی تخلف مشهود 
است

وزیر جهاد کشــاورزی صندوق بیمه کشاورزی را تکیه گاه 
مطمئنی در حوادث کشــاورزی خواند و گفت: تقویت این 
صندوق لازم اســت و بیمه گزاری خــارج از آن ممنوع و 
یک تخلف مشهود است، زیرا صندوق بیمه کشاورزی جور 
حوادث را می کشــد و هزینه کرد منابع جز در این صندوق 

قابل قبول نیست.
نیکبخت گفت: هیچ انســدادی در صــادرات محصولات 
کشــاورزی نداریم، کشــاورزان و تولیدکنندگان باید در 
بازارهای بین المللی نقش آفرین باشند، اعتقاد براین است 

که صادرات جریان تولید را دوام می بخشد.
وزیر جهــاد کشــاورزی در همین حال افــزود: کارهای 
خوبــی در تعامــلات بین المللی صــورت پذیرفته و لازم 
اســت؛ تفاهم نامه ها، توافقات، مراودات دو و چندجانبه و 
اجلاس های مشــترک به قــرارداد و پروتکل های اجرایی 
منتهی شود، از این رو همکاری نزدیک با بخش اقتصادی 

وزارت امورخارجه تسهیل کننده است.

افزایش 35 هزار و 831 واحدی شاخص بورس

اعلام نرخ خرید تضمینی گندم همچنان در پیچ و خم های اداری

مدیرعامل اتحادیه دام سبک:

واردات نهاده های دامی افزایش یافت
وزیر جهاد کشاورزی:

محدودیتی در صادرات محصولات کشاورزی نداریم

نفت و انرژی

توسط مرکز پژوهش های مجلس؛

گزارش 8 ماهه شاخص تولید و فروش خودرو منتشر شد
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ورزش
تکذیب دوپینگ طلایی ایران در بازی های آسیایی 

هانگژو

به گزارش ایســنا، در روزهای اخیر شــایعه ای مبنی بر مثبت شدن دوپینگ 
یکی از طلایی های کاروان ورزشی ایران در بازی های آسیایی  ۲۰۲۲ هانگژو 

منتشر شده که حواشی را به همراه داشت.
فدراسیون ووشوی ایران در بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو موفق شد ۳ مدال 
طلا )۲ مدال طلا در بخش ســاندا و یک مدال طلا در کوراش مردان( کسب 
کند و از جمله فدراســیون های موفق ایران در این مســابقات بود. طبق این 
شایعه، شنیده می شــد که این ورزشکار، میان یکی از طلایی های فدراسیون 
ووشو قراردارد که البته این موضوع توسط رئیس این فدراسیون تکذیب شد.

امیر صدیقی، رئیس فدراسیون ووشوی ایران، درباره این شایعه گفت: چنین 
چیزی تاکنون مطرح نشده و این موضوع را تکذیب می کنم.

همچنین محمدرضا نصیری نژاد، دبیر کل فدراســیون جهانی کوراش نیز در 
این مورد اظهار کرد: از دو ورزشــکار کــوراش ایران )یک خانم و یک آقا( در 
دهکده مســابقات تست دوپینگ خارج از مســابقه گرفتند که اگر مثبت بود 
همان زمان و در هانگژو اعلام می شــد؛ چرا که یک کوراش کار ســنگین وزن 
ترکمنستانی تست دوپینگ خارج از مســابقه اش مثبت شد که همان جا آن 

موضوع اعلام شد و او را از دهکده بازی های آسیایی اخراج کردند.
او همچنین ادامه داد: درباره ورزشکاران ایران چنین اتفاقی نیفتاد و در مورد 
دوپینــگ کوراش کار ایرانی نیز تاکنون چیزی به فدراســیون جهانی کوراش 

اعلام نشده است. 

رکوردشکنی سریع ترین شناگر ایران در
 بوندس لیگای آلمان

بــه گــزارش ایرنــا، ســامیار عبدلی ســریع ترین شــناگر ایــران در ادامه 
رکوردشکنی های خود موفق شد در مســابقات شنا بوندس لیگا آلمان رکورد 

۵۰ متر آزاد مسافت کوتاه )استخر ۲۵ متر( را نیز به نام خود ثبت کند.
این شــناگر سرعتی ایران در جریان مسابقات شنا مسافت کوتاه آلمان موفق 
شــد ۵۰ متر را در مدت زمان ۰۰:۲۲.۱۶ شــنا کند و رکورد ملی این ماده را 
بهبود بخشــد. رکورد این ماده پیش از این توسط سینا غلامپور در مسابقات 
مســافت کوتاه قهرمانی جهان قطر در سال ۱۴۰۰ با زمان ۰۰:۲۲.۲۶ به ثبت 
رســیده بود که عبدلی با جابه جایی این زمان نام خود را بعنوان ســریعترین 
شــناگر ایران به ثبت رساند و رکوردار ماده ۵۰ متر آزاد در دو مسافت کوتاه 

و بلند شد.

ایران فعلًا با ۴ رشته در المپیک پاریس

به گزارش باشگاه خبرنگاران،  مســابقات کسب سهمیه المپیک در رشته های 
مختلف در حال پیگیری اســت. روز جمعه در رشــته تکواندو یک سهمیه به 
کاروان کشــورمان اضافه شد تا تعداد رشته های ایران به عدد ۴ برسد. مهران 
برخورداری توانست در مسابقات گرنداسلم که درشهر ووشی چین برگزار شد 
سهمیه المپیک را در وزن ۸۰– کیلوگرم مردان به دست آورد. سهمیه ناهید 
کیانی براســاس رنکینگ تقریبا قطعی شــده اســت و با این حساب در حال 

حاضر ۱۲ ورزشکار در ۴ رشته ورزشی صاحب سهمیه شده اند.
در تکواندو مهران برخورداری و ناهید کیانی، در تیراندازی )سهمیه به کشور 
تعلق می گیرد( ایران در تپانچه ۲۵ متر و تفنگ بادی ۱۰ متر صاحب سهمیه 
شده اند. در دوچرخه ســواری در ماده جاده، در کشتی آزاد در اوزان ۶۵، ۸۶ 
و ۱۲۵ کیلوگــرم، در فرنگــی در اوزان ۶۰، ۶۷، ۹۷ و ۱۳۰ کیلوگرم به ایران 

سهمیه المپیک رسیده است.
مسابقات کسب سهمیه در زمستان امسال و بهار سال آینده هم ادامه خواهد 
داشت و تعداد سهمیه ها قطعاً در کشتی، وزنه برداری و دیگر رشته ها افزایش 

خواهد یافت.

به گزارش مهر، جدیدترین رنکینگ باشــگاهی در فوتبال 
جهان را اعلام کرد که بر اساس آن تیم فوتبال پرسپولیس 
با کســب ۱۵۹۹ امتیاز در مکان چهارم آسیا، ۱۲۹ جهان و 

اول ایران قرار گرفت.
در این رده بندی تیم اســتقلال تهران بــا ۱۵۸۶ امتیاز در 
مکان پنجم آسیا، ۱۴۱ جهان و دوم ایران ایستاد و سپاهان 
اصفهان هم بــا ۱۵۷۳ امتیاز در مکان هفتم آســیا، ۱۵۷ 

جهان و سوم ایران جای گرفت.
از بیــن ۳ تیم برتر ایران در رنکینگ جهانی و آســیایی در 
یک ســال گذشته، تنها تیم پرســپولیس در رده جهانی با 
افُت مواجه شــده و تیم های استقلال تهران و سپاهان روند 
صعودی را در پیش گرفته انــد. همچنین با توجه به اینکه 
۴ تیم از قاره آســیا در جام باشــگاه های جهان حضور پیدا 
می کنند و از آنجایی که الهلال عربســتان صدرنشین آسیا 
اســت، تیم النصر با ۱۶۱۸ امتیاز در مکان دوم آســیا قرار 
گرفته و در رده جهانی هم در مکان ۱۰۷ است و بیشترین 
شــانس را دارد تا به عنوان سومین تیم آسیا حضور خود را 

در این مسابقات قطعی کند.
طبق قانون فیفا، قهرمان های دو ســال اخیر لیگ قهرمانان 
آســیا )الهلال عربســتان و اوراواردز ژاپن(، قهرمان فصل 
۲۴- ۲۰۲۳ لیگ قهرمانان و بهترین تیم رنکینگ باشگاهی 
آســیا در پایان ســال ۲۰۲۳ می توانند در جام باشگاه های 
جهان حضور یابند که با توجه به امتیازات و بازی های باقی 
مانده تا پایان سال ۲۰۲۳ بعید است پرسپولیس و استقلال 
بتوانند خود را به مکان دوم رنکینگ باشــگاهی در آســیا 
برسانند. سپاهان هم که در مرحله حذفی حضور دارد، کار 
ســختی برای حضور در جام باشگاه ها خواهد داشت چراکه 
شــاگردان ژوزه مورایس تنها با قهرمانی در آسیا می توانند 

جواز حضور در مسابقات جهانی را به دست آورند.
لازم به ذکر اســت که پس از ۳ تیم پرسپولیس، استقلال 
و ســپاهان، تراکتــور تبریز با قرارگیری در رده ۳۳ آســیا 
به عنوان چهارمین تیم برتر ایران شــناخته می شــود. در 
رده بنــدی جهانی تیم های منچسترســیتی، رئال مادرید و 

اینتر به ترتیب در رده های اول تا سوم جهان قرار دارند.

رنکینگ جدید باشگاهی اعلام شد

پرسپولیس اول ایران، چهارم آسیا

به گزارش ایســنا، کوروش باقری، سرمربی تیم ملی وزنه برداری 
زنان ایران در پاســخ به این پرســش که دختــران وزنه بردار در 
دو مســابقه باقی مانده )قهرمانی آســیا و جــام جهانی تایلند( 
چه اندازه شــانس گرفتن ســهمیه المپیک پاریــس را دارند؟ 
بیان کرد: قطعاً بدون شــانس نیســتند و مهم تر از شــانس این 
اســت که ما باید فضا را برای آنها فراهم کنیم تا در مســابقات 
انتخابی المپیک حضور داشــته باشــند.  اینکه چقدر شــانس 
دارند، بســتگی به روند رو به رشــد آنهــا دارد. در حال حاضر 
 با توجه بــه رکوردهایی که تا این لحظه دارند گرفتن ســهمیه 

دور از دسترس است.
او افزود: الهام حســینی، ریحانه کریمی و فاطمه کشاورز شرایط 
بــدی ندارند اما با ایــن رکوردها حضــور در المپیک واقع بینانه 
نیست. با این حال در این چند ماه باقی مانده هم امیدوار هستیم 
که شرایطشان بهتر شود. در چارچوب تعهدات کاری خود وظیفه 
داریم شــرایط حضور در المپیک را فراهم کنیم که شامل حضور 
در مســابقات کسب سهمیه المپیک است و این کار را هم انجام 

داده ایم.
  دختران باید افزایش رکورد داشته باشند

ســرمربی تیم ملی زنان در پاســخ به این پرســش که دختران 
وزنه بردار ایران روی کاغذ برای رســیدن به سهمیه المپیک باید 
افزایش رکورد قابل توجهی داشــته باشند و تا مسابقات قهرمانی 
آســیا و جام جهانی تایلند که در بهمن و اواخر فروردین برگزار 
می شــوند، این افزایــش رکورد امکان پذیر اســت؟ تصریح کرد: 
در اینکه باید افزایش رکورد داشــته باشــیم هیچ شــکی وجود 
ندارد. من همیشــه خوشــبین و امیدوار هســتم. من پتانسیل 
 ورزشــکاران را می شناســم و نیاز اســت خودبــاوری و تلاش 

آنها بیشتر شود.

  سال گذشته به خاطر تکنیک ها نگران مصدومیت بودیم!
باقری در مورد تفاوت فضــای کار مردان با زنان وزنه بردار ایران 
گفت: تفــاوت زیادی وجــود دارد. بانوان ما هنــوز اصول اولیه 

وزنه برداری را به خوبی درک نکرده اند. 
درک از ورزش حرفــه ای و قهرمانی، خودبــاوری و زیاده طلبی 
بایــد در بانــوان هــم نهادینه شــود. اینکه دنبال این باشــند 
صرفاً یک برنــز بگیرند یا اینکه بخواهنــد دنبال مرغوب ترین و 
خوش رنگ ترین مدال باشند، تفاوت دارد. این موضوع در مردان 
نهادینه شــده اســت؛ اما در دختران باید هــر روز راجع به آن 
 صحبت شود تا نگاه آنها تغییر کند. از لحاظ تکنیک وضعیتشان 

بهتر شده است. 
ســال گذشــته هر زمان دختران ما زیر وزنــه می رفتند، نگران 
بودیم که مبادا آسیب ببینند چون تکنیک هایشان دور از واقعیت 
وزنه بــرداری بود. البتــه خیلی از چالش هــا را در تیم بانوان رد 
کرده ایم و خیلی امید دارم که آینده خوبی در انتظار وزنه برداری 

زنان است.

دختران وزنه بردار المپیکی می شوند؟

به گــزارش فــارس، در روزهــای اخیر 
خبرهایی منتشــر شــد مبنی بر اینکه 
یک ســرمربی بــه گزینه هــای هدایت 
تیم ملی والیبال اضافه شــده اســت. در 
حالی که چنــدی پیش وحیــد مرادی، 
والیبال خبر  فدراسیون  سرپرست جدید 
از حضور ســعید معــروف، روبرتو پیازا، 
ولادیمیــر آلکنو یا تومــاس توتولو روی 
نیمکــت تیم ملــی والیبال ایــران داده 
بــود ناگهان یــک گزینه جدیــد به این 
لیست اضافه شــد و او کسی نیست غیر 
از آنجلــو لورنزتی، ســرمربی با تجربه و 

 حال حاضر پروجا ایتالیا که با این تیم قهرمان جام باشــگاه های جهان شــد و در ســری آ نیز جایگاه خوبی 
در جدول دارد.

لورنزتی که یکی از گران ترین مربیان حال حاضر جهان والیبال اســت درمورد شایعه مذاکره اش با فدراسیون 
ایران اظهار داشــت: من اخیراً صحبتی با مسئولان فدراســیون ایران نداشتم و تنها ۲ سال قبل صحبت هایی 

درمورد حضورم در ایران مطرح شد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا اگر فدراسیون ایران به وی پیشنهاد دهد، موافقت خواهد کرد یا خیر، تصریح 
کرد: من برای فصل آینده هم با باشگاه پروجا قرار داد دارم. با این حال در ایتالیا با توجه به نتایج ممکن است 

هر اتفاقی رخ دهد، اما فعلًا باید به قراردادم با پروجا پایبند باشم.
لورنزتی فصل گذشته با ترنتینو عنوان قهرمانی سوپر لیگ ایتالیا را به دست آورد و در حال حاضر سرمربی تیم 
ملی هیچ کشــوری نیســت. همچنین او سال هاست که در هیچ تیم ملی مربی گری نکرده و از فضای تیم های 

ملی دور شده است.
فارغ از تمام این موارد ذکر این نکته هم حائز اهمیت است که فدراسیون والیبال ایران برای اینکه بخواهد او را 
جذب کند علاوه بر اینکه باید با او قراردادی نجومی ببندد، باید مبلغی جریمه نیز به فدراسیون ایتالیا بپردازد.

واکنشلورنزتیبهمذاکرهبافدراسیونوالیبالایران:

به قراردادم با پروجا پایبندم

کارگــردان »ترور«، ســریالی که قرار اســت به مقطعی از 
دوران زندگی سردار شــهید حاج قاسم سلیمانی بپردازد، 
درباره خط اصلی قصه این مجموعه تأکید کرد: این سریال 
به زندگی شخصی سردار نمی پردازد و مشخصاً درباره ترور 

نافرجام سال ۹۷ در حسینیه بیت الزهرا است. 
نقش حاج قاســم در طول کار همواره تأثیرگذار اســت اما 
از بازیگری که نقش ایشــان را ایفا کند، استفاده نکرده ایم، 
دلیــل این تصمیم هم به این برمی گشــت که فضای قصه 
اجازه نمی داد ما از بازیگری برای ایفای شــخصیت ایشان 

استفاده کنیم.
خیرا... تقیانی پور، کارگردان ســریال »ترور« با بیان اینکه 
برای ساخت این ســریال ذوق فراوانی داشته است، درباره 
ســاخت آن گفت: خیلی دلم می خواست برای حاج قاسم 
فیلم بســازم، سال گذشته هم یک کار سینمایی در سوریه 
ساختم منتها قصه چون در سطح پایین تر بود، با حاج قاسم 
که در رأس فرماندهی بودند، ارتباطی پیدا نمی کرد. حتی 
یک نمایش نامه هم نوشتم و این علاقه بود تا اینکه قسمت 

بر این شد که این کار را بسازیم و با کمال میل پذیرفتم.
او در ادامه با اشــاره خط قصه »ترور« در پاســخ به اینکه 
این ســریال به کدام بخش دیگر از زندگی شهید سلیمانی 

می پردازد؟ توضیح داد: این ســریال به طور کلی به زندگی 
شخصی سردار نمی پردازد و مشخصاً مربوط به ترور نافرجام 
سال ۹۷ در حسینیه بیت الزهرا است. نقش حاج قاسم هم 
در طول کار همواره تأثیرگذار است اما از بازیگری که نقش 

ایشان را ایفا کند، اســتفاده نکرده ایم. از همان اول به این 
تصمیم رســیدیم. دلیل این تصمیم هم به این برمی گشت 
که فضــای قصه اجازه نمی داد مــا از بازیگری برای ایفای 
شخصیت ایشان استفاده کنیم؛ چراکه بیشتر در قصه راجع 

به ایشــان طرح ریزی و توطئه می شود. از طرفی هم ترس 
از این داشــتیم که این شــخصیت آن طور که باید باشد، 
درنیایــد. حتی چند کلیپ هم در فضای مجازی دیدیم که 
بــرای نمونه از یک بازیگر عراقی به جای شــخصیت حاج 
قاسم استفاده شده بود و بخشی از شخصیت حاج قاسم را 
ایفا کرده بود که خیلی خوب درنیامده بود. به همین دلیل 
تصمیم گرفتیم این کار را نکنیم چون کار پرریسکی است. 
اما شــخصیت ایشــان به طور مداوم در قصه حضور دارد 
و همچنین از تصاویر آرشــیوی از ایشــان در سخنرانی ها 

استفاده می کنیم. 
این کارگردان درباره مراحل ساخت سریال »ترور« با بیان 
اینکه حدود ۶۰ درصد از کار به سرانجام رسیده است، ابراز 
امیدواری کرد سریال همزمان با سالگرد شهادت حاج قاسم 
سلیمانی به پخش برســد. تقیانی پور که پیشتر »نجلا« را 
ساخته است، درباره ساخت این سریال که ادامه دار خواهد 
بود؟ نیز گفت: قرار نیست ادامه داشته باشد اما اگر هم این 
اتفاق بیفتد با کارگردان دیگری خواهد بود؛ من این سریال 

قصه یک ظرفیتی دارد وقتی را تمام شــده می دانم. هر 
یک  زور  به  ظرفیــت را اضافه کنیم بخواهیم 

درنمی آید.

صبحانه ستاره ها با زرافه در جهان ذهنی آقای »صحت«

»صبحانه با زرافه« دومین ســاخته سروش 
صحت این روزها با حضور ستاره های سینما 
در شمال کشور در حال فیلم برداری است.

حضور ســتاره ها همیشــه بــرای مخاطب 
سینما جذابیت داشــته و سینما را پررونق 
کرده اســت؛ »جهان با من برقص« اولین 
ســاخته ســروش صحت با همین قاعده و 
البته بــا القا فضای ذهنی خاص ســروش 

صحت به آن تبدیل به اثری محبوب برای منتقدان و مخاطبانش شد.
حــالا دومین ســاخته ســروش صحــت با ســتاره هایی کــه هرکــدام برای 
موفقیــت یک فیلم در گیشــه کافی هســتند در حال ســاخت اســت، طبق 
عکس هایــی کــه از این فیلم منتشــر شــده،  بهــرام رادان،  هوتن شــکیبا، 
 پژمان جمشــیدی و بیــژن بنفشــه خواه از بازیگران دومین فیلم ســینمایی 

سروش صحت هستند.
این فیلم با تهیه کنندگی محمد شایســته در حال آماده ســازی برای حضور در 
چهل ودومین جشنواره فیلم فجر است و فیلم برداری آن در شمال کشور دنبال 

می شود، تدوین این فیلم همزمان با فیلم برداری انجام می شود.
»جهان با من برقص« ســاخته قبلی سروش صحت بود که در زمان اکران مورد 

استقبال منتقدان و مخاطبان قرار گرفت.

کارگردان »گلادیاتور« سراغ »بمب« رفت

ریدلی اســکات که این روزها فیلــم »ناپلئون« را روی پرده ســینماها دارد و 
همچنین در حال ســاخت »گلادیاتور ۲« می باشــد، قرار است فیلمی با عنوان 

»بمب« را به عنوان پروژه بعدی خود بسازد.
اســکات ۸۶ ســاله که این روزها پرکارتر از همیشــه به نظر می رسد پس از 
ســاخت دنباله »گلادیاتور« فیلمی بر اساس داستانی کوتاه از کوین مک مولین 

رو جلوی دوربین خواهد برد.
کمپانی قرن بیســتم موفق شد اســتودیوهای اپل، نتفلیکس، سونی و برادران 
وارنر را شکســت دهد تا مک مولین فیلمنامه را از روی داســتان کوتاه خودش 

اقتباس کند.
»بمب« داســتان یک مذاکره کننده مربوط بــه بحران های گروگان گیری به نام 
فرانکی اســت که شب پیش از مراســم ازدواجش در لندن برای مأموریتی فرا 
خوانده می شــود تا با مــردی که روی یک بمب منفجرنشــده از جنگ جهانی 
دوم ایستاده، صحبت کند. داســتان فیلم در یک محل ساخت وساز در منطقه 
پیکادیلی ســیرکس در لندن می گذرد و مرد ناشــناس فقط می خواهد با 
فرانکی صحبت کند. داســتان فیلم در طول یک شــب اتفاق می افتد و 

مرد ناشناس ارتباطی دیرینه با فرانکی دارد.
اســکات در چهار سال اخیر چهار فیلم، »خانه گوچی«، »آخرین 

دوئل«، »ناپلئون« و » گلادیاتور ۲« را ساخته است.
او ایــن روزها در حال ســاخت » گلادیاتــور ۲« با بازی پل 
مسکال، پدرو پاسکال، کانی نلسون، جایمن هونسو، جوزف کویین 
و دنزل واشــنگتن است. پارامونت قرار است این فیلم را در نوامبر ۲۰۲۴ 
اکران کند. »گلادیاتور« با بازی راســل کرو و واکین فینیکس در سال ۲۰۰۰ 

اکران شد و بیش از ۵۰۰ میلیون دلار در سراسر دنیا فروخت.
کارگردان »بلید رانر« و »تلما و لوئیز« این روزها فیلم پروسروصدای »ناپلئون« 

با بازی فینیکس و ونسا کربی را نیز روی پرده دارد.

فیلم های سینمایی شبکه نمایش در شب یلدا
فیلم های ســینمایی که شبکه نمایش برای پخش در شب یلدا در نظر 

گرفته به شرح زیر است:
فیلــم »بلندترین شــب ســال« بــه کارگردانــی منوچهــر هادی و 
تهیه کنندگی علی اکبر کریمی پنجشــنبه، ۳۰ آذر ســاعت ۱۳ روی 

آنتن شبکه نمایش می رود.
»بلندترین شب سال« داســتان رحیم یک پسر روستایی است که به 
انگیزه شرکت در آزمون استخدامی، شب یلدا از تبریز به تهران می آید 
و اتفاقاتی که برای او می افتد موجب آن می شود که شب را در خیابان 

به صبح برساند ... .
فیلم ســینمایی »تیم امنیت« محصول ســال ۲۰۰۳ کشور آمریکا به 

کارگردانی دنیس دوگن پنجشنبه ساعت ۱۹ پخش می شود.
در خلاصه داستان این فیلم آمده است: ایرل و هنک هردو طرد شده ی 
اداره ی پلیس لوس آنجلس هستند! اخراج این دو همکار در یک اتفاق 

باورنکردنی، ناگهان منجر به کشــف بزرگ ترین باند قاچاق در آمریکا 
می شــود و حال این دو مامور بدشانس ناخواسته درگیر این ماجرا می 

شوند و... .
»جانوران شگفت انگیز: جنایات گریندل والد« نام دومین سری فیلم از 
پنج گانه سینمایی و اقتباسی جانوران شگفت انگیز به کارگردانی دیوید 

ییتس است که پنجشنبه ساعت ۲۱ روی آنتن می رود.
در این فیلم خواهیم دید: گلرت گریندل والد موفق می شــود 

از زنــدان فرار کرده و به منظور رســیدن به هدف خود، 
طرفدارانی را در اطراف خود جمع کند اما....

جانــی دپ، ادی ردماین، جــود لاو، کاترین واتر اســتون، 
زوئی کراویتز، ازرا میلر، کالوم ترنر، آلیســون سادل، دن فاگلر، 

کلودیا کیم، جســیکا ویلیامز و برونتیس جودوروسکی در این فیلم 
نقش آفرینی می کنند.

فیلم سینمایی »مردان سیاه پوش: بین المللی« به کارگردانی اف گری 
گری محصول ۲۰۱۹ است که پنج شنبه ساعت۲۳ پخش خواهد شد.

ایــن فیلم روایتگر داســتان گروه ویژه ای از تیــم مأمورین ویژه لندن 
می باشد که وارد جریان یک پرونده جنایی اسرارآمیز می شوند که برای 

حل آن ، مجبورند به سرتاسر دنیا سفر کنند و ... .
در ایــن فیلــم کریس همــزورث، تس تامســون، کمیــل نانجیانی، 
 ربــکا فرگوســن، امــا تامپســون و لیــام نیســون بــه هنرمنــدی 

پرداخته اند.
همچنین فیلم ســینمایی »تســخیرناپذیران« بــه کارگردانی برایان 

دی پالما جمعه، یکم دی ماه ساعت یک بامداد روی آنتن می رود.
 بازیگرانــی چون ترنــس هیل، جــرج مارتین و باد اسپنســر در این

 فیلم بــه هنرنمایی 
نــد.  پرداخته ا

ن  ستا ا د

یــن  ا
از  یــی فیلــم  نجا آ

که کاپیتــان بالاکی آغاز می شود 
برخورد  از  بــا دون پــدرو متوجــه وجود پس 

محموله طلای اســپانیایی شــده و نقشــه ای برای به 
دســت آوردن آن در سر می پروراند. ســه دزد دریایی دیگر 

 نیــز که به دنبال طلاها هســتند، تلاش می کنند نقشــه بالاکی 
را خنثی کرده و ... .

چرا »ترور« از بازیگری به جای سردار سلیمانی استفاده نکرد؟

سینما

سینما



معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی شیراز:
ارتقای سطح رفاه دانشجویی بر تمامی شاخص های 

دانشگاه اثرگذار است
به گزارش ســبحان، محمدحســین انباردار، معاون فرهنگی و دانشــجویی 
دانشــگاه علوم پزشکی شــیراز در نشست مدیران دانشــجویی دانشگاه ها و 
دانشــکده های علوم پزشکی منطقه جنوب کشــور که به میزبانی این مرکز 
آموزش عالی پزشــکی برگزار شد، افزود: ارتقای سطح کیفی رفاه دانشجویی 
به صورت مســتقیم و غیرمستقیم می تواند بر تمامی شاخص های دانشگاه به 
ویژه مؤلفه های آموزشــی، پژوهشــی و حتی اثرگذاری فعالیت های فرهنگی 

مؤثر باشد.
معاون فرهنگی و دانشــجویی دانشگاه علوم پزشکی شیراز ادامه داد: ارتقای 
رفاه دانشــجویان در زمینه های مختلف همانند فضــای خوابگاهی، تغذیه و 
کیفیت غذا، ســرویس های منظم رفت و آمد و امثال این می تواند باعث رشد 
کیفی تحصیلی و نیز ســامت روان دانشــجویان شــده و بر آینده شغلی و 

سامت رفتار آنان اثرگذار باشد.
عضو هیئت رئیســه دانشگاه علوم پزشکی شــیراز، برگزاری این نشست های 
هم اندیشــی را در انتقال تجارب، همگرایــی حداکثری، وحدت رویه در ارائه 
خدمات و افزایش کیفی خدمات رفاهی دانشــجویان مؤثر دانست و خواستار 

تداوم و استمرار منظم برگزاری این جلسات شد.
همچنین محمد کیانی، مدیر امور دانشــجویی دانشگاه علوم پزشکی شیراز 
درباره این نشســت مشترک، اظهار داشت: این نشست در پی اباغ رسمی از 
سوی وزارت بهداشت و با هدف پیگیری و اجرای سه بند مهم اباغی از سوی 

مراجع بالادستی برگزار شد.
کیانی توضیح داد: اجرای برنامه رقابتی با عنوان »دستپخت« با هدف معرفی 
آشــپز برتر در دانشــگاه های علوم پزشــکی منطقه جنوب کشور، بررسی و 
انتخاب ناظمه های برتر خوابگاهی و نیز ارزیابی شرایط و امکانات خوابگاه های 

دانشجویی، محورهای اصلی این نشست بود.

مرکز مطالعات دانشگاهی »صدر« در فارس تشکیل شد
 به گزارش سبحان، مرکز مطالعات دانشگاهی »صدر« در فارس توسط بسیج 

دانشجویی این استان راه اندازی شد. 
امیرحســین ســلیمانیان، دبیر مرکز مطالعات دانشــگاهی صدر در مراسم 
آغــاز به کار این مرکز اظهار داشــت: در نبرد امروز جبهه حق و باطل جایی 
برای فرصت ســوزی وجود ندارد و باید برای تمامی فرصت ها و موقعیت ها با 

هدف گذاری صحیح، برنامه ریزی و از فعالیت های پوچ و بی اثر پرهیز کرد.
وی با بیان اینکه دانشجویان بیشتر از هر قشر دیگری می توانند در عرصه های 
مختلف سیاســی فرهنگی و علمی کشور اثرگذار باشند، افزود: در این راستا 

باید برای دانشجو هدفمند و مسئله محور برنامه ریزی کرد. 
دبیــر مرکز مطالعات دانشــگاهی صدر با بیان اینکه عــدم دقت به نیازهای 
روز و اقتضائات موجود در دانشــگاه ها ســبب شــده تا خروجی و بهره وری 
برنامه هــای دانشــجویی پایین بیاید، اضافــه کرد: برای واکســینه و مقاوم 
شــدن دانشــجو دربرابر تهاجم هــا، باید باتوجه به مســئله موجــود در آن 
مقطع زمانی، برنامه ریزی شــود. ســلیمانیان با بیان اینکه مدیریت رشــد و 
کادرسازی ناحیه بســیج دانشجویی اســتان فارس اقدام به راه اندازی مرکز 
مطالعات دانشــگاهی صدر کرده اســت، ادامه داد: این مرکز قصد دارد تا با 
مسئله شناسی و تدوین نظام مسائل از مشکات و خاءهای فکری موجود در 
 دانشگاه های استان فارس به تدوین هرچه بهتر برنامه های فرهنگی، اجتماعی

 سیاســی و... کمک کند. وی با بیان اینکه مرکز مطالعات دانشگاهی صدر به 
دنبال معرفی بهتر چهره امام موســی صدر و شهید صدر در راستای آشنایی 
بیشتر قشر علمی و دانشجو با این دو مجاهد بزرگوار است، تصریح کرد: مرکز 
مطالعات صدر عاوه بر فعالیت تخصصی در حیطه مســئله شناسی و تدوین 
نظام مسائل بنا دارد تا با برگزاری سیر های مطالعاتی مختلف با محوریت آثار 
امامین انقاب اسامی، شهید دکتر بهشتی، استاد شهید مطهری، امام موسی 
صدر و شهید صدر به ارتقای هرچه بهتر سطح فکری دانشجویان کمک کند.
دبیر مرکز مطالعات دانشگاهی صدر، تدوین نظام مسائل دقیق، ارتقای سطح 
فکری و علمی دانشــجویان و همچنین طراحی برنامه ها و مسیرهای مختلف 
برای رفع خاءهای فکری موجود در دانشــگاه ها را از اهداف مرکز مطالعات 
دانشگاهی صدر برشمرد و تصریح کرد: در مرکز مطالعات دنبال کاری دقیق 
و تمیز هســتیم تا بتوانیم از هدر رفتن انرژی و وقت دانشجویان جلو گیری 
کنیم و در نهایت شــاهد فعالیت هایی هدفمند در راســتای ارتقای ســواد 

سیاسی، فرهنگی و سطح فکری دانشجویان باشیم.

مجری طرح اطلاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازی
 آب منطقه ای فارس:

تشکل های مردم نهاد بازویی برای اجرای برنامه های 
احیای منابع آب هستند

به گزارش سبحان، نشست گروه های مردم نهاد محیط زیستی با مسئولان آب 
منطقه ای فارس با هدف افزایش مشارکت اعضای تشکل های زیست محیطی 

در پایداری منابع آب های زیرزمینی و صیانت از این منابع برگزار شد.
محمد مهدی شریفی، مجری طرح اطاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازی آب 
منطقه ای فارس در این نشســت با بیــان توضیحاتی درباره پروژه های احیا و 
تعادل بخشی و توصیف پروژه اطاع رسانی، آموزش و فرهنگ سازی در برنامه 
هفتم توسعه بر اهمیت ویژه حضور سازمان های مردم نهاد در عرصه حفاظت 
از منابع آب و محیط زیست تأکید کرد و گفت: باید ذهن بهره برداران از منابع 
آب را به این ســمت و سو فعال کنیم و آموزش دهیم که حفظ محیط زیست 
و منابع آب یک اولویت اصلی اســت تا بتوانیم به مرور زمان نتایج مناســبی 
از جامعه دریافت کنیم. شــریفی آموزش را مهم ترین حلقه اتصال کشاورزان 
و حفظ محیط زیســت، خاک و آب دانســت و افزود: نقــش بهره برداران در 
حفاظت از محیط زیســت و خاک انکار ناپذیر و موجب بقای محیط زیســت 
اســت. وی با اشاره به توانمندی های وجود تشــکل های مردم نهاد در استان 
فارس گفــت: باید از این ظرفیت ها به منظور حفظ توأمان محیط زیســت و 
منابع آب بهره گیری کرد، این در حالیســت که تشــکل های مردم نهاد زبان 
گویای مدافعان از محیط زیست و بازویی برای اجرای برنامه های احیای منابع 

آب هستند که از این توان مردمی باید بهره گیری کرد.
شــریفی ادامه داد: حفاظت از آب و محیط زیســت و حفاظت از خاک نقش 
اساســی در تأمین امنیت غذایی جامعه مــا دارد و تبیین این موضوع نیاز به 

احساس مسئولیت از سوی آحاد مردم به ویژه تشکل های مردم نهاد دارد.

معاون پرورشی وزارت آموزش و پرورش خبر داد:
اجرای طرح »کتاب کلاس« برای اولین بار با تجهیز

 ۵ هزار کتابخانه کلاسی
به گزارش ســبحان، اصغر باقرزاده، معاون پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش 
و پرورش درباره جزئیات اجــرای طرح »کتاب کاس« برای اولین بار گفت: 
بیش از ۷۰ میلیارد ریال کتاب به منظور تجهیز کتابخانه های کاسی مدارس 
کشــور توسط معاونت پرورشــی و فرهنگی وزارت آموزش و پرورش در یک 

سال )آبان ۱۴۰۱ تا آذر ۱۴۰۲( اهدا شده است.
وی با بیان اینکه این طرح با ۷۶۰ عنوان و ۷۷۶۰۰ جلد با استفاده از تولیدات 
حدود ۴۰ ناشــر فعال کودک و نوجوان اجرا شده اســت افزود: هم اکنون با 
همکاری و مشارکت معاونت آموزش ابتدایی و کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانــان برای تداوم طــرح یار مهربان معاونت آمــوزش ابتدایی، تجهیز 
۵۰۰۰ کتابخانه کاســی با ارزش ۲۰۰ میلیارد ریال در ۳۲ اســتان کشــور 
در حال انجام اســت. باقرزاده عنوان کرد: در اجــرای طرح مذکور یک عدد 
کتابخانه کاســی توسط مؤسســه فرهنگی منادی تربیت وابسته به معاونت 

پرورشی و فرهنگی تولید شده است که در اختیار هر کاس قرار می گیرد.
معــاون وزیر آموزش و پرورش اظهار کرد: با توجه به اینکه تعداد کاس های 
چند پایه در مناطق عشــایری و روســتایی در سراسر کشــور بر اساس آمار 
معاونت آموزش ابتدایی ۱۳۴۲۸ عدد اســت، تأمین کتابخانه کاسی کتاب 
بــه مبلغ حدود ۴۰ میلیــارد ریال برای هر کتابخانه در دســتورکار معاونت 

خواهد بود.
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معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:

دولت قصدی برای افزایش قیمت بنزین ندارد
به گزارش سبحان، اسماعیل قزل سفلی، معاون 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس، 
در پی بروز اختال در سیستم سوخت رسانی و 
از دسترس خارج شدن پمپ بنزین های استان 
فــارس همانند ســایر نقاط کشــور، به صورت 
میدانــی از شــرکت پخــش فراورده های نفتی 
استان فارس بازدید کرد و از نزدیک در جریان 
تاش های دستگاه های ذیربط برای رفع مشکل 
ایجاد شــده، قرار گرفت. قزل سفلی با تأکید بر 
اینکه، سهمیه های موجود در کارت های سوخت 
به هیچ عنوان از بین نخواهد رفت، تصریح کرد: 
صراحتاً به محضر ملت شریف و هم استانی های 
عزیز عرض می کنیم؛ دولت هم اکنون هیچ گونه 

قصدی برای افزایش قیمت بنزین ندارد.
 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری، 
ضمن تقدیر از تاش های انجام شــده برای رفع 
مشــکل، بر ارائه خدمت رســانی مطلوب تأکید 
کرد و اظهار داشــت: برای عبور از شرایط فعلی 
و ایجاد آســایش و رفاه اجتماعی مردم از هیچ 

تاشی دریغ نخواهیم کرد.
 وی افزود: طی هماهنگی های انجام شده، مقرر 
شــد تمام جایگاه ها از حالت سامانه خارج و به 
صورت آفاین نســبت به عرضه ســوخت اقدام 

نمایند.
معاون سیاسی استانداری فارس، در پایان اظهار 
داشــت: هیچ گونه کمبودی در حوزه بنزین و 

گازوئیل وجود ندارد.
کنترل  تحت  در جایگاه های سوخت   شرایط 
اســت ابراهیم عزیزی، نایب رئیس کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس شورای 
اســامی درباره بروز اختال در شــبکه توزیع 
ســوخت اظهار کــرد: همان طور کــه برخی از 
دســتگاه های مرتبط با موضوع اعــام کردند، 
خبرها حاکی از اختال نرم افزاری در ســامانه 

هوشمند در برخی جایگاه های سوخت است.
وی با تأکید بر اینکه شــرایط کاماً تحت رصد، 
مدیریت و کنترل است افزود: مجموعه پدافند، 
تدابیر لازم را برای جلوگیری و کنترل این نوع 

حوادث پیش بینی کرده است و جای هیچ گونه 
نگرانی نیســت. نایب رئیس کمیســیون امنیت 
ملــی مجلس بیان کــرد: مابقی دســتگاه های 
مرتبط با موضوع هم از همان ابتدا که اختالاتی 
در جایگاه های سوخت ایجاد شده بود، در تاش 

بودند تا شــرایط در جایگاه های سوخت کشور 
عادی شــود و جای هیچ گونــه دغدغه ای برای 
عرضه و توزیع فراورده های سوخت در جایگاه ها 
وجــود ندارد. نماینده مردم شــیراز و زرقان در 
مجلــس گفت: البتــه این موضوع مســبوق به 

سابقه اســت و قباً هم به خوبی شرایط کنترل 
شــده و این بار هم همین گونــه خواهد بود؛ در 
دقایق و ســاعات اولیه، شــاهد ازدحام هایی در 
برخی جایگاه های ســوخت کشــور بودیم؛ اما 
مســلم آن اســت که کاماً این موضوع تحت 
مدیریت و کنترل است. عزیزی افزود: مجموعه 
دســتگاه های مرتبط و پدافند غیرعامل تاش 
می کنند که هیچ گونه خللی در تأمین نیازهای 
ســوختی مردم وارد نشــود؛ من از مســئولان 
ذی ربــط در حوزه انتخابیه خود یعنی اســتان 
فارس گزارش گرفتــم و اعام کردند در برخی 
از جایگاه ها فقط در ساعات اولیه شاهد ازدحام 
بودیم، اما مشکل به فوریت برطرف شده است.

وی اظهار کرد: مردم بدانند که اگر آرامش خود 
را حفــظ کنند و حتی الامــکان تا کنترل کامل 
شرایط به جایگاه های ســوخت مراجعه نکنند، 
کمک بزرگی به مسئولان است؛ حتماً مسئولان 
هم تاش می کنند که مردم هیچ گونه دغدغه ای 

برای تأمین سوخت نداشته باشند.

بــه گزارش ســبحان، خلیل عابدی، رئیــس اداره آموزش و 
پرورش اســتثنایی اســتان فارس گفت: دیگر مثل گذشته، 
سنجش کودکان در فصل تابستان انجام نمی شود. این کار در 
طول ســال تحصیلی انجام می شود تا ما فرصت داشته باشیم 
بــرای بعضــی از بچه ها که برای ورود به پایه اول، یکســری 

مشکات دارند، مداخله ای بهنگام انجام دهیم.
عابدی افزود: بعضی کودکان دچار تأخیرهای رشدی هستند. 
مثــاً مداد را نمی توانند دســت بگیرند. یا در یادگیری دچار 

مشکل هستند. اضطراب جدایی دارند.
 بعضاً تا شــش ماه باید شــاهد حضور مــادر هم در کاس 
باشــیم، به این خاطر که کــودک نمی تواند جدایی را تحمل 
کند. بنابراین ما بحث ســنجش را آورده ایم در طول ســال 
 تحصیلی، یعنی ما برای ســال آینــده که بچه ها می خواهند 
برونــد به پایــه اول، الان داریم ارزیابــی و غربالگری لازم را 

انجام می دهیم.
 غربالگری کودکان پایان بهمن ماه ادامه دارد

وی با بیان اینکه از ابتدای آذرماه این سنجش آغاز شده و تا 
پایان بهمن ماه ادامه دارد، افزود: در نظر داریم کل اســتان را 
تحت این غربالگری قرار دهیم. تاکنون حدود سی و دو هزار 
نفــر را ارزیابی کرده ایم و تا هدف گــذاری ما که باید به صد 

هزار نفر برســیم، هنوز راه زیادی مانده اســت. نیاز است که 
خانواده ها بیایند و بنده از طریق رسانه شما از همه خانواده ها 
دعوت می کنم. با توجه به اینکه تعداد زیادی از نوآموزان باقی 

مانده اند که باید مورد سنجش قرار بگیرند.
عابدی ادامه داد: خواهشــم این اســت که خانواده ها این کار 
را به اواخر تاریخ مشخص شــده موکول نکنند. همین امروز 
ثبت نام را انجام دهند. با توجه به اینکه معمولاً ســامانه ها هم 
کشــش محدودی دارند، اگر در روزهــای پایانی همه هجوم 
بیاورند، نوبت گیری دچار مشــکل خواهد شد. والدین در نظر 
داشته باشند که کودکان قبل از ورود به مدرسه، الزاماً باید در 
برنامه ملی ســنجش شرکت کرده و از نظر بینایی،  شنوایی، 
رشــد جسمی ذهنی و رفتاری مورد بررسی قرار گیرند تا اگر 
احیاناً در هر یک از این موارد مشــکلی وجود دارد با مداخله 
به هنگام راهکارها ارائه شــود که در بسیاری از موارد، درمان 

به طور قطعی صورت می گیرد.
 ۸۳ مرکز جامع سنجش، آموزش، توان بخشی و مداخله 

بهنگام رشدی و تربیتی در استان
رئیس اداره آموزش و پرورش اســتثنایی اســتان فارس در 
ادامه بــه بیان آمــاری در خصوص تعداد مراکــز و مدارس 
ویــژه دانش آمــوزان اســتثنایی پرداخت و گفــت: در کل 

اســتان، ۸۳ مرکز جامع ســنجش، آموزش، توان بخشــی و 
مداخله بهنگام رشــدی و تربیتی داریم. ۱۹ مرکز در شــهر 
 شــیراز وجود دارد که به شــکل مطلوبی در ۴ ناحیه شــهر 
پراکنــده هســتند.  همچنیــن ۱۴۰ مدرســه اســتثنایی 
در اســتان داریــم و بیــش از ۷۰ کاس نیــز در مــدارس 
 عادی بــرای این دانش آموزان تشــکیل شــده اســت. این 
کاس هــا را به مدارس عادی برده ایــم و خدمات و معلم به 

آنها داده ایم.
وی افزود: امسال در مناطق محروم اقداماتی انجام داده ایم که 
تا حد امکان، کاس ها را به نزدیک منزل دانش آموز استثنایی 
برده و آســیب آن ها را کمتر کنیم. گاهی در بعضی از نقاط، 
آن هــا مجبورند تــا پنجاه کیلومتر را هــر روز برای رفتن به 
شــهر و بازگشت طی کنند؛ اما دانش آموز عادی که در همان 
روستا زندگی  می کند، همان جا به مدرسه عادی رفته و درس 
می خواند. ما بنا داریم که سال آینده هم این طرح را گسترش 
دهیم تا بتوانیم هرجا دانش آموز اســتثنایی و آسیب دیده ای 
وجود دارد، همان جا برایش کاس برپا کنیم و ان شاءالله باری 

را از روی دوش خانواده ها برداریم.
عابــدی گفت: ســال های قبــل روال به این شــکل بود که 
خانواده ها به مدارس مراجعه می کردند و برای سنجش نوبت 

می گرفتند، ولی الان با گوشی خودشان به راحتی می توانند از 
هر جایی که هســتند، به راحتی با وارد کردن اطاعات خود 
و فرزندشــان در ســامانه  My.medu.ir  ثبت نام کنند و با 
پرداخت مبلغ شــصت هزار تومان، نوبت گیری کنند و نوبت ها 

هم حداکثر یک هفته پس از ثبت نام خواهد بود.
رئیس آموزش و پرورش اســتثنایی اســتان فارس در پایان 
گفت: این طرح فواید خیلی زیادی دارد. بچه ها تعیین جایگاه 
می شــوند و مشخص می شود که چه نوآموزی باید به مدرسه 
عادی برود و کدام یک به مدارس استثنایی یا حتی چه فردی 

باید به مراکز تحت پوشش بهزیستی برود. 
در این راه به همراهی رســانه ها هم نیــاز داریم که با پخش 
خبر و اطاع رســانی، از طریق  درگاه هایی که در اختیارشان 
هست، بهتر می توانند به آگاه ســازی خانواده ها کمک کنند. 
همه رسانه ها را به کمک می طلبیم که بتوانیم این طرح مهم 

را به خوبی پشت سر بگذاریم.

به گزارش ســبحان، وحید خداپرســت، مدیرکل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی اســتان فارس با اعام خبر آغاز نخســتین 
رویداد مردمی اشــتغال در اســتان فارس هدف از برگزاری 
این رخداد را تأمین نیروی انســانی مورد نیاز کارفرمایان این 

استان دانست.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان فارس ادامه داد: 
این رویداد با محوریت تأمین نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان 
در ۳۷ شهرســتان استان و همچنین پاسخ به نیاز کارجویان 

برگزار خواهد شد.
خداپرســت تحقق سیاســت ها و برنامه های کان کشور در 
حوزه اشــتغال و دســتیابی به اهداف دولت در کاهش نرخ 
بیکاری را نیازمند اســتفاده از همه ظرفیتها موجود دانست 

و تأکید کرد: اقدامات دولت ســیزدهم برای ایجاد تحرک در 
بازار کار و بهبود فضای کسب و کار موثر واقع شده که کاهش 

بی سابقه نرخ بیکاری در دولت کنونی گواه این مهم است.
وی راه اندازی سامانه جست وجوی شغل توسط وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی را گام بزرگی در راســتای بهبود فضای 
کســب و کار عنوان کرد و گفت: برقراری ارتباط بدون واسطه 
کارفرمایــان و جوینــدگان کار، تأمین مســتقیم نیروی کار 
مورد نیاز کارفرمایان واحدهای تولیدی، راهنمایی و مشاوره 
شــغلی با کارفرمایان و جویندگان کار، به کارگیری مستقیم 
جویندگان کار فاقد شغل از مهم ترین اهداف برگزاری رویداد 

مردمی اشتغال در استان فارس است.
مدیــرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی اســتان فــارس افزود: 
سامانه جست وجوی شــغل در حوزه های مختلف بخش های 
صنعت، خدمات و کشــاورزی نیز در قالب برگزاری نخستین 

رویداد مردمی اشتغال استان فارس معرفی خواهد شد.
خداپرســت یکــی از دغدغه های کارفرمایــان را پیدا کردن 
نیروی انســانی متخصص دانســت و اظهار کرد: با راه اندازی 
ســامانه جست وجوی شــغل و ایجاد چنین رویدادهایی هم 
کارفرمایــان به کارگر مورد نیاز خود دســت می یابند و هم 

کارجویان شغل مورد نظر خود را خواهند یافت.
وی از مشارکت بیش از ۱۰ نهاد و دستگاه اجرایی در اجرای 

نخستین رویداد مردمی اشتغال استان فارس خبرداد.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی اســتان فارس با اشــاره 
بــه اینکه رویداد مردمی اشــتغال با هماهنگــی و همکاری 
دســتگاه ها و نهادهای اجرایــی فارس بــا محوریت تأمین 
نیروی مورد نیاز کارفرمایان، تدوین شــده است از برگزاری 
همایش این رویداد در ۲۸ آذر ماه امسال همزمان در سراسر 
اســتان خبر داد و تأکید کرد: کلیه شهرستان های استان با 
هدف کاهش زمان و هزینه های جســت وجوی شغل، تأمین 
مستقیم نیروی کار مورد نیاز کارفرمایان و واحدهای تولیدی 
و خدماتــی و همچنیــن معرفی و بهره گیــری از خدمات و 
 امکانات ســامانه جست وجوی شغل، بخشــی از اهداف مهم 
این رویداد اســت. وی دسترسی به آمار و اطاعات بازار کار 
منطقه، تنوع فرصت های شــغلی بدون مراجعه کارجویان به 
مراکز مختلف، دسترسی به آمار و اطاعات بازار کار و تعادل 
بخشــی در عرضه و تقاضای نیروی کار را جزء دستاوردهای 
این طرح دانست و گفت: مشارکت فعال کاریابی ها در جهت 
ارائــه خدمات تخصصی کارجویــان و کارفرمایان با توجه به 
ماهیت کاری خود، بخش دیگــری از اهداف رویداد مردمی 

اشتغال کار است.
 راستی آزمایی به کارگیری جویندگان کار پس از ۱۰ روز کاری

خداپرســت توضیح داد: جامعه هــدف و مخاطبان این طرح 
کارفرمایان، کارجویان، دفاتر مشاور شغلی و کاریابی های غیر 
دولتی داخلی و همچنین ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی 

شهرســتان های تابعه هستند و بر همین اصل، صحت سنجی 
و راســتی آزمایی به کارگیری جویندگان کار پذیرش شده از 
سوی کارفرمایان مشــارکت کننده در طرح، پس از ۱۰ روز 

کاری انجام خواهد شد.
وی به فرآیند اجرای این طرح اشــاره کرد و افزود: اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس با همکاری ســازمان بسیج 
سازندگی سپاه فجر فارس و دستگاه های زیرمجموعه وزارت 
تعاون کار از جمله ســازمان تأمین اجتماعی، مرکز آموزش 
فنی و حرفه ای، صندوق کارآفرینی امید و سایر دستگاه های 
زیرمجموعه، ضمن فراخوان عمومی برای کارفرمایان متقاضی 
نیروی کار جدید، جویندگان کار و دفاتر کاریابی غیر دولتی 
مشــارکت کننده در طرح، نسبت به برگزاری این رویداد در 

سطح مرکز و شهرستان های تابع اقدام می کنند.
خداپرســت با اشــاره به اعام رتبه بندی اســتان ها توسط 
وزارت تعــاون کار و رفــاه اجتماعی در شــاخص عملکردی 
ســامانه جســت وجوی شــغل و حضور فارس در جمع سه 
اســتان برتر در به  کارگماری نیروی کار از طریق این سامانه 
اشــاره کرد و گفت: رویداد مردمی اشتغال با همکاری بسیج 
ســازندگی ســپاه فجر فارس بــه صورت همزمــان در ۳۱ 
 شهرستان اســتان اجرا می شود و حسینیه عاشقان ثارا... نیز

 ۲۸ آذرمــاه جاری میزبان برگزاری این طرح در کان شــهر 
شیراز خواهد بود.

به گزارش ســبحان، روابط عمومی شــرکت توزیــع نیروی برق 
استان فارس موفق شد در نوزدهمین سمپوزیوم بین المللی روابط 

عمومی، رتبه برتر را کسب نماید.
محمدرسول تحفه، مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق 
اســتان فارس با اعام این خبر گفت: روابط عمومی این شــرکت 
بر اساس رأی هیئت داوران بیستمین جشنواره برترین های روابط 
عمومی ایران )ســمپوزیوم بین المللی روابــط عمومی(، به دلیل 
رعایت استانداردهای حرفه ای علمی-صنفی و مدیریت راهبردی 
روابط عمومی خاقیت در کار و داشــتن کیفیت و کمیت مناسب 
فعالیت هــا در موضــوع: »ارتباطات الکترونیکــی و مجازی« لوح 

سپاس و تندیس روابط عمومی برتر را به دست آورد. 
 تحفــه موضوع ایــن جشــنواره را »مهارت هــای کاربرد هوش 

مصنوعــی در روابط عمومی« عنوان کرد و اظهار داشــت:  هوش 
مصنوعی می تواند در ســال های آینده، نقش بســزایی بر ارتقای 
ســطح کارکرد روابط عمومی ها داشته باشــد و به  عنوان دستیار 
قادر خواهــد بود در زمینه هایی چون: تولیــد محتوا، جمع آوری 
اطاعات به صورت هوشمند، تجزیه و تحلیل اطاعات، تهیه متون 

و... روابط عمومی ها را یاری رسانی کند.
تحفه یادآورشــد: از آنجا کــه مخاطب امروز بــا مخاطب دیروز 
متفاوت اســت، بنابراین ضرورت دارد روابــط عمومی ها در عصر 
اطاعات بتوانند گام به گام و در عین حال با سرعتی قابل قبول، 
از روش های سنتی فاصله گرفته و با استفاده از ابزار روابط عمومی 

الکترونیک، وظایف خود را انجام دهند.
 وی در ادامه ســخنان خود به نقش فضای مجازی و شــبکه های 
اجتماعی در ارتباطات و تعامات امروز اشاره کرد و گفت: امروزه 
ابــزار و امکانات فضاي مجازي به روابط عمومي ســازمان ها این 
امکان را مي دهد که با ســرعت بیشــتري با مخاطبانشان ارتباط 
برقرارکرده و در سریع ترین زمان و با کمترین هزینه، متن، عکس، 
ویدئو و .... در مورد ســازمان را به تعداد بسیار بالایي از مخاطبان 
هدف ارســال نموده و ســپس به صورت آني پاســخ هاي آنان و 

نظراتشان را دریافت کنند. 
وی تصریح کــرد: درحال حاضر شــبکه های اجتماعی مبتنی بر 
تلفن همراه، می توانند برآورنده بخشی از نیازهای ارتباطی روابط 
عمومی ها باشــند و این یک فرصت طایی بــرای روابط عمومی 

است تا ارتباطات و بسیاری از امور خود را مدیریت کند. 

به گزارش ســبحان، علی جــان صادق پــور مدیرعامل 
شــرکت آبفا فارس با بیان اینکه دو سال اخیر سال های 
پرکاری در حوزه تأمین آب شــرب در استان بوده است، 
گفت: بــا برنامه ریزی مدون و کار مضاعف، تاش شــد 
تا مشــکات ناشــی از کم آبی در شــهرها و روستاهای 
استان مدیریت شود و الحمدا... تاش های صورت گرفته 
 تاکنــون به نتیجه رســیده و وضعیت خوبــی را در این 
خصوص شــاهد هســتیم. وی در همین راســتا افزود: 
عــاوه بر منابــع ذخایر ســد ها، چشــمه ها، قنات ها و 
... تأمیــن بخش عمده ای از آب شــرب مردم اســتان 
فارس از طریق چاه های آب شــرب تأمین می گردد که 
بروز خشکســالی های سنواتی ســالانه منجر به از مدار 
بهره برداری خارج شــدن تعــدادی از این منابع گردیده 

است.
همچنین تحت پوشــش قرار گرفتن مشــترکین جدید 
آب شرب ایجاب می کند تا طرح های توسعه ای جدیدی 
طراحی و اجرا شــود که عاوه بر اقدامات فنی مهندسی 
گســترده با هدف تعمیــر و نگهداری تأسیســات و نیز 
ارتقای کمی و کیفی منابع موجود، طی دو سال گذشته 
به منظور تأمین آب مورد نیاز در شــهرها و روستاهای 
اســتان، این شــرکت اقدام به حفر، تجهیز و برق رسانی 
و یــا کف شــکنی ۲۷۶ حلقه چاه اقــدام نموده که ۲۲ 

حلقه از این چاه هــا در قالب طرح های محرومیت زدایی 
و با همکاری و مشارکت بسیج سازندگی سپاه پاسداران 

انجام شده است.
همچنین ۱۹۷۰ کیلومتر اصاح و توســعه خط انتقال و 
شبکه توزیع آب اجرا گردیده که ۳۳۸ کیلومتر از آن در 

قالب طرح های محرومیت زدایی بوده است.
وی احــداث مخازن ذخیره آب بــا ظرفیت ۴۸۳۵ متر 
مکعــب، احداث و تجهیز ۶ باب ایســتگاه پمپاژ ، خرید 
و نصب ۴ باب آب شــیرین کن، اجرای ۱۴ کیلومتر خط 
انتقال برق را نیز از ســایر اقدامــات در قالب طرح های 
محرومیت زدایی با مشــارکت نهاد مقدس بسیج عنوان 

نمود.

رئیس اداره آموزش و پرورش استثنایی فارس:

همه کودکان باید در طرح غربالگری شرکت کنند

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان فارس خبر داد:

 مشارکت بیش از ۱۰ دستگاه اجرایی در نخستین رویداد مردمی اشتغال 

در روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس رقم خورد؛

کسب رتبه برتر سمپوزیوم بین المللی روابط عمومی
مدیر عامل آبفا فارس خبر داد:

مدیریت مشکلات ناشی از کم آبی در استان 
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طرح روزحدیث روز

کتابی برای بچه های بیش فعال

»لالا و جادوی کلماتش« با نویسندگی و تصویرگری گریسی جانگ با ترجمه 
معصومه نفیسی در 48 صفحه مصور با شمارگان 1000 نسخه و قیمت 120 
هزار تومان در انتشارات میچکا برای کودکان ۶ سال به بالا راهی بازار کتاب 

شده است.
 در معرفی این کتاب آمده است: لالا دختر پرانرژی و خلاقی است. او دوست 
دارد پر از جنب وجوش باشد. اما گاهی بزرگ ترها حوصله او را ندارند بنابراین 
بــه هر ترتیبی می خواهند جلویــش را بگیرند. کتاب لالا و جادوی کلماتش 
پر از زیبایی اســت… زیرا لالا متوقف نمی شود. او به کارش ادامه می دهد. 

هرچند به حرف بزرگ ترهایش هم گوش می دهد.
داســتان لالا، ماجرای خیلی از بچه هاست. خصوصاً آن هایی که ممکن است 
گیــر پدر و مادر بی حوصله یا کم حوصله افتاده باشــند. یــا اینکه آنچه آنان 
دوســت دارند، لزوماً دلخواه بزرگ ترهایشــان نیست. یا اینکه والدین ممکن 

است فکر کنند که با انجام آن کار، جان بچه در خطر می افتد.
در نوشــته پشــت جلد کتاب می خوانیم: »داستانی پر از ســبزی گیاهان، 
کلمات جادویی و مهم تر از همه، عشــق.« )مولی آیدل، نویسنده و تصویرگر 

آمریکایی(
»داســتان گریســی، با کلمه های امیدبخش و دلگرم کننده و همراه تصاویر 
زنده اش، شــما را به اوج لذت می رســاند.« )کریستین رابینسون، نویسنده و 

تصویرگر آمریکایی(
»یک فانتزی موثر و گیرا که ریشــه در واقعیت دارد. اثر هنرمندانه گریسی 
یادآورِ خاطره مهم ترین نویســندگان کتاب های کودک اســت. نویسندگانی 
مانند لودویک بمِلمَنز، راجر دیویوسِن و دیوید اسمال. کتابی با موضوعی تازه 
و دوست داشتنی، چیزی که نظیرش قبلا دیده نشده.« )لیوینِ فام، نویسنده 

و تصویرگر ویتنامی(
»کتــاب لالا و جادوی کلماتش واقعا درباره جادوســت؛ جادویی ویژه به نام 
مهربانــی. مهربانی، مثل نور خورشــید و بارش باران، ما را سرشــار از لذت 
می کند. خلاقیت دوست داشتنی و داستان خیال انگیز این کتاب روح و روان 
خوانندگان را ســیراب می کند. )اریک و تری فان، نویسندگان و تصویرگران 

آمریکایی(

کتاب »هفت وسه دهم ریشتر«
 روایت زلزله کرمانشاه منتشر شد

کتاب»هفت وسه دهم ریشــتر«روایت زلزله کرمانشاه به قلم کبری محمدی 
در 343 صفحه و 15 فصل توســط انتشارات احسان نشر چیا منتشر و روانه 

بازار نشر شد.
نویســنده کتاب »هفت وسه دهم ریشتر« روایت تکان دهنده ای از زلزله آبان 
ماه ســال 139۶ در شهر سرپل زهاب است. راوی داستان زنی است که لابه 
لای آوار و تخریب در میان ضجه های لرزان و دســت های درمانده به دنبال 

زندگی می گردد.
محمدی که متولد ســال ۶۶، خانه دار و اهل و ساکن شهر سرپل ذهاب است 
در این کتاب خاطرات روزانه نویســنده و حوادث مســتندی که برای عموم 
مردم شــهر روی داده بازگو شده است. این اثر شــامل مصاحبه های مردم 

سرپل زهاب و عکس های مربوط به زلزله است.
این کتاب در قالب 343 صفحه و 15 فصل منتشــر شــده است،14 فصل از 
کتاب از ویرانی تا آبادی و شامل خاطرات روزانه نویسنده و مستندنگاری در 
مورد زندگی و حوادث مردم اســت اما فصل 15 وضعیت افرادی که شرایط 

متفاوتی در این زلزله داشته اند را روایت می کند.
نوشتن کتاب ۶ سال طول کشیده از 21 آذر 9۶ تا 1۷ تیر 1402.

ســاعت 21:48:1۶ روز یکشــنبه 21 آبان 139۶ زلزلــه ای به بزرگی ۷/3 
ریشتر اســتان کرمانشاه را بشــدت لرزاند. کانون زمین لرزه 11 کیلومتری 
بخــش ازگله در شهرســتان ثــلاث باباجانــی، 32 کیلومتری شهرســتان 
 ســرپل ذهاب و 31 کیلومتــری شهرســتان قصرشــیرین در غرب اســتان 

کرمانشاه بود.
این زلزله از نظر بزرگی در 50 ســال گذشــته بی سابقه بود بطوریکه در آن 
10 شهرستان استان و هزار و 932 روستا و جمعیتی در حدود یک میلیون و 

۶00 هزار نفر از هموطنان )بیش از 100 هزار خانوار( را درگیر کرد.
ایــن حادثــه در مجموع ۶21 کشــته و 12 هــزار و 38۶ مصدوم داشــت 
و بر اســاس آخریــن ارزیابی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی بیش از 10۷ 
هــزار خانه، حــدود 23 هزار واحــد صنفــی، خدماتی، صنعتــی و دامی 
 و در مجمــوع 130 هزار و 8۷9 واحد شــهری و روســتایی آســیب کلی و 

جزئی دید.
مجموع خســارت این زلزله به واحدهای مســکونی، عمومی و بخش تولید و 

کسب و کار استان کرمانشاه بیش از 15 هزار میلیارد تومان برآورد شد.

جوان پسندترین گوشی امسال؟
فن آوری

عکس خبر

 شهر رفح - جنوب نوار غزه

 بازی پدر و دختر در هوای برفی - میدان سرخ مسکو

افزايشبىسروصدایبرخىخودروها؛داسبىتدبیریدربازارخودروبرگردنمردم!
منبع:تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  به وجودآمدن صف های طولانی در پی اختلال در جایگاه های سوخت

پزشکی

آنفلوآنزا یا کووید، کدامیک خطرناک تر است؟

 پویش مردمی کاشت یک میلیارد درخت- بوشهر

  مراسم عزاداری شام شهادت حضرت فاطمه زهرا )س(

سواد زندگی 

وقتی می خواهید وارد یک فروشگاه زنجیره ای شوید، 
چقــدر از قبل می دانید چه چیزهایــی نیاز دارید و 
برای خرید چه محصولی به فروشگاه می روید؟ و اگر 
لیســت خرید دارید، آیا در هنــگام خروج به همان 

لیست وفادار مانده اید؟
ترکیبــی از ســبد چــرخ دار بــزرگ، بازارپردازی 
محصــولات و نحوه چیدمان آن هــا از در ورودی تا 
خروجی و تنظیم جایگاه قفسه ها، میل های جدیدی 
برای مشــتری ایجاد می کند که باعث می شود آن ها 
را با نیاز اساســی خود اشــتباه بگیــرد. به عبارتی 
نیــاز کاذب برایش رقم می خورد و نتیجه می شــود: 
مصرف گرایی بیشــتر. به همیــن خاطر کمتر پیش 
می آید کسی وارد فروشگاه زنجیره ای شود و با همان 
لیست خریدی که در دست یا در ذهن داشته است، 

از آنجا خارج شود.
  انتخاب های متنوع= مصرف گرایی

وقتی بخواهیم میان دو یا ســه چیز یکی از آن ها را 
انتخاب کنیم، انتخاب آســان تر است تا وقتی تعداد 
انتخاب هــا بــه ده، دوازده می رســد. دنیای جدید، 
سبک فروشــگاه ها، نحوه بازاریابی و فضای مجازی 
مــا را در برابــر انتخاب های متنوع قــرار می دهد و 
آرام آرام ســبک زندگــی جدیــدی را برایمان رقم 
می زند که اسیرشــدن در زندان مصرف گرایی است. 
چیزی که باعث می شود نتوانیم نیازهای اصیل خود 

را شناسایی کنیم.

  ابزارهای تکنولوژی و مصرف گرایی
مفاهیــم نســبتاً جدیــدی مانند گیمیفیکیشــن 
)بازی وارســازی( یا طراحــی رفتــار نمونه هایی از 
ابزارهای دوگانه ای هســتند که هم می توانند به فرد 
کمک کنند تا به آگاهی بیشتر دست پیدا کند و هم 
می توانند او را از خود غافل کنند. نمونه غافل کننده 
بازی وارســازی، برنامه اینستاگرام است که با تمرکز 
روی عکس و فیلم و لایک، طمع دیدن و دیده شدن 
را در مخاطب افزایش می دهد و حسرت نداشته ها و 
میل به داشتن چیزهای مختلف را گسترش می دهد.
طراحی رفتار هم از این قاعده مســتثنی نیست. در 
این فرایند آگاهی از فرد گرفته می شود تا یک مرجع 
قدرت برایش رفتاری تازه رقم بزند. این که در نهایت 
چه اتفاقی خواهد افتاد، بــه نیت مرجع برمی گردد 
که آیا انســان گرایانه طراحی می کند یا بر اســاس 

منفعت های شخصی.

  چه باید کرد؟
 قرارگرفتن در معرض انواع انتخاب ها و دزدیده شدن 
آگاهــی افراد، باعث شــده تــا شــناخت نیازهای 
اصیل ســخت شــود. ابزار دنیای تکنولوژی به نوعی 
کلاهبرداران مدرن زندگی ها هستند. برای رهایی از 

این اتفاق، باید آگاهی و ذهن آگاهی را تقویت کرد.
  انتخاب فروشگاه مناسب

از جملــه کارهایی که می تواند کمک کننده باشــد، 
انتخاب فروشگاه مناسب است.

  تربیت دغدغه های بزرگ تر
اگــر حســاب کنیــم بــا خریدهــای پی درپــی و 
مصرف گرایی های بیشــتر و بیشتر چه باری بر زمین 
اضافه می کنیم و چه حجمی از زباله تولید می کنیم  
احتمالاً در خریدهای خود دقت عمل بیشــتری به 

خرج خواهیم داد.
  پرسش در لحظه

ممکــن اســت به هــر دلیلــی انتخاب مــا همان 
فروشــگاه های زنجیره ای یا خرید از پاســاژها باشد. 
در این شــرایط، هنگام وسوسه شــدن برای خرید، 
می توانیم از خودمان ســؤال کنیم: آیا نخریدن این 
محصول ضربه ای به پیشــرفت من می زند؟ آیا واقعاً 
به آن احتیاج دارم؟ آیا قدرت این را دارم که با وجود 
دوست داشتن این محصول، از آن بگذرم؟ حتی اگر 

برای چند روز است.

نیازهای کاذب چطور ما را سمت مصرف گرایی می برند؟

ادبیات

 مسابقات یوگا قهرمانی کشور

دانستنی

دلایل افزایش خطر سکته در روز های سرد

گاهی ســرفه کردن، حتی بعد از خــوردن غذا، طبیعی 
بوده و شــیوه بدن شــما برای حذف چیزی است که آن 
را دوســت ندارد. مثلًا یک چیپس سیب زمینی می تواند 
گلویتان را تحریک کنــد. اما اینکه هر بار بعد از خوردن 
غذا به ســرفه بیفتید ممکن اســت نشــانه این باشد که 
مشــکلی در بدنتان وجود دارد، مثلًا آلرژی غذایی، آسم، 
ریفلاکس اســید معده به مری، پنومونی تنفسی، عفونت 

تنفسی و دیسفاژی.
  آلرژی غذایی

میلیون ها نفر آلــرژی غذایی دارند. معمولاً آلرژی غذایی 
واکنش های شــدیدی تولید نمی کند، اما برای عده ای از 
افراد آلرژی غذایی می تواند کشــنده باشد. درمانی برای 
آلــرژی غذایی وجود ندارد؛ اما داروها و راهکارهایی برای 

کنترل آن وجود دارد.
  ریفلاکس اسید معده به مری

حتمــاً در مورد بیمــاری ریفلاکس شــنیده اید. در این 
عارضه، اســید معده به سمت مری بالا می آید و می تواند 
مزه تلخ مانند در دهان ایجاد کند و باعث درد و ســوزش 
ســردل و گلودرد شود. ســرفه کردن بعد از خوردن غذا 

می تواند علامت دیگری از ریفلاکس باشد.
ســرفه های شبانه یا سرفه های بعد از غذا از علائم مرتبط 
با ریفلاکس هستند. گفته می شــود تقریباً ۷5 درصد از 
افــرادی که ریفلاکس دارند دچار ســرفه های مزمن نیز 

هستند. این سرفه ها معمولاً خشک اند و ترشح ندارند.
  عفونت تنفسی

حتماً تجربه سرماخوردگی و آنفلوانزا را دارید و می دانید 

سرفه بخشــی از این فرایند است. بعضی از بیماری های 
تنفســی مثل کووید - 19 و برونشیت، سرفه های بدتری 
دارند. این عفونت ها بر ســینوس ها، گلو یا عملکرد ریه ها 
اثر می گذارند و منجر به تب و سرفه و سردرد و خس خس 

سینه و ضعف و گلودرد می شوند.
  آسم

تنگی نفس و خس خس ســینه از علائم آســم است. اما 
ســرفه کردن بعد از غذاخوردن، علامت کمتر شــناخته 
شده ای برای آســم اســت. تحقیقاتی درمورد چگونگی 
ارتباط سرفه بعد از غذا با سازوکار بلع انجام شد. در این 
مطالعه که روی 121 بیمار مبتلا به آسم صورت گرفت، 
معلوم شــد غذاهای تند و ادویــه دار عامل ۷۶ درصد از 
ســرفه ها بوده اند و غذاهای ترش و اسیدی نیز عامل 53 
درصد از سرفه ها شناخته شدند. ترشحات پشت حلق در 

بیمارانی که سرفه های بعد از غذا دارند شایع تر است.
  دیسفاژی

دیســفاژی عارضه ای است که باعث می شود بلع دشوار و 
حتی دردناک شــود. افرادی که دیسفاژی دارند احساس 
می کنند غذا در گلویشــان گیرکــرده، ریزش آب دهان 
دارند، صدایشــان خش دار می شــود، ســوزش سر دل 
دارنــد و بعــد از خوردن غذا به ســرفه می افتند و اغلب 
ریفلاکس هم دارند. این عارضه می تواند برای هر کســی 
 در هر ســن و ســالی رخ بدهد؛ اما در افراد سنین بالاتر 
شــایع تر اســت. دیســفاژی می توانــد بــا ســخت و 
دردنــاک کــردن خوردن غــذا، منجر بــه کاهش وزن 
و بیمــاری شــود و ازایــن رو درمان آن ضروری اســت. 
 چندیــن راهکار بــرای جلوگیری از ســرفه بعد خوردن 

غذا آورده ایم:
  آهسته غذا بخورید و درست بجوید:

وقت گذاشــتن برای خوردن و جویدن کامل غذا می تواند 
از آسپیراسیون جلوگیری کند و هضم راحت تر را تسهیل 

کند و خطر سرفه را کاهش دهد.

  رفلاکس معده به مری را کنترل کنید:
 با پرهیز از خــوردن غذاهای محرک، انتخاب وعده های 
غذایی کوچک تر، درازنکشیدن بلافاصله بعد خوردن غذا 

و استفاده از داروهایی مانند آنتی اسیدها.
  بدنتان را سیراب نگه دارید:

نوشیدن مقدار کمی آب )یخ نباشد( در طول وعده غذایی 
می توانــد به بلع کمک کند و از تحریک گلو که می تواند 

منجر به سرفه شود جلوگیری کند.
  از پرخوری بپرهیزید:

مصــرف وعده های غذایی کوچک تــر و مکرر می تواند از 
پرخوری جلوگیری کند، فشــار روی دیافراگم و احتمال 

سرفه را کاهش دهد.
 آلرژن ها را شناسایی کنید و از آنها اجتناب کنید: 
شــناخت و اجتناب از غذاهایی که به آنها حساســیت یا 
آلرژی دارید می تواند به جلوگیری از واکنش های آلرژیک 

و سرفه ناشی از آن کمک کند.
  آبریزش بینی را کنترل کنید: 

اســتفاده از آنتی هیســتامین ها یا ضداحتقان ها می تواند 
آبریزش بینی را مدیریت کند، تحریک گلو و ســرفه های 

بعد از غذا را کاهش دهد.
  از محرک های محیطی دوری کنید:

 دوری از دود، بوهــای تند یا ســایر محرک ها در طول 
وعده های غذایی می تواند به جلوگیری از ســرفه ناشی از 

این عوامل کمک کند.
  رطوبت مطلوب را حفظ کنید:

استفاده از یک دستگاه بخور یا رطوبت ساز می تواند سطح 
رطوبت مطلوب را حفظ کند و از خشــکی و تحریک گلو 

جلوگیری کند و احتمال سرفه را کاهش دهد.
  هنگام خواب از بالش بلندتری استفاده کنید:

 بالابردن ســر تخت می تواند از برگشــت اسید معده به 
مری جلوگیری کند و ســرفه های مرتبط با ریفلاکس را 

کاهش دهد.

 از زمان شــیوع کووید-19، تحقیقات فراوانی بر توانایی 
این ویــروس در تأثیرگــذاری بر سیســتم های اندامی 
مختلــف تأکید کرده انــد که منجر بــه وضعیتی به نام 
کووید طولانی می شــود و با مشکلات سلامتی مداوم و 

اغلب ناتوان کننده مشخص می شود.
یافته های اخیر نشــان داده اســت که بستری شدن در 
بیمارستان به دلیل آنفلوآنزای فصلی نیز می تواند منجر 
به اثرات طولانی مدت و مضر ســلامتی، به ویژه بر روی 

ریه ها و مجاری تنفسی شود.
این مطالعه نشــان داد که بیماران بســتری شــده در 
بیمارستان برای هر یک از این بیماری ها با خطر افزایش 
مرگ، بستری مجدد و مشکلات سلامتی مختلف تا 18 
ماه پس از عفونت مواجه هستند و بیشترین دوره خطر 

فراتر از 30 روز اول پس از عفونت اولیه است.
محقق ارشــد این تحقیق، اپیدمیولوژیســت بالینی در 
دانشــگاه واشــنگتن گفت: این مطالعه آمار بالای مرگ 
و میر و از دســت دادن ســلامتی پس از بستری شدن 

در بیمارستان با کووید-19 یا آنفلوآنزای فصلی را نشان 
می دهد.

توجه به این نکته ضروری اســت که خطرات ســلامتی 
پس از 30 روز اول عفونت بیشتر است.

بســیاری از افراد پــس از ترخیص از بیمارســتان فکر 
می کنند که مبتلا به کووید-19 یا آنفلوآنزا شده اند و این 
مورد ممکن اســت برای برخی افراد صادق باشد و نتایج 

تحقیقات نشــان می دهد که هر دو ویــروس می توانند 
باعث بیماری های طولانی مدت شوند.

عفونــت کووید طولانی مدت بســیار بیشــتر از کووید 
به مشکلی بهداشــتی تبدیل شده اســت و آنفلوآنزای 
طولانی مدت بسیار بیشــتر از آنفلوآنزا مشکل سلامتی 

تلقی می شود.
نتایــج ایــن تجزیه وتحلیــل نشــان داد کــه بیماران 
کووید-19 نســبت به مبتلایان بــه آنفلوآنزا 50 درصد 
بیشتر در معرض خطر مرگ ومیر قرار داشتند که معادل 
حدود هشــت مرگ اضافی به ازای هر 100 نفر در گروه 

کووید-19 در مقایسه با افراد مبتلا به آنفلوانزاست.
نتایج بــر اهمیت واکسیناســیون بــرای کووید-19 و 
هــم برای آنفلوآنزا، به ویژه برای گروه های آســیب پذیر 
مانند افراد مســن و افــراد دارای نقــص ایمنی تأکید 
کرد؛ زیرا می توانند از بیماری های شــدید پیشــگیری 
 کنند و خطر بســتری شدن در بیمارســتان و مرگ را 

کاهش دهند.

چند ماه پیش هواوی بدون هیچ هیاهویی از ســری 
گوشــی های پرچمدار میت ۶0 رونمایی کرد. از این 
رو، مشــخص نبود که آیا این شرکت رویداد معرفی 
ســری جدید نوا 12 را برگزار خواهد کرد یا خیر. اما 
هواوی امروز در ویبو تأیید کرد که ســری نوا 12 در 

تاریخ 2۶ دسامبر )5 دی( معرفی خواهد شد.
تیزر تبلیغاتی ســری هواوی نــوا 12 رنگ آبی این 
گوشــی را به نمایش می گذارد. انتظــار می رود این 
خانواده شامل مدل هایی مانند نوا 12 لایت، نوا 12، 

نوا 12 پرو و نوا 12 اولترا باشد.
نوا 12 لایت دارای دوربین ســلفی ۶0 مگاپیکسلی، 

دوربین اصلی 50 مگاپیکســلی و نمایشــگر اولد با 
حســگر اثر انگشت زیر نمایشــگر خواهد بود. گفته 
می شــود که عــلاوه بر رنــگ آبی، این گوشــی در 
رنگ های ســفید و مشــکی نیز عرضه خواهد شــد. 
مشــخص نیست که این دســتگاه 4G خواهد بود یا 
5G. گفته می شــود نوا 12 از پردازنده  اسنپدراگون 
۷۷8G قــدرت می گیرد. این گوشــی هواوی که از 
ارتباط 4G پشتیبانی می کند احتمالاً از شارژ سریع 

۶۶ وات بهره می برد.
نــوا 12 پرو و نــوا 12 اولترا به ارتبــاط 5G مجهز 
خواهند بود و احتمالاً از تراشه  Kirin 9000S بهره 
می برند. این همان تراشه ای است که در گوشی میت 
۶0 وجود دارد. احتمالاً نوا 12 اولترا با پشــتیبانی از 

ارتباطات ماهواره ای دوطرفه عرضه می شود.
انتظار می رود هر دو مدل پرو و اولترا دارای نمایشگر 
اولد با لبه های خمیده باشند و وضوح 1/5K را ارائه 

دهند و از شارژ 100 وات پشتیبانی کنند.
هنوز جزئیاتی از قیمت گوشــی هواوی سری نوا 12 
در دســت نیســت اما احتمالاً قیمت گوشی یادشده 

کمی بیشتر از سری نوا 11 خواهد بود.


